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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Ι΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ Α΄ 

Συνεδρίαση 15ης Σεπτεμβρίου 2011 

Ώρα έναρξης:  4.15 μ.μ. 

Αρ. 1 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Γ. ΟΜΗΡΟΥ) 

 Καλό σας απόγευμα.   

 Κηρύσσω την έναρξη της πρώτης συνεδρίας της νέας συνόδου της Βουλής.  Εύχομαι να είναι μία 
δημιουργική και παραγωγική νέα σύνοδος.   

 Παρακαλώ το γραμματέα να διαπιστώσει αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙΔΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Η 15η Σεπτεμβρίου καθιερώθηκε το 2007 από τον Οργανισμό Ηνωμένων Εθνών ως Διεθνής Ημέρα 
Δημοκρατίας και είναι η ημέρα κατά την οποία, το 1997, η Διακοινοβουλευτική Ένωση (IPU) υιοθέτησε την 
Παγκόσμια Διακήρυξη Δημοκρατίας.  Στο πλαίσιο αυτό, η Βουλή των Αντιπροσώπων θεωρεί επιβεβλημένη τη 
συμβολή της στις διεθνείς προσπάθειες να δοθεί έμφαση στην έννοια της δημοκρατίας, στις ευκαιρίες που 
προσφέρει στον κοινοβουλευτισμό ειδικότερα και στο πολιτικό και πολιτειακό σύστημα γενικότερα, αλλά και 
στις προκλήσεις που αντιμετωπίζει στο παγκόσμιο γίγνεσθαι. 

 Η ημέρα αυτή προσφέρεται ως ευκαιρία για απολογισμό και αυτοκριτική, τόσο στην Κύπρο όσο και 
παγκόσμια.  Στο βωμό της έννοιας και της πρακτικής της δημοκρατίας έχουν θυσιαστεί πολλά· η δημοκρατία 
όμως πάνω απʼ όλα υπαγορεύει το σεβασμό των θεμελιωδών ανθρωπίνων δικαιωμάτων, τη συναίνεση, τη 
διαφάνεια και τη δικαιοσύνη.  Η δε επικράτησή της είναι αδιανόητη, αν δεν υπάρχουν συνθήκες ειρήνης και 
σταθερότητας σε οποιοδήποτε κράτος ή και ευρύτερες περιοχές.   

 Η Κυπριακή Δημοκρατία στη σύντομη πορεία που έχει διαγράψει πρόλαβε δυστυχώς να βιώσει, το 
μαύρο Ιούλη του 1974, τη βάναυση κατάργηση της δημοκρατίας και στη συνέχεια τη βάρβαρη τουρκική 
εισβολή, τις συνέπειες της οποίας υφίσταται μέχρι σήμερα. Τα βασικότερα ανθρώπινα δικαιώματα και οι 
θεμελιώδεις ελευθερίες ολόκληρου του κυπριακού λαού ακόμη καταπατώνται από την Τουρκία, που 
επανειλημμένα έχει καταδικαστεί τόσο από τον Οργανισμό Ηνωμένων Εθνών όσο και από άλλους διεθνείς 
οργανισμούς και την Ευρωπαϊκή Ένωση, στην οποία φιλοδοξεί να ενταχθεί. Στόχος μας παραμένει η 
αποκατάσταση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων του λαού μας και η επανένωση της χώρας μας μέσα από τον 
ειρηνικό διάλογο για εξεύρεση λύσης βάσει των σχετικών ψηφισμάτων του Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών και 
των αρχών του διεθνούς και ευρωπαϊκού δικαίου. 

 Δυστυχώς, οι παραβιάσεις των αρχών του διεθνούς δικαίου, η καταπάτηση των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων και η κατάργηση της δημοκρατίας είναι κοινό φαινόμενο σε αρκετές χώρες του κόσμου.  Οι 
δημοκρατικά εκλελεγμένοι αντιπρόσωποι των λαών, σήμερα πιο πολύ παρά ποτέ, καλούνται να προασπιστούν 
και να διαδώσουν τις αξίες και αρχές της δημοκρατίας, καθώς τα κοινοβούλια διαδραματίζουν τον κεντρικό και 
αποφασιστικότερο ρόλο στην άσκηση και στον έλεγχο των δημοκρατικών πρακτικών στις πολιτικά υγιείς 
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κοινωνίες.  Ο ρόλος των κοινοβουλίων στην προώθηση και διαφύλαξη της δημοκρατίας και των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων είναι άκρως σημαντικός και έτσι πρέπει να τον διατηρήσουμε, αλλά και να τον ενισχύσουμε. 

 Η δημοκρατία θα λάμψει πρώτιστα διά των δικών μας λόγων, πράξεων και μέτρων ως μελών του 
κοινοβουλίου.  Θα έχουμε φάρο τους αγώνες και τις θυσίες που έγιναν από τις προηγούμενες γενιές, τόσο στον 
τόπο μας όσο και σε άλλα μέρη της γης, ώστε να παραδώσουμε τη δημοκρατία αλώβητη στις επόμενες. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Πριν προχωρήσουμε στα θέματα της ημερήσιας διάταξης, να σας πληροφορήσω ότι η Επιτροπή 
Επιλογής, μετά από εισήγηση του κοινοβουλευτικού εκπροσώπου του Δημοκρατικού Συναγερμού κ. Τάσου 
Μητσόπουλου, απεφάσισε όπως ο ίδιος, ο κ. Μητσόπουλος, τερματίσει τη συμμετοχή του στην 
Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος και τη θέση του καταλάβει η κ. Στέλλα Κυριακίδου. 

 Προχωρούμε τώρα στο Κεφάλαιο Πρώτο της ημερήσιας διάταξης, που είναι η νομοθετική εργασία.  Θα 
παρακαλούσα για τα θέματα στα οποία υπάρχει ομοφωνία να μη διαβάζεται η έκθεση. 

 Το πρώτο θέμα είναι εξ αναβολής και τιτλοφορείται «Ο περί Συνεργατικών Εταιρειών (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011».  Για το θέμα αυτό υπάρχει και συμπληρωματική έκθεση.  Οι εκθέσεις θεωρούνται 
αναγνωσθείσες. 

(Οι σχετικές εκθέσεις) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εμπορίου και Βιομηχανίας για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Συνεργατικών Εταιρειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Λευτέρης Χριστόφορου, πρόεδρος Κώστας Κώστα 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης Άγγελος Βότσης 

 Γιαννάκης Γαβριήλ Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου και Βιομηχανίας εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο 
συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 28 Ιουνίου και στις 5 Ιουλίου 2011.  Στα πλαίσια της εξέτασης του 
νομοσχεδίου κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ο Υπουργός Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, η γενική 
διευθύντρια και εκπρόσωποι του ίδιου υπουργείου, καθώς και εκπρόσωποι του Γραφείου του Εφόρου 
Εποπτείας και Ανάπτυξης Συνεργατικών Εταιρειών, της Συνεργατικής Κεντρικής Τράπεζας και της Παγκύπριας 
Συνεργατικής Συνομοσπονδίας.  Οι εκπρόσωποι του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας και 
του Συνδέσμου Γραμματέων/Διευθυντών Συνεργατικών Ιδρυμάτων Κύπρου, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν 
εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής.   

 Σκοπός του νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση διατάξεων του βασικού νόμου για το συνεργατισμό που 
αφορούν τη θητεία των μελών της Επιτροπής της Υπηρεσίας Εποπτείας και Ανάπτυξης Συνεργατικών 
Εταιρειών, τη συνεργασία των συστημάτων ανταλλαγής δεδομένων των Συνεργατικών Πιστωτικών Ιδρυμάτων 
(ΣΠΙ) και την επιβολή κυρώσεων στα εποπτευόμενα ΣΠΙ, καθώς και στα φυσικά πρόσωπα των οργάνων 
διοίκησης ή διεύθυνσής τους για τα οποία αποδεικνύεται ότι από πράξεις ή παραλείψεις τους συνέβαλαν στην 
παραβίαση εκ μέρους των ΣΠΙ των υποχρεώσεων τους. 

Συγκεκριμένα, με το προτεινόμενο νομοσχέδιο τροποποιούνται τα ακόλουθα άρθρα του βασικού νόμου:  

1. Το εδάφιο (4) του άρθρου 5 του βασικού νόμου, έτσι ώστε να μην περιορίζεται η δυνατότητα ανανέωσης 
από το Υπουργικό Συμβούλιο της θητείας των μελών της Επιτροπής της Υπηρεσίας Εποπτείας και 
Ανάπτυξης Συνεργατικών Εταιρειών σε μία μόνο επιπλέον πενταετή θητεία.  Σημειώνεται ότι, όπως 
αναφέρεται στη σχετική εισηγητική έκθεση που συνοδεύει το εν λόγω νομοσχέδιο, ανάλογη ρύθμιση 
ισχύει και για το συμβούλιο της Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου.   

2. Το εδάφιο (1) του άρθρου 41Ζ του βασικού νόμου, έτσι ώστε η συνεργασία των συστημάτων ή 
μηχανισμών ανταλλαγής, συγκέντρωσης και παροχής δεδομένων των ΣΠΙ για σκοπούς αξιολόγησης του 
αξιόχρεου των πελατών να είναι εφικτή και με μεμονωμένα πιστωτικά ιδρύματα ή χρηματοδοτικούς 
οργανισμούς.  Όπως αναφέρεται στην ίδια εισηγητική έκθεση, με βάση το βασικό νόμο, το σύστημα των 
ΣΠΙ δύναται να συνεργάζεται μόνο με άλλους αντίστοιχους μηχανισμούς, όπως το σύστημα ΑΡΤΕΜΙΣ 
των τραπεζών.   

3. Το εδάφιο (2) του άρθρου 41Ζ του βασικού νόμου, έτσι ώστε να επιτυγχάνεται η αποτελεσματικότερη και 
ταχύτερη εναρμόνιση της νομοθεσίας με τις ευρωπαϊκές Οδηγίες μέσω της έκδοσης κανονιστικών 
αποφάσεων για θέματα που αφορούν στην ανάληψη και άσκηση δραστηριότητας των ΣΠΙ.  Όπως 
αναφέρεται περαιτέρω στην ίδια εισηγητική έκθεση, οι κανονιστικές αυτές αποφάσεις θα αφορούν 
θέματα συνεργασίας και ανταλλαγής πληροφοριών με άλλες αρχές ή υπηρεσίες στην Κύπρο και το 
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εξωτερικό (περιλαμβανομένων θεμάτων εμπιστευτικότητας και απορρήτου των πληροφοριών, 
ισοδύναμων με τα προβλεπόμενα στο βασικό νόμο) σε σχέση με διατάξεις οι οποίες δεν έχουν πρακτική 
εφαρμογή στο παρόν στάδιο στο συνεργατισμό.   

 Με το νομοσχέδιο προτείνεται επιπλέον η αντικατάσταση του άρθρου 41ΙΗ, ώστε να διασφαλίζεται η 
αποτελεσματικότερη επιβολή κυρώσεων μέσω της διεύρυνσης του πεδίου για τη δυνατότητα εφαρμογής 
κυρώσεων στα εποπτευόμενα ΣΠΙ, καθώς και σε φυσικό πρόσωπο των οργάνων διοίκησης ή διεύθυνσής τους, 
όταν αποδεικνύεται ότι από πράξεις ή παραλείψεις του συνέβαλε στην παραβίαση των υποχρεώσεων των ΣΠΙ 
που πηγάζουν από τη νομοθεσία για το συνεργατισμό.   

 Τέλος, με το νομοσχέδιο τροποποιείται το άρθρο 51 του βασικού νόμου με τη διαγραφή της επιφύλαξης 
αυτού και την αντικατάστασή της με δύο νέες επιφυλάξεις, έτσι ώστε: 

1. Το επηρεαζόμενο πρόσωπο να δύναται να προβαίνει σε προφορικές ή γραπτές παραστάσεις προς τον 
Έφορο Εποπτείας και Ανάπτυξης Συνεργατικών Εταιρειών σε σχέση με έκδοση διαταγής μη 
αποξένωσης περιουσίας, με βάση τις οποίες ο έφορος κατά την κρίση του να δύναται να ακυρώνει εξ 
ολοκλήρου ή μερικώς τη διαταγή. 

2. Nα μην αναστέλλεται η εκτέλεση της διαταγής σε περίπτωση ιεραρχικής προσφυγής στον Υπουργό 
Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού. 

Όλοι οι προσκεκλημένοι συμφώνησαν με τις πρόνοιες του πιο πάνω νομοσχεδίου.   Σημειώνεται ότι στα 
πλαίσια της περαιτέρω εξέτασης του εν λόγω νομοσχεδίου οι εκπρόσωποι του συνεργατισμού έδωσαν στα 
μέλη της επιτροπής κάποιες επιπλέον εισηγήσεις για τροποποιήσεις στο υπό αναφορά νομοσχέδιο.   

Όλες οι πλευρές της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εμπορίου και Βιομηχανίας, αφού έλαβαν υπόψη τους 
όλα τα πιο πάνω, επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν επί του εν λόγω νομοσχεδίου κατά τη συζήτησή του στην 
ολομέλεια του σώματος.   

Συμπληρωματική έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εμπορίου και Βιομηχανίας για το 
νομοσχέδιο «Ο περί Συνεργατικών Εταιρειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Λευτέρης Χριστοφόρου, πρόεδρος Κώστας Κώστα 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Άγγελος Βότσης 

 Γιαννάκης Γαβριήλ Γιώργος Βαρνάβα 

 Όπως είναι γνωστό, για το υπό αναφορά νομοσχέδιο έχει ήδη κυκλοφορήσει στην ολομέλεια της Βουλής 
σχετική έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εμπορίου και Βιομηχανίας στις 12 Ιουλίου 2011.  Ωστόσο, 
ύστερα από την αναβολή της συζήτησης του θέματος από την ολομέλεια στις 14 Ιουλίου 2011, η επιτροπή 
μελέτησε εκ νέου το υπό αναφορά νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 23 
Αυγούστου και 6 Σεπτεμβρίου 2011. 

 Σημειώνεται ότι ο σκοπός του υπό αναφορά νομοσχεδίου, καθώς και οι απόψεις των εμπλεκομένων 
περιλαμβάνονται στην αρχική έκθεση της επιτροπής. 

 Στα πλαίσια των νέων συνεδριάσεων της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιόν της 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, ο Έφορος Υπηρεσίας Εποπτείας και 
Ανάπτυξης Συνεργατικών Εταιρειών, ο πρόεδρος και ο γραμματέας/διευθυντής της Παγκύπριας Συνεργατικής 
Ομοσπονδίας, καθώς και εκπρόσωπος της Συνεργατικής Κεντρικής Τράπεζας. Ο Σύνδεσμος 
Γραμματέων/Διευθυντών Συνεργατικών Ιδρυμάτων Κύπρου, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στις 
συνεδριάσεις της επιτροπής. 

 Στα πλαίσια των πιο πάνω συνεδριάσεων, τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής 
ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις ανέφεραν κάποιες επιφυλάξεις τους για πρόνοιες του υπό αναφορά 
νομοσχεδίου και ζήτησαν διευκρινίσεις. 

 Ειδικότερα, η πρώτη επιφύλαξη αφορά το άρθρο 2 του υπό αναφορά νομοσχεδίου, με το οποίο 
τροποποιείται το άρθρο 5 του βασικού νόμου, έτσι ώστε να μην περιορίζεται η δυνατότητα ανανέωσης από το 
Υπουργικό Συμβούλιο της θητείας των μελών της Επιτροπής της Υπηρεσίας Εποπτείας και Ανάπτυξης 
Συνεργατικών Εταιρειών σε μία μόνο επιπλέον πενταετή θητεία.  Η δεύτερη επιφύλαξη αφορά το κατά πόσο θα 
υπάρχει δευτεροβάθμιο όργανο, το οποίο θα ελέγχει τις αποφάσεις του Εφόρου Υπηρεσίας Εποπτείας και 
Ανάπτυξης Συνεργατικών Εταιρειών. 

 Σε ό,τι αφορά την πρώτη επιφύλαξη, οι εκπρόσωποι του συνεργατικού κινήματος διευκρίνισαν ότι η 
εξουσία επαναδιορισμού των μελών της Επιτροπής της Υπηρεσίας Εποπτείας και Ανάπτυξης Συνεργατικών 
Εταιρειών ανήκει στο Υπουργικό Συμβούλιο, δήλωσαν παράλληλα ότι η ίδια ρύθμιση ισχύει και για την 



 

68 

 

 

Κεντρική Τράπεζα της Κύπρου και πρόσθεσαν ότι μια τέτοια ρύθμιση είναι προς το συμφέρον του 
συνεργατισμού. 

 Σε ό,τι αφορά τη δεύτερη επιφύλαξη που εκφράστηκε για τον έλεγχο των αποφάσεων του Εφόρου 
Υπηρεσίας Εποπτείας και Ανάπτυξης Συνεργατικών Εταιρειών, ο ίδιος ο έφορος απάντησε ότι, πέρα από τον 
ίδιο το θεσμό του εφόρου, ο οποίος ανεξαρτητοποιήθηκε μετά την ένταξη της Κύπρου στην Ευρωπαϊκή 
Ένωση, υπάρχει επίσης η  επιτροπή της υπηρεσίας, η οποία λειτουργεί ως δευτεροβάθμιο όργανο και ελέγχει 
τις αποφάσεις του εφόρου. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών 
ομάδων του Δημοκρατικού Συναγερμού, του Δημοκρατικού Κόμματος και του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών 
ΕΔΕΚ εισηγούνται την ψήφιση του εν λόγω νομοσχεδίου σε νόμο, όπως αυτό έχει κατατεθεί από την 
εκτελεστική εξουσία. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις 
επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του εν λόγω νομοσχεδίου στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ, ο κ. Κατσουρίδης. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Είπαμε ότι θα ανακοινώσουμε τη θέση μας στην ολομέλεια.  Συμφωνούμε, άρα είναι ομόφωνο, έτσι θα 
στερήσω του Λευτέρη το δικαίωμα να μιλήσει για μισό λεπτό! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πολύ ωραία! 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν ομιλητές.   

 Δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 5 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 41Ζ του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 41ΙΗ του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 51 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 μέχρι 5; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Συνεργατικών Εταιρειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο.   

 Το υπʼ αριθμόν 2 θέμα στην ημερήσια διάταξη είναι «Ο περί Νοσηλευτικής και Μαιευτικής 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα.   

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Υγείας για το νομοσχέδιο «Ο περί Νοσηλευτικής και 
Μαιευτικής (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Κώστας Κωνσταντίνου, πρόεδρος Αδάμος Αδάμου 
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 Στέλλα Κυριακίδου Ειρήνη Χαραλαμπίδου   

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Γεώργιος Προκοπίου 

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου Ρούλα Μαυρονικόλα 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, που 
πραγματοποιήθηκαν στις 7 Ιουλίου και στις 8 Σεπτεμβρίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρίαση κλήθηκαν και 
παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Υγείας, της Διεύθυνσης των Νοσηλευτικών Υπηρεσιών του ίδιου 
υπουργείου και του Παγκύπριου Συνδέσμου Νοσηλευτών και Μαιών (ΠΑΣΥΝΜ). 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Νοσηλευτικής και Μαιευτικής Νόμου 
(Νόμος αρ. 214 του 1988, όπως τροποποιήθηκε έκτοτε), έτσι ώστε να βελτιωθούν οι διατάξεις του που 
αφορούν τη λειτουργία του ΠΑΣΥΝΜ. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από τους κυβερνητικούς αρμοδίους, με το υπό 
αναφορά νομοσχέδιο προτείνονται μεταξύ άλλων οι ακόλουθες ρυθμίσεις: 

1. Διαφοροποιείται ο χρόνος κατά τον οποίο τα μέλη του Συμβουλίου Νοσηλευτικής και Μαιευτικής θα 
ασκούν το λειτούργημά τους από δύο χρόνια από την ημερομηνία του διορισμού τους, που ισχύει 
σήμερα, σε τέσσερα χρόνια. 

2. Τροποποιείται η διαδικασία εκλογής του συμβουλίου του ΠΑΣΥΝΜ. 

3. Διασαφηνίζεται στη σχετική διάταξη της βασικής νομοθεσίας που αφορά τη σύνθεση του συμβουλίου 
του ΠΑΣΥΝΜ ότι θα μετέχει σε αυτό τουλάχιστον μία μαία ή ένας μαιευτής και τουλάχιστον ένας 
νοσηλευτής ή μία νοσηλεύτρια. 

4. Καθορίζεται ο χρόνος σύγκλησης της τακτικής γενικής συνέλευσης του συμβουλίου του ΠΑΣΥΝΜ, ο 
αριθμός των μελών που θα εκλέγονται ως μέλη του και ο αριθμός των μελών του που θα εκπροσωπούν 
τον ΠΑΣΥΝΜ στο Συμβούλιο Νοσηλευτικής και Μαιευτικής. 

5. Τροποποιούνται οι αρμοδιότητες του συμβουλίου του ΠΑΣΥΝΜ για την καλύτερη λειτουργία του σε 
σχέση με την οικονομική διαχείριση της περιουσίας του. 

6. Θεσμοθετείται η χρήση του εμβλήματος του ΠΑΣΥΝΜ. 

Στα πλαίσια της συζήτησης του νομοσχεδίου από την επιτροπή, η τελευταία έκρινε ότι το κείμενό του 
έχρηζε περαιτέρω νομοτεχνικής επεξεργασίας, γι’ αυτό κάλεσε το Υπουργείο Υγείας να το αποστείλει στο 
Γραφείο του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας για περαιτέρω επεξεργασία. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, το Υπουργείο Υγείας, ανταποκρινόμενο στην πιο πάνω απόφαση της 
επιτροπής, σε μεταγενέστερο στάδιο κατέθεσε σ’ αυτή διαμορφωμένο κείμενο του νομοσχεδίου. 

 Όλες οι πλευρές που κλήθηκαν και παρευρέθηκαν στην επιτροπή συμφώνησαν  με τους σκοπούς και τις 
επιδιώξεις του προτεινόμενου νόμου.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί τους 
σκοπούς και τις επιδιώξεις του διαμορφωμένου κειμένου του νομοσχεδίου και γι’ αυτό ομόφωνα εισηγείται την 
ψήφισή του σε νόμο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 3 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 15 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 16 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 17 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 20 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Προσθήκη νέου Παραρτήματος στο βασικό νόμο.  Άρθρο 7. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση για την έγκριση των άρθρων 1 έως 7;   

 Δεν υπάρχει ένσταση.  Τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Νοσηλευτικής και Μαιευτικής (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο.   

 Τα θέματα υπʼ αριθμόν 3 και 4 έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται  «Ο περί Κτηματολογικού και 
Χωρομετρικού Τμήματος (Τέλη και Δικαιώματα) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και «Ο περί 
Μεταβιβάσεως και Υποθηκεύσεως Ακινήτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται 
αναγνωσθείσα.   

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για τα νομοσχέδια «Ο 
περί Κτηματολογικού και Χωρομετρικού Τμήματος (Τέλη και Δικαιώματα) (Τροποποιητικός) Νόμος του 

2011» και «Ο περί Μεταβιβάσεως και Υποθηκεύσεως Ακινήτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Χάρης Γεωργιάδης 

 Άγγελος Βότσης Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Αβέρωφ Νεοφύτου Νίκος Νικολαΐδης  

 Μάριος Μαυρίδης Νίκος Κουτσού 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε τα πιο πάνω νομοσχέδια σε 
συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 12 Σεπτεμβρίου 2011.  Στη συνεδρία αυτή κλήθηκαν και 
παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών και του Υπουργείου Εσωτερικών. 

 Σκοπός του πρώτου νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί Κτηματολογικού και Χωρομετρικού 
Τμήματος (Τέλη και Δικαιώματα) Νόμου, ώστε να υπάρξει πρόνοια για την ατελή μεταβίβαση καλυπτικών 
περιουσιακών στοιχείων, τα οποία εξασφαλίζονται επί ακίνητης ιδιοκτησίας και περιλαμβάνονται στο κάλυμμα 
από ένα πιστωτικό ίδρυμα σε άλλο, νοουμένου ότι έχει αρχίσει η διαδικασία διάλυσης του πρώτου πιστωτικού 
ιδρύματος, σύμφωνα με τις διατάξεις της νομοθεσίας για τα καλυμμένα αξιόγραφα.   

 Σκοπός του δεύτερου νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί Μεταβιβάσεως και Υποθηκεύσεως 
Ακινήτων Νόμου, ώστε στην εν λόγω νομοθεσία να εισαχθεί η ερμηνεία του όρου «διαχειριστής καλυμμένων 
αξιογράφων» για τη νομιμοποίηση των μεταβιβάσεων των περιουσιακών στοιχείων που είναι στο κάλυμμα, στα 
πλαίσια αρμοδιοτήτων που καθορίζονται για τον εν λόγω διαχειριστή στη νομοθεσία για τα καλυμμένα 
αξιόγραφα.   

 Σύμφωνα με τα κατατεθέντα στοιχεία, στα πλαίσια της προσπάθειας για παροχή πρόσθετων πηγών 
χρηματοδότησης στα πιστωτικά ιδρύματα που λειτουργούν στην Κυπριακή Δημοκρατία, με παράλληλη μείωση 
του επενδυτικού ρίσκου, είναι γνωστό ότι έχει πρόσφατα ψηφισθεί νομοθεσία για τα καλυμμένα αξιόγραφα.  Με 
τη νομοθεσία αυτή παρέχεται η δυνατότητα σε πιστωτικά ιδρύματα να εκδίδουν αξιόγραφα, οι απαιτήσεις επί 
των οποίων εξασφαλίζονται από τα περιουσιακά στοιχεία του εκδίδοντος ιδρύματος.   

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, για την ορθή εφαρμογή της οικείας νομοθεσίας κρίθηκε αναγκαία η 
ανάλογη τροποποίηση αριθμού ισχυόντων νόμων, μεταξύ των οποίων συγκαταλέγονται και οι υπό 
τροποποίηση νομοθεσίες.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού υιοθετεί τους σκοπούς των 
νομοσχεδίων και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφισή τους σε νόμους, ως αυτά έχουν κατατεθεί από την 
εκτελεστική εξουσία.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής;   
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 Δεν υπάρχουν ομιλητές. 

 Συνεπώς, δεύτερη ανάγνωση του υπʼ αριθμόν 3 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη νέου άρθρου 7Γ.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 2; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Κτηματολογικού και Χωρομετρικού Τμήματος (Τέλη και 
Δικαιώματα) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο.   

 Δεύτερη ανάγνωση του υπʼ αριθμόν 4 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 2; 

 Δεν υπάρχει ένσταση.  Τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Μεταβιβάσεως και Υποθηκεύσεως Ακινήτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο.   

 Το υπʼ αριθμόν 5 θέμα αποσύρεται από την εκτελεστική εξουσία. 

 Έχουμε ολοκληρώσει τη νομοθετική εργασία.   

 Κεφάλαιο Δεύτερο, κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Τα προτεινόμενα νομοθετήματα κατατίθενται 
και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που έχει ήδη 
διανεμηθεί.  

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  
από τα υπουργεία 

Παραπέμπονται στις 
επιτροπές 

1.  Ο περί Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.158-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

2.  Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της 
Κυβέρνησης της Κυπριακής Δημοκρατίας 
και της Κυβέρνησης της Δημοκρατίας της 
Σλοβακίας για την Αμοιβαία Προστασία 

Άμυνας Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων  
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Διαβαθμισμένων Πληροφοριών 
(Κυρωτικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.159-2011). 

3.  Ο περί του Δικαιώματος των Πολιτών της 
Ένωσης και των Μελών των Οικογενειών 
τους να Κυκλοφορούν και να Διαμένουν 
Ελεύθερα στη Δημοκρατία 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.161-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

4.  Ο περί Φορολογίας Κεφαλαιουχικών 
Κερδών (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.162-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

5.  Ο περί Στατιστικών των Συναλλαγών 
Αγαθών μεταξύ Κρατών Μελών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.163-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

6.  Ο περί Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 
2) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.164-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

7.  Ο περί Δασών Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.165-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

8.  Ο περί Συμπληρωματικού 
Προϋπολογισμού της Αρχής Λιμένων 
Κύπρου Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.166-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

9.  Ο περί του Πρόσθετου Πρωτοκόλλου του 
Ευρωπαϊκού Χάρτη Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης για το Δικαίωμα 
Συμμετοχής στις Υποθέσεις Τοπικής 
Αρχής (Κυρωτικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.167-2011). 

Εσωτερικών  Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων  

10.  Ο περί Οδικής Μεταφοράς Επικίνδυνων 
Εμπορευμάτων (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.168-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων  

11.  Ο περί Κτήσης Ακίνητης Ιδιοκτησίας 
(Αλλοδαποί) (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.169-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

12.  Ο περί Υφυπουργού Προεδρίας για 
Ευρωπαϊκά Θέματα (Προσωρινές 
Διατάξεις) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.170-2011). 

Εξωτερικών  Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων  

13.  Ο περί Επεξεργασίας Δεδομένων 
Προσωπικού Χαρακτήρα (Προστασία του 
Ατόμου) (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.171-2011). 

Εσωτερικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού   

14.  Ο περί Δήμων (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.172-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

15.  Ο περί Εκδόσεων Φυγοδίκων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.173-2011). 

Δικαιοσύνης και Δημοσίας 
Τάξεως  

Νομικών  
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16.  Ο περί Αιμοδοσίας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.174-2011). 

Υγείας  Υγείας  

17.  Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 8) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.175-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

18.  Ο περί Ακίνητης Ιδιοκτησίας (Διακατοχή, 
Εγγραφή και Εκτίμηση) (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 2) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.176-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

19.  Ο περί Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 
3) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.177-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

20.  Οι περί Ελεγχόμενων Ειδών 
(Ενδοκοινοτική Μεταφορά Προϊόντων 
Συνδεόμενων με τον Τομέα της Άμυνας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.081-2011). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

21.  Οι περί Αξιών και Χρηματιστηρίου Αξιών 
Κύπρου - Θέσεις Προϊστάμενου Τομέα, 
Ανώτερου Λειτουργού και Λειτουργού Α΄ 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.082-2011). 

Οικονομικών  Νομικών  

22.  Οι περί Τμήματος Δασών - Θέσεις 
Μηχανικού Πτητικών Μέσων Α΄ και 
Μηχανικού Πτητικών Μέσων (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.083-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος   

Νομικών  

23.  Οι περί Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων 
(Τέλη) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.084-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος   

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

24.  Οι περί Ναρκωτικών Φαρμάκων και 
Ψυχοτρόπων Ουσιών (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.085-2011). 

Υγείας Υγείας 

25.  Οι περί Γενικού Χημείου του Κράτους - 
Θέση Πρώτου Χημικού (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.087-2011). 

Υγείας  Νομικών  

26.  Οι περί Λειτουργίας των Δημόσιων 
Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.088-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

27.  Οι περί Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού - Πολιτιστικές Υπηρεσίες 
(Κυπριακή Βιβλιοθήκη) - Θέση Διευθυντή 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.089-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

28.  Οι περί Ιδιωτικών Σχολών Γυμναστικής 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.090-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

29.  Οι περί Δασών (Διάθεση Κρατικής 
Δασικής Γης) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.091-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  
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30.  Οι περί Δασών (Άδειες, Χρήση Δασικών 
Δρόμων και Εξαγωγή Δασικών 
Προϊόντων) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.092-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

31.  Οι περί Δασών (Αναγνώριση 
Οργανώσεων Ιδιοκτητών Ιδιωτικών 
Δασών) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.093-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

32.  Οι περί Τμήματος Ηλεκτρομηχανολογικών 
Υπηρεσιών - Θέση Ανώτερου Τεχνικού 
(Μηχανολογίας/Ηλεκτρολογίας) (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.094-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Νομικών  

33.  Οι περί Τμήματος Δημοσίων Έργων - 
Θέσεις Πρώτου Εκτελεστικού Μηχανικού, 
Ανώτερου Εκτελεστικού Μηχανικού, 
Πρώτου Αρχιτέκτονα, Ανώτερου 
Αρχιτέκτονα, Πρώτου Επιμετρητή 
Ποσοτήτων, Ανώτερου Επιμετρητή 
Ποσοτήτων και Αρχιεπιστάτη (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.095-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Νομικών  

34.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Γενικοί) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.096-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

35.  Οι περί Δημόσιας Εκπαιδευτικής 
Υπηρεσίας (Διεξαγωγή Έρευνας για την 
Πηγή των Οικονομικών Πόρων των 
Εκπαιδευτικών Λειτουργών) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. ΔΝ. 61/99). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Νομικών  

36.  Οι περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας 
(Έλεγχος Διαφημίσεων) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.251.2002). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

37.  Οι περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.2005). 

Οικονομικών  Νομικών και Θεσμών, 
Αξιών και Επιτρόπου 
Διοικήσεως  

38.  Οι περί Ακτοπλοϊκών και Άλλων 
Επιβατηγών Σκαφών Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.085-2009). 

Συγκοινωνιών και Έργων Συγκοινωνιών και 
Έργων 

39.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ταμείο 
Ευημερίας Προσωπικού) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.086-2009). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

40.  Οι περί Συντεχνιών Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.114-2009). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

41.  Οι περί Τμήματος Κρατικών Αγορών και 
Προμηθειών - Θέσεις Ανώτερου 
Λειτουργού Κρατικών Αγορών και 
Προμηθειών, Ανώτερου Επιθεωρητή 
Κρατικών Αγορών και Προμηθειών, 
Επιθεωρητή Κρατικών Αγορών και 

Οικονομικών  Νομικών  
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Προμηθειών, Ανώτερου Αποθηκάριου και 
Αποθηκάριου (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.125-2009). 

42.  Οι περί Αποχετεύσεων Πάφου 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.014-2010). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

43.  Οι περί Αρχής Λιμένων Κύπρου (Όροι 
Υπηρεσίας Υπαλλήλων) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.072-2010). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων  

44.  Οι περί Αρχής Λιμένων Κύπρου (Σχέδια 
Υπηρεσίας Θέσεων) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 
2) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.073-2010). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων  

45.  Οι περί Υπουργείου Υγείας, Διοίκηση - 
Θέση Προϊσταμένου Κέντρου Αίματος 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.088-2010). 

Υγείας  Νομικών  

46.  Οι περί της Εξαγωγής, Διαμεσολάβησης 
και Παροχής Τεχνικής Βοήθειας σε σχέση 
με Ελεγχόμενο Είδος (Στρατιωτικός 
Εξοπλισμός) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.108-2010). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού   

Νομικών  

47.  Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών 
Σύναψης Δημοσίων Συμβάσεων 
Προμηθειών, Έργων και Υπηρεσιών 
(Δημοτικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.116-2010). 

Γενικό Λογιστή εκ μέρους του 
Υπουργού Οικονομικών  

Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων Αναπτύξεως και 
Ελέγχου Δημόσιων 
Δαπανών  

48.  Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών 
Σύναψης Δημοσίων Συμβάσεων 
Προμηθειών, Έργων και Υπηρεσιών 
(Οργανισμοί Δημοσίου Δικαίου και 
Κοινότητες) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.120-2010). 

Γενικό Λογιστή εκ μέρους του 
Υπουργού Οικονομικών  

Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων Αναπτύξεως και 
Ελέγχου Δημόσιων 
Δαπανών  

49.  Οι περί Προστασίας των Νέων κατά την 
Απασχόληση Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.124-2010). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

50.  Οι περί Ασφάλειας και Υγείας στην 
Εργασία (Προστασία των Νέων) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.125-2010). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

51.  Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και 
Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.129-2010). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων  

52.  Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών 
Σύναψης Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων 
και Υπηρεσιών στους Τομείς του Ύδατος, 
της Ενέργειας, των Μεταφορών και των 
Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Αναθέτουσες 
Αρχές του Κράτους) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.132-2010). 

Γενικό Λογιστή εκ μέρους του 
Υπουργού Οικονομικών  

Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων Αναπτύξεως και 
Ελέγχου Δημόσιων 
Δαπανών  

53.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και 
Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας - Θέση 
Προϊστάμενου Υγειονομικής Υπηρεσίας 

Υγείας  Νομικών  
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(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.144-2010). 

54.  Οι περί Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας - 
Θέσεις Πρώτου Ειδικού Ψυχολόγου, 
Ανώτερου Ειδικού Ψυχολόγου, Ειδικού 
Ψυχολόγου Α΄ και Ειδικού Ψυχολόγου 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.001-2011). 

Υγείας  Νομικών 

55.  Οι περί Εμπορικών Αντιπροσώπων 
(Συγκρότηση και Λειτουργία Συμβουλίου, 
Εγγραφή Μέλους και Τέλη) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.002-2011). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας   

56.  Οι περί της Σύμβασης Διεθνούς Πολιτικής 
Αεροπορίας (Πιστοποίηση και Κρατική 
Εποπτεία Αεροδρομίων) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.006-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων Συγκοινωνιών και 
Έργων 

57.  Οι περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Απολαβές, 
Επιδόματα και άλλα Οικονομικά 
Ωφελήματα των Δημόσιων Υπαλλήλων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.018-2011). 

Οικονομικών Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

58.  Οι περί Εκπαιδευτικών Λειτουργών 
(Τοποθετήσεις, Μετακινήσεις και 
Μεταθέσεις) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.026-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

59.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Γενικοί) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.033-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

60.  Οι περί της Κυπριακής Βιβλιοθήκης 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.034-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

61.  Οι περί Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού (Διοίκηση) - Υπηρεσία 
Εκπαιδευτικής Ψυχολογίας - Θέσεις 
Ανώτερου Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου,  
Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου Α΄ και 
Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου  (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.037-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Νομικών  

62.  Οι περί Πολιτικής Αεροπορίας (Εποπτική 
Αρχή Αερολιμενικών Τελών) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.038-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων  

63.  Οι περί Αεροπλοΐας (Τέλη Αεροδρομίου) 
(Καταργητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.039-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων  

64.  Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου 
Κύπρου (Γλώσσες Διδασκαλίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.041-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

65.  Οι περί Γενικού Λογιστηρίου - Θέσεις 
Διευθυντή Λογιστικών Υπηρεσιών και 

Οικονομικών  Νομικών  
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Λογιστικού Λειτουργού 1ης Τάξεως (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.042-2011). 

66.  Οι περί Υπουργείου Υγείας, Διοίκηση - 
Διεύθυνση Νοσηλευτικών Υπηρεσιών, 
Νοσηλευτικός Κλάδος Ψυχικής Υγείας - 
Θέση Ανώτερου/ης Νοσηλευτικού 
Λειτουργού (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.043-2011). 

Υγείας  Νομικών 

67.  Οι περί Ιδιωτικών Γραφείων Εξεύρεσης 
Εργασίας Κανονισμοί  του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.050-2011). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

68.  Οι περί Ρύθμισης Οδών και Οικοδομών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.056-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

69.  Οι περί Οργανισμού Γεωργικής Ασφάλισης 
- Θέση Διευθυντή (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.057-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Νομικών  

70.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και 
Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας - Θέσεις 
Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος και Βοηθού 
Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.058-2011). 

Υγείας  Νομικών  

71.  Οι περί Ενεργειακής Απόδοσης κατά την 
τελική χρήση και τις Ενεργειακές 
Υπηρεσίες (Ενεργειακοί Ελεγκτές) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.059-2011). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

72.  Οι περί Προστασίας και Διαχείρισης των 
Υδάτων (Τεχνικές Προδιαγραφές για τη 
Χημική Ανάλυση και Παρακολούθηση της 
Κατάστασης των Υδάτων) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.060-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Περιβάλλοντος 

73.  Οι περί Απαλλαγής και Μείωσης του 
Διοικητικού Προστίμου σε Περίπτωση 
Συμπράξεων κατά Παράβαση του Άρθρου 
3 του Νόμου ή/και του Άρθρου 101 της 
ΣΛΕΕ (Σχέδιο Επιείκειας) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.061-2011). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

74.  Οι περί Υγιεινής Παραγωγής Τροφίμων 
Ζωικής Προέλευσης και Διάθεσής τους 
στην Αγορά (Λειτουργία Κρεοπωλείων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.062-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

75.  Οι περί Ιδιωτικών Κτηνιατρικών 
Εργαστηρίων (Εγγραφή, Λειτουργία και 
Έλεγχος) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.063-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

76.  Οι περί Προστασίας και Ευημερίας των 
Ζώων (Διατήρηση Άγριων Ζώων σε 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  
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Ζωολογικούς Κήπους) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.064-2011). 

77.  Οι περί Επιβολής Ποιοτικού Ελέγχου των 
Γεωργικών Προϊόντων (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.065-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

78.  Οι περί Γραφείου Τύπου και Πληροφοριών 
- Θέσεις Ανώτερου Φωτογράφου, 
Φωτογράφου, Βοηθού Ψηφιακού 
Φωτογραφικού Εργαστηρίου Α΄ και 
Βοηθού Ψηφιακού Φωτογραφικού 
Εργαστηρίου (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.067-2011). 

Εσωτερικών  Νομικών  

79.  Οι περί Παγκύπριας Ένωσης Προσφύγων 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.068-2011). 

Εσωτερικών  Νομικών  

80.  Οι περί Συντάξεων και Φιλοδωρημάτων 
του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πόλης 
Χρυσοχούς Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.070-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

81.  Οι περί Εργοδοτουμένων εις Ξενοδοχεία 
(Όροι Υπηρεσίας) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.071-2011). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

82.  Οι περί Μέτρων και Σταθμών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.072-2011). 

  

83.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Ειδικές Απαλλαγές) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.073-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

84.  Οι περί Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.074-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

85.  Οι περί Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας - 
Θέσεις Ανώτερου Λειτουργού Υπηρεσιών 
Αεροναυτιλίας, Λειτουργού Υπηρεσιών 
Αεροναυτιλίας Α΄ και Λειτουργού 
Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.075-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Νομικών  

86.  Οι περί Μέτρων και Σταθμών (Διακρίβωση 
των Δεξαμενών Πλωτών Μέσων) 
(Καταργητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.076-2011). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

87.  Οι περί Αποχετεύσεων Λάρνακας 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.077-2011). 

Εσωτερικών Εσωτερικών 

88.  Οι περί ΚτηνιατρικώνΦαρμακευτικών 
Προϊόντων (Τέλη) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.078-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος 

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων 

89.  Οι περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας της Εσωτερικών  Εσωτερικών  
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Δημοκρατίας (Διάθεση) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.079-2011). 

90.  Οι περί Μεταλλείων και Λατομείων 
(Πρόληψη Πνευμοκονίασης) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.080-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

91.  Ειδικό έγγραφο (Υπ. Π.Π. 2/2011) 
σύμφωνα με την παράγραφο (α) του 
εδαφίου 3 του άρθρου 3 του περί της 
Διαδικασίας Πρόσληψης Εργοδοτουμένων 
Καθορισμένης Διάρκειας στη Δημόσια 
Υπηρεσία και για Άλλα Συναφή Θέματα 
Νόμου του 2011 [Ν. 25(Ι)/2011].  
(Αρ. Φακ. 15.17.010). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

92.  Έκθεση αποσταλείσα από τον Υπουργό 
Εσωτερικών για την επέκταση των ορίων 
της Ενορίας Αγίου Αντωνίου του Δήμου 
Λεμεσού σύμφωνα με τα άρθρα 8 των 
περί Δήμων Νόμων του 1985 έως 2009 
και 114(γ) των περί Κοινοτήτων Νόμων 
του 1999 έως 2009. 
(Αρ. Φακ. 19.22.001).  

Εσωτερικών  Εσωτερικών 

93.  Έκθεση προς τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τις επενδύσεις 
του Ταμείου Κοινωνικών Ασφαλίσεων για 
την περίοδο από την 1η Ιανουαρίου 2011 
μέχρι την 30ή Ιουνίου 2011. 
(Αρ. Φακ. 11.06.001). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

94.  Έκθεση για μεταφορά πιστώσεων από τον 
Κυπριακό Οργανισμό Αγροτικών 
Πληρωμών σύμφωνα με το άρθρο 4(3) του 
περί Προϋπολογισμού του Οργανισμού 
Αγροτικών Πληρωμών Νόμου του 2011 
[Ν. 12(II)/2010]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Κυπριακό Οργανισμό 
Αγροτικών Πληρωμών 

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

95.  Ειδικά εντάλματα πληρωμής (αρ. 22, 23, 
25, 26  και 27) του 2011 αποσταλθέντα 
από το Υπουργείο Οικονομικών στις 19 
Αυγούστου  2011 σύμφωνα με το εδάφιο 
(1) του άρθρου 4 του περί 
Προϋπολογισμού του 2011 Νόμου του 
2010 [Ν. 58(ΙΙ) του 2010]. 
(Αρ. Φακ. 13.04.001). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

 

96.  Έκθεση του Υπουργού Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού σύμφωνα με 
το άρθρο 18(2) του περί Ακινήτου 
Ιδιοκτησίας της Δημοκρατίας (Διακατοχή, 
Εγγραφή και Εκτίμηση) Νόμου (Ν. αρ. 74 
του 1988), ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 
2011. 
(Αρ. Φακ. 06.03.003.001). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

97.  Έκθεση του Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων για την 
εφαρμογή του περί Πρόσληψης Ατόμων 
με Αναπηρίες στον Ευρύτερο Δημόσιο 
Τομέα (Ειδικές Διατάξεις) Νόμου κατά το 
2010, σύμφωνα με το άρθρο 10(3) του 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  
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περί Πρόσληψης Ατόμων με Αναπηρίες 
στον Ευρύτερο Δημόσιο Τομέα (Ειδικές 
Διατάξεις) Νόμου, [Ν. αρ. 146(Ι) του 2009]. 
(Αρ. Φακ. 11.10.001).  

98.  Ετήσια έκθεση του Οργανισμού 
Ασφάλισης Υγείας για το έτος 2010. 
(Αρ. Φακ. 10.01.001.025). 

Υγείας  Υγείας 

99.  Έκθεση του Υπουργού Εσωτερικών για 
την παραχώρηση, εκμίσθωση, ανταλλαγή 
ή παραχώρηση άδειας χρήσεως κρατικής 
γης σύμφωνα με το άρθρο 18(2) του περί 
Ακίνητου Ιδιοκτησίας (Διακατοχή, Εγγραφή 
και Εκτίμηση) Νόμου 74/88, όπως αυτή 
έχει εγκριθεί από το Υπουργικό Συμβούλιο 
με την Απόφαση αρ. 67.958, ημερομηνίας 
12 Νοεμβρίου 2008. 
(Αρ. Φακ. 06.03.003.001).  

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

Προτάσεις νόμου Κατατέθηκαν από Παραπέμπονται  
στις επιτροπές 

1. Ο περί Ερευνητικών Επιτροπών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.048-2011). 

Νίκο Αναστασιάδη, πρόεδρο 
Δημοκρατικού Συναγερμού, 
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Συναγερμού 
και Γιώργο Περδίκη, βουλευτή 
Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών  

Νομικών  

2. Ο περί της Ενιαίας Διαχείρισης Υδάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.049-2011). 

Κυριάκο Χατζηγιάννη, 
βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου 

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

3. Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 7) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.050-2011). 

Ζαχαρία Κουλία, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

4. Ο περί Ανάπτυξης Ηλεκτρισμού 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.051-2011). 

Αβέρωφ Νεοφύτου εκ μέρους 
της κοινοβουλευτικής ομάδας 
του Δημοκρατικού 
Συναγερμού, Νικόλα 
Παπαδόπουλο εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Κόμματος, 
Δημήτρη Συλλούρη εκ μέρους 
του Ευρωπαϊκού Κόμματος, 
Γιώργο Περδίκη εκ μέρους 
του Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών και 
Ζαχαρία Κουλία, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

5. Ο περί Υπηρεσίας Τηλεπικοινωνιών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.052-2011). 

Αβέρωφ Νεοφύτου εκ μέρους 
της κοινοβουλευτικής ομάδας 
του Δημοκρατικού 
Συναγερμού, Νικόλα 
Παπαδόπουλο εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Κόμματος, 
Δημήτρη Συλλούρη εκ μέρους 
του Ευρωπαϊκού Κόμματος, 
Γιώργο Περδίκη εκ μέρους 

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  
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του Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών και 
Ζαχαρία Κουλία, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ναι, κύριε Νεοφύτου. 

Α. ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλούσα το προεδρείο και τη γραμματεία όπως οι προτάσεις νόμου υπʼ 
αριθμόν 4 και 5, που αφορούν τον περί Ανάπτυξης Ηλεκτρισμού Νόμο του 2011 και τον περί Υπηρεσίας 
Τηλεπικοινωνιών Νόμο του 2011, να μην κατατεθούν σήμερα.  Θα τις καταθέσουμε την ερχόμενη εβδομάδα, 
για να δούμε με περισσότερη λεπτομέρεια τις προτάσεις νόμου. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ, ο κ. Συλλούρης.   

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έχουμε συνεννοηθεί οι τρεις επιτροπές για το θέμα του τζόγου και θα κάνει την εισήγηση 
ο κ. Ιωνάς. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ, ο κ. Ιωνάς Νικολάου. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Εισηγούμαστε, κύριε Πρόεδρε, κατόπιν συνεννόησης των τριών επιτροπών, όπως ο περί Στοιχημάτων 
Νόμος του 2011, που είναι κατατεθειμένος και έχει παραπεμφθεί, για να εξεταστεί από τις τρεις επιτροπές, 
εξεταστεί από την επιτροπή Νομικών αντί από τις τρεις επιτροπές, με την επιφύλαξη ότι τα θέματα που 
αφορούν τη φορολόγηση του στοιχήματος θα εξεταστούν από την επιτροπή Οικονομικών. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Άρα παραπέμπεται... 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Αυτή είναι η διευθέτηση. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ορίστε, ο κ. Κατσουρίδης. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Πρόεδρε, έχω ένσταση.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Εδώ, πριν τις διακοπές, έγινε κυριολεκτικά μάχη, όταν εμείς επιμέναμε να είναι σε μία επιτροπή και αυτή 
τη στιγμή... 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Ε, καλάν τωρά... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 
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 Σε παρακαλώ πολύ!  Θέλω να ακούσω το λόγο για τον οποίο τα επιχειρήματα που είχατε καταθέσει πριν 
τη διακοπή αυτή τη στιγμή είναι ανενεργά.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ορίστε, κύριε Νικολάου, και μετά ο κ. Συλλούρης. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Θα μεταφέρω την άποψη των μελών της επιτροπής.  Αν και είχαμε τοποθετηθεί κι εμείς στο ότι το θέμα 
θα έπρεπε να παραπεμφθεί σε μία επιτροπή, στο τέλος συγκατανεύσαμε στην πρόθεση και των τριών, και των 
άλλων δύο επιτροπών, να εξεταστεί από κοινού.  Κατά την εξέταση του θέματος, παρά το έντονο ενδιαφέρον το 
οποίο είχε επιδειχθεί από πολλούς συναδέλφους να συμμετέχουν εις τη συζήτηση αυτού του νομοσχεδίου, 
διαπιστώθηκε ότι από τη μία η διαδικασία και η δυνατότητα εξεύρεσης κοινής μέρας για συνεδρία καθίστατο 
δύσκολη και όσον επλησιάζαμε τη λήξη των εργασιών της Βουλής γινόταν πιο δύσκολη και από την άλλη 
δημιουργείτο πρόβλημα στις παρουσίες των βουλευτών, ώστε να μην υπάρχει απαρτία.   

 Έτσι, αντί να έχουμε τρεις επιτροπές, οι οποίες θα ήταν υπεύθυνες, για να εξετάσουν ένα νομοσχέδιο, 
καταλήξαμε, για σκοπούς διευκόλυνσης της διαδικασίας, να μοιράσουμε τα θέματα.  Τα θέματα που αφορούν 
τη φορολογία του στοιχήματος να εξεταστούν από την επιτροπή Οικονομικών και τα υπόλοιπα να εξεταστούν 
από την επιτροπή Νομικών, έχοντας πάντοτε τη δυνατότητα κάθε συνάδελφος να παρευρεθεί σε οποιαδήποτε 
από τις συνεδρίες επιθυμεί, να εκφράσει τις απόψεις του, και έτσι θα μπορούσαμε να διευκολύνουμε τη 
διαδικασία για λόγους ουσίας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ.   

 Ο κ. Συλλούρης και μετά ο κ. Παπαδόπουλος. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Όπως πιθανόν να θυμάστε, το θέμα αυτό εξετάζετο στην επιτροπή Θεσμών, της οποίας προήδρευε ο 
βουλευτής τους κόμματός μας κ. Ερωτοκρίτου.  Ετέθη θέμα και απεφασίσθη εδώ ότι θα πάει σε τρεις 
επιτροπές και ήταν, νομίζω, πρώτα δική μου εισήγηση, ως προέδρου τώρα της επιτροπής Θεσμών, ότι θα 
αντιμετωπίζαμε όλες αυτές τις δυσκολίες που εξήγησε ο κ. Ιωνάς Νικολάου.  Δεν είναι θέμα δικό σου, δικό μου, 
είναι θέμα πρακτικότητας και άρα θεωρούμε ότι εμείς δεν είναι ανάγκη να συμμετέχουμε.  Στο τέλος έχω πει -
και αυτό πρέπει να περάσει και εις τη σημερινή συνεδρία- ότι μπορούμε ως επιτροπή Θεσμών να δούμε τα 
θέματα διαφάνειας κ.λπ., παρʼ όλο που και αυτά μπορεί να εξεταστούν στην επιτροπή Νομικών.  Δεν είναι 
πρακτικό να συζητείται σε τρεις επιτροπές ταυτόχρονα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Παπαδόπουλος. 

Ν. ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά την επιτροπή Οικονομικών, από την αρχή είχε ζητηθεί να συζητηθεί το 
θέμα που αφορούσε αποκλειστικά και μόνο τη φορολογία.  Ούτε ποτέ ήταν πρόθεση της επιτροπής 
Οικονομικών να εξετάσει τα υπόλοιπα ζητήματα και επομένως σε αυτό το σημείο, επειδή ακριβώς έχει το 
συγκεκριμένο νομοσχέδιο να κάμει με φορολογία, αυτό το κομμάτι, ναι, διεκδικεί η επιτροπή Οικονομικών να το 
συζητήσουμε στα πλαίσια των συζητήσεων και της ευρύτερης πολιτικής της φορολογίας του κράτους και αυτό 
το θέμα και μόνο ζητούμε να συζητηθεί ενώπιον της επιτροπής Οικονομικών.  Τα υπόλοιπα ζητήματα έχουν 
εξεταστεί με πάρα πολλή λεπτομέρεια στην επιτροπή Νομικών και μπορεί η συζήτηση να συνεχιστεί στα 
πλαίσια εκείνης της επιτροπής. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πολύ καλά. 

 Ο κ. Κατσουρίδης. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, και όταν απεφασίζετο να πάει σε τρεις επιτροπές, είχαμε εγείρει το θέμα, θα το πω και 
τώρα.  Εισάγουμε πρακτικές που μόνο θα ζημιώνουν τη Βουλή.  Επέμενε η πλειοψηφία να το πάρει στις τρεις 
επιτροπές, για να αποδειχθεί ότι δεν μπορεί να λειτουργήσει!  Πρώτη φορά ακούω τώρα σαλαμοποίηση των 
νομοσχεδίων!  Υπάρχει νομοσχέδιο που δεν έχει οικονομική και νομική πτυχή;  Δεν υπάρχει.  Δηλαδή ο 
καθένας θα παίρνει το κομμάτι του και θα το εξετάζει;  Και τώρα διαφωνούμε με τούτη τη λογική.  Μία επιτροπή 
θα το εξετάσει.  Ποια ήταν η επιτροπή που το εξέταζε;  Το είχε γράψει η Θεσμών, επειδή είχε εγγραφεί με 
πρωτοβουλία συναδέλφων.  Εστάλη σε ποιαν επιτροπή τότε;  Εστάλη στην Οικονομικών και τελικά, επειδή 
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έτυχε να εξετάζεται σε άλλες δύο επιτροπές, παρεπέμφθη ʼπού την ολομέλεια και στις τρεις, για να έρτουμε 
τώρα να πούμε ότι θα είναι στη μία, τες εξής δύο, τες τρεις και ότι ο καθένας θα δει το κομμάτι του! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Ιωνάς. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Η επιτροπή Νομικών, κύριε Πρόεδρε, εξέτασε αυτό το νομοσχέδιο, προτού ουσιαστικά γίνει νομοσχέδιο 
υπό τη μορφή την οποία επήρε σήμερα.  Είχαμε τη δυνατότητα ως επιτροπή Νομικών, αφού δαπανήσαμε 
περίπου χρόνο τριών μηνών, και ασχοληθήκαμε με καθεμιά από τις διατάξεις του, ώστε να διαμορφωθεί εκείνο 
το νομοσχέδιο που θα προτεινόταν στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, πριν κατατεθεί στη Βουλή, ώστε να 
διευκολύνουμε τη διαδικασία. 

 Έχουμε κάμει μια πρώτη εξέταση του νομοσχεδίου αυτού και προχωρούμε τώρα, για να 
συμπληρώσουμε αυτή την εργασία, για την οποία πρόθεση μάλιστα στην προηγούμενη Βουλή -για να θυμίσω 
το συνάδελφο- ήταν να παραπεμφθεί στην επιτροπή Νομικών.  Μετά ζητήθηκε από την επιτροπή Οικονομικών 
να εξεταστεί το θέμα της φορολογίας και ήταν και η επιτροπή Θεσμών η οποία είπε «κύριε, εγώ έχω εξετάσει το 
θεσμικό θέμα του τζόγου κατά τη συζήτηση αυτεπάγγελτης εγγραφής θέματος».  Μετά από αυτή την εξέλιξη 
αποφασίστηκε να παραπεμφθεί και στις τρεις επιτροπές.  Αυτό έγινε την προηγούμενη φορά.  Αυτή τη φορά 
λέμε ότι η επιτροπή η οποία έχει ήδη εξετάσει το νομοσχέδιο, η επιτροπή Νομικών, θα πρέπει να εξετάσει το 
νομοσχέδιο αυτό... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Τελεία!  Η επιτροπή Νομικών!  Και οι συνάδελφοι που έχουν άποψη για τα οικονομικά να παρευρεθούν, 
όπως μπορούν να παν παντού να πουν τη θέση του κόμματός τους! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ! 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής:  Δεν υπάρχει κανένας που να απαγορεύει να παραχωρηθεί 
η δυνατότητα να επιφυλάξει η ίδια η ολομέλεια, αν θέλει, την εξέταση ενός θέματος από μια επιτροπή, χωρίς 
τούτο να σημαίνει ότι ξεχωρίζει το όλο θέμα από μια επιτροπή.  Και εμείς λέμε ότι θα μπορούσε να εξετάσει η 
επιτροπή Οικονομικών στα πλαίσια του ευρύτερου θέματος της οικονομίας και της φορολόγησης το 
συγκεκριμένο θέμα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Παπαδόπουλος, παρακαλώ. 

Ν. ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, νομίζω πρέπει να υπενθυμίσουμε το ιστορικό σε ό,τι αφορά το συγκεκριμένο 
νομοσχέδιο.  Θέλω να υπενθυμίσω ότι αρχικά είχε κατατεθεί ένα νομοσχέδιο που αφορούσε την αλλαγή της 
φορολογίας των στοιχημάτων.  Στη συνέχεια εκείνο το νομοσχέδιο απεσύρθη και κατατέθηκε στην επιτροπή 
Οικονομικών, αντικαταστάθηκε από το νομοσχέδιο που έχουμε ενώπιόν μας, το οποίο ξεκίνησε να συζητείται 
ενώπιον της επιτροπής Νομικών με μία διαδικασία που δε συνηθίζεται.  Πριν να κατατεθεί, συζητήθηκε στην 
επιτροπή Νομικών, επειδή θα απεστέλλετο συγκεκριμένο νομοσχέδιο στην Ευρωπαϊκή Ένωση, για να 
πάρουμε την έγκριση της Ευρώπης.  Και δεχτήκαμε τότε ως κόμμα και εγώ προσωπικά ως πρόεδρος της 
επιτροπής Οικονομικών, παρότι το συγκεκριμένο νομοσχέδιο αφορούσε σε συγκεκριμένα σημεία την αλλαγή 
της φορολογίας των στοιχημάτων, επειδή ακολουθήθηκε αυτή η ιδιόμορφη διαδικασία, να διεξαχθεί μία 
συζήτηση από δύο επιτροπές και στη συνέχεια προστέθηκε και η Θεσμών. 

 Όμως, από τη στιγμή που το συγκεκριμένο νομοσχέδιο έχει να κάμει με φορολογίες, θεωρώ ότι η πιο 
αρμόδια επιτροπή να το συζητήσει είναι η επιτροπή Οικονομικών.  Κατανοώ ότι είναι πολύ δύσκολο ένα τόσο 
περίπλοκο νομοσχέδιο να το συζητούν ταυτόχρονα δύο επιτροπές και γι’ αυτό κατατίθεται σήμερα η εισήγησις 
να ολοκληρωθεί η συζήτηση ενώπιον της επιτροπής Νομικών για τεχνικά ζητήματα και να ακολουθήσει ή και 
παράλληλα να διεξαχθεί η συζήτηση στην επιτροπή Οικονομικών για τα θέματα που αφορούν τις φορολογίες. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ορίστε, κύριε Στυλιανίδη, και θα θεωρήσω ως εξαντληθείσα τη συζήτηση επί του διαδικαστικού. 

 Παρακαλώ, κύριε Στυλιανίδη. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙΔΗΣ: 
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 Κύριε Πρόεδρε, απ’ ό,τι φαίνεται, υπάρχει μια εμπλοκή και προσωπικά θεωρώ ότι όντως τα νομοσχέδια 
έχουν συνολική διάσταση και μπορεί να συζητιούνται σε μία επιτροπή, αλλά, για να απεγκλωβιστούμε από την 
εμπλοκή, ας ξανασυνεννοηθούν οι επιτροπές Οικονομικών και Νομικών και ας το δούμε μετά. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα. 

Α. ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

(Αστειευόμενος) 

 Εν πάση περιπτώσει, ο συνάδελφος ο κ. Χριστοφόρου -συγγνώμη, κύριε Πρόεδρε- λέει ότι, αν υπάρχει 
πρόβλημα, μπορούμε να το πάρουμε στην επιτροπή Εμπορίου! 

(Γέλια) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ε, ίσως είναι μία λύση! 

 Λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανεξαρτήτως των τοποθετήσεων που υπήρξαν, εγώ θα έλεγα ότι 
ως πάγια πρακτική πρέπει να ακολουθείται αυτό που υπέδειξε ο κ. Κατσουρίδης.  Δηλαδή ότι ένα νομοσχέδιο 
πρέπει να κατατίθεται σε μία κοινοβουλευτική επιτροπή προς εξέταση, διαφορετικά καταλήγουμε σε 
αντιπαραγωγικές διαδικασίες.  Στην παρούσα περίπτωση θα εξεταστεί από την επιτροπή Νομικών.  Όταν 
κριθεί ότι υπάρχει ανάγκη εξέτασης κάποιων οικονομικών παραμέτρων, θα κληθεί να το εξετάσει και η 
επιτροπή Οικονομικών.  Αλλά επί της ουσίας θα έλεγα το εξής, για να στείλουμε και ένα μήνυμα στους πολίτες:  
Το ταχύτερο δυνατό θα πρέπει να εξεταστεί αυτό το νομοσχέδιο, γιατί απασχολεί τους πολίτες, αγωνιούν και 
ανησυχούν οι πολίτες για την τρομακτική διάσταση που έχει πάρει αυτό το θέμα, του ηλεκτρονικού τζόγου, άρα 
το βασικό μας καθήκον είναι αυτό και θέλω να καλέσω τους συναδέλφους της αρμόδιας κοινοβουλευτικής 
επιτροπής ή των συναρμοδίων κοινοβουλευτικών επιτροπών να κινηθούν με ταχύτητα, για να ολοκληρωθεί η 
διαδικασία εξέτασης εντός του τρέχοντος έτους. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.055, ημερομηνίας 25 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των 
πρατηρίων πετρελαιοειδών που υπάρχουν στην Κύπρο συγκριτικά με τον αριθμό των πρατηρίων 
πετρελαιοειδών που υπάρχουν σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.056, ημερομηνίας 25 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι για πολλούς λόγους έχει σημειωθεί έξαρση των κλοπών κάθε λογής 
μεταλλικών αντικειμένων.  Διάφοροι αρπάζουν παράνομα από παντού οτιδήποτε μεταλλικό, ανεξαρτήτως αν 
είναι παλιό ή άχρηστο, καινούριο ή χρήσιμο.  Μαζεύουν από μεταλλικές σωλήνες ύδρευσης και αντλίες νερού 
από τα χωράφια μέχρι καπάκια και σχάρες αποχέτευσης από τους δρόμους των πόλεων.  Φαίνεται ότι όλοι 
αυτοί οι παράνομοι συλλέκτες μεταπωλούν τα μεταλλικά αντικείμενα σε επιχειρήσεις ανακύκλωσης μετάλλων 
στις ελεύθερες ή στις κατεχόμενες περιοχές. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το μέγεθος του 
προβλήματος και για τα μέτρα που λαμβάνονται ή πρόκειται να ληφθούν από την κυβέρνηση για την 
αντιμετώπισή του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.057, ημερομηνίας 25 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω αντιληφθεί ότι οξύνεται το πρόβλημα της υπαίθριας έκθεσης μεταχειρισμένων αυτοκινήτων σε 
δημόσιους χώρους.  Φαίνεται ότι σε συγκεκριμένα κομβικά σημεία μέσα στις πόλεις όπου σημειώνεται πυκνή 
κυκλοφορία αυτοκινήτων διάφοροι επιτήδειοι που επιδιώκουν να πουλήσουν μεταχειρισμένα αυτοκίνητα 
μετατρέπουν δημόσιους χώρους, άδεια οικόπεδα και πεζοδρόμια σε αυθαίρετους χώρους έκθεσης 
αυτοκινήτων προς πώληση.  Οι ενέργειες αυτές είναι σαφώς παράνομες και θα έπρεπε ήδη να υπάρξει 
παρέμβαση των τοπικών αρχών και κατάσχεση των οχημάτων, τα οποία, αφού αφήνονται για ημέρες σε 
δημόσιους χώρους, πρέπει να θεωρούνται εγκαταλελειμμένα. 
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει εντοπίσει το 
πρόβλημα και αν έχει προβεί σε διαβήματα προς τις τοπικές αρχές, ώστε να εφαρμόσουν τη σχετική νομοθεσία 
και να αντιμετωπιστεί δραστικά το φαινόμενο των παράνομων υπαίθριων χώρων πώλησης μεταχειρισμένων 
αυτοκινήτων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.058, ημερομηνίας 25 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν σχεδιάζεται 
εκπόνηση πλήρους μελέτης στρατηγικού επιπέδου [Ν. αρ. 102(Ι)/2005] για τα επίπεδα ρύπανσης στην 
ευρύτερη περιοχή Βασιλικού-Μαρί, καθώς και αν προγραμματίζεται να εκπονηθεί σχέδιο περιβαλλοντικής 
διαχείρισης.  

 Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχει 
πρόβλεψη για δημιουργία διαχειριστικής επιτροπής με την ενεργητική και καθοριστική συμμετοχή 
αντιπροσώπων των κοινοτήτων, ούτως ώστε η χωροθέτηση οποιασδήποτε βιομηχανίας στην περιοχή και η 
λειτουργία των υφιστάμενων να ελέγχονται από αυτή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.059, ημερομηνίας 25 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Κατά καιρούς έχουν δημοσιευτεί διάφορες πληροφορίες σε σχέση με την αντισεισμική επάρκεια 
δημόσιων κτιρίων (π.χ. Αρχηγείο Αστυνομίας και ΓΕΕΦ, Λύκειο Αρχ. Μακαρίου Γ΄ στη Δασούπολη), αλλά και 
της γενικότερης σταθερότητας των κτιρίων αυτών, αφού κρίθηκαν ακατάλληλα για αντισεισμική αναβάθμιση.  Οι 
εργαζόμενοι σε αυτά τα δημόσια κτίρια (και σε άλλα που δεν αναφέρονται) ανησυχούν ιδιαίτερα γιατί τα χρόνια 
περνούν και δε βλέπουν καμία βελτίωση. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχει 
σχεδιασμός και χρονοδιάγραμμα για την κατεδάφιση ή τη δομική ενίσχυση των δημόσιων αυτών κτιρίων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.060, ημερομηνίας 26 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Πότε αναμένεται να υλοποιηθεί η απόφαση για απομάκρυνση των πετρελαιοδεξαμενών, των δεξαμενών 
αποθήκευσης υγραερίου και των αποθηκών καυσίμων της Κυπριακής Εταιρείας Αποθήκευσης 
Πετρελαιοειδών από τη Λάρνακα; 

2. Τηρούνται όλα τα ευρωπαϊκά πρότυπα ασφαλείας για τις πιο πάνω εγκαταστάσεις; 

3. Πόσο συχνά διενεργούνται έλεγχοι στις εγκαταστάσεις και ποια είναι τα αποτελέσματα αυτών των 
ελέγχων; 

4. Ποιο το επίπεδο ασφάλειας σε σχέση με παρόμοιες εγκαταστάσεις που βρίσκονται σε άλλες ευρωπαϊκές 
χώρες; 

5. Ποια είναι τα μέτρα που λαμβάνονται και ποιοι είναι οι σχεδιασμοί που υπάρχουν για την ασφάλεια των 
κατοίκων της περιοχής σε περίπτωση κινδύνου;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.061, ημερομηνίας 26 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Πόσα νέα τοπικά γραφεία κοινωνικής ευημερίας έχουν λειτουργήσει σε όλη την Κύπρο; 

2. Ποιο το επιπρόσθετο λειτουργικό κόστος των νέων γραφείων σε σχέση με τη λειτουργία ενός 
επαρχιακού γραφείου;  (Παρακαλώ να δοθεί ξεχωριστός αναλυτικός κατάλογος λειτουργικών εξόδων για 
κάθε νέο τοπικό γραφείο.) 

3. Υπάρχει σκέψη εξαιτίας της οικονομικής κρίσης να συγχωνευθούν ορισμένα γραφεία για μείωση των 
λειτουργικών εξόδων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.062, ημερομηνίας 26 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις ενέργειες στις 
οποίες έχει προβεί αναφορικά με τα αλλεπάλληλα κρούσματα επιθετικότητας που έχουν παρουσιαστεί τον 
τελευταίο καιρό εναντίον λειτουργών του Γραφείου Ευημερίας από λήπτες δημόσιου βοηθήματος.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.063, ημερομηνίας 26 Αυγούστου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται το θέμα της μελέτης αναφορικά με τη δημιουργία εξειδικευμένων κλινικών για άτομα τρίτης ηλικίας και 
πώς θα υλοποιηθούν οι εισηγήσεις για την οργάνωση και την εύρυθμη λειτουργία τους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.064, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου Δίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τα μέλη της Βουλής των Αντιπροσώπων για το 
ζήτημα που προέκυψε για τους αδιόριστους καθηγητές Μαθηματικών οι οποίοι κλήθηκαν να παρακολουθήσουν 
το Πρόγραμμα Προϋπηρεσιακής Κατάρτισης του Πανεπιστημίου Κύπρου τη χρονιά 2009-2010.  Αναμένοντας 
το διορισμό τους κατά τη σχολική χρονιά 2010-2011, όπως ήταν άλλωστε η διαδικασία που για χρόνια 
ακολουθούσε το υπουργείο για σκοπούς πρόσληψης νέων εκπαιδευτικών, αρκετοί από αυτούς άφησαν τις 
όποιες άλλες επαγγελματικές τους δραστηριότητες, αφού, σύμφωνα με τους κανονισμούς της ΕΕΥ, όσοι 
εκπαιδευτικοί δεν προσέλθουν στο πρόγραμμα, όταν και εφόσον κληθούν, τότε διαγράφονται από τον 
κατάλογο διοριστέων. 

 Θα ήθελα λοιπόν να παρακαλέσω τον αρμόδιο υπουργό όπως μας ενημερώσει για το τι δύναται να 
πράξει το υπουργείο για τα 65 αυτά άτομα τα οποία βρίσκονται σήμερα στην ανεργία, σε μια περίοδο 
οικονομικά δύσκολη για αυτούς και τις οικογένειές τους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.065, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω προ πολλού διαπιστώσει ότι υπάρχει σοβαρό πρόβλημα με την καταγραφή των πρακτικών των 
υπηρεσιακών συνεδριάσεων στο δημόσιο τομέα.  Προ πολλού έχω γίνει αποδέκτης παραπόνων από 
κοινοτάρχες ή εκπροσώπους ομάδων πολιτών ότι, παρά το γεγονός ότι συμμετείχαν σε συνεδριάσεις με 
υπουργούς, δεν έλαβαν ποτέ το πρακτικό της συνεδρίασης.  Παρόμοιες εμπειρίες έχω να καταθέσω και εγώ -
ως βουλευτής- προσωπικά.  Κατ’ ακρίβειαν, είναι ελάχιστες -ίσως μετρημένες στα δάκτυλα του ενός χεριού- οι 
περιπτώσεις που έλαβα επίσημο πρακτικό από συνεδρίαση με υπουργό ή άλλο επίσημο της διοίκησης (π.χ. 
έπαρχο, δήμαρχο κ.λπ.).  Σε πολλές τέτοιες συναντήσεις δεν τηρούνται ούτε πρακτικά, ενώ σε άλλες τα 
πρακτικά γίνονται πολύ εκ των υστέρων και δε διανέμονται στους συμμετέχοντες.  Και, όταν πλέον στις 
ελάχιστες περιπτώσεις αποστέλλονται στους συμμετέχοντες, υπάρχει θέμα διόρθωσής τους και είναι πρακτικά 
αδύνατο να γίνει κάτι τέτοιο.  Αυτή η κατάσταση που επικρατεί για δεκαετίες στο δημόσιο τομέα είχε την 
κορύφωσή της στην περίπτωση του τραγικού ατυχήματος στη ναυτική βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” στο Μαρί.  
Παρακολουθούμε την παρουσίαση διαφορετικών “πρακτικών” από τις ίδιες συνεδριάσεις, γίνεται λόγος για 
παραποίηση των πρακτικών των συνεδριάσεων, αμφισβητούνται πρακτικά κ.ο.κ.  Το γεγονός αυτό προσθέτει 
στην απαξίωση της κοινωνίας έναντι της διοίκησης. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχει 
νομοθετικό πλαίσιο για την καταγραφή, κυκλοφορία και φύλαξη των πρακτικών και επίσημων συνεδριάσεων 
των οργάνων της διοίκησης στη χώρα μας και, εάν υπάρχει, πώς ελέγχεται η πιστή εφαρμογή του.  Εάν πάλι 
διαπιστώνονται κενά ή παραλείψεις που προέρχονται από νομοθετικές αδυναμίες, πώς σκέφτεται η κυβέρνηση 
να αντιμετωπίσει αυτές τις αδυναμίες (με νομοθετικά ή/και διοικητικά μέτρα).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.066, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το χοιροστάσιο στην περιοχή “Οβκός” στην Κοκκινοτριμιθιά, που βρίσκεται στο 
τεμάχιο 78, Φύλλο Σχεδίου 21/58, τυγχάνει ευνοϊκής μεταχείρισης από τις αρμόδιες υπηρεσίες σύμφωνα με 
παράπονο γεωργού της περιοχής.  Παρ’ όλα τα επανειλημμένα διαβήματα και τις επιστολές, οι αρμόδιες 
υπηρεσίες δεν έχουν τερματίσει ακόμη τις παρανομίες και αυθαιρεσίες του συγκεκριμένου χοιροστασίου.  Το 
συγκεκριμένο χοιροστάσιο βρίσκεται σε γεωργική γη όπου δεν επιτρέπεται η λειτουργία χοιροστασίων. 

 Παρακαλώ των αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που 
προτίθεται να λάβει, ώστε να αποκατασταθεί η νομιμότητα και να τερματιστεί η λειτουργία του συγκεκριμένου 
χοιροστασίου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.067, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σε συνέχεια της ερώτησής μου με αρ. 23.06.009.04.083, επανέρχομαι στο θέμα της ορθής λειτουργίας 
του συστήματος συλλογής και διαχείρισης ψόφιων ζώων και ζωικών αποβλήτων, διότι συνεχίζονται οι 
καταγγελίες για προβλήματα και ελλείψεις. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 
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1. Πόσες φορές ο ανάδοχος απέτυχε να συλλέξει νεκρό ζώο από κτηνοτροφική μονάδα μέσα σε 24 ώρες, 
πόσες καταγγελίες υπήρξαν και πόσες καταδίκες; 

2. Πού βρίσκονται οι δύο αποτεφρωτήρες των ανάδοχων εταιρειών και πόσους τόνους έχουν αποτεφρώσει 
κατά τα χρόνια λειτουργίας τους ο καθένας; 

3. Τι είναι ακριβώς η μέθοδος μεταποίησης/συναποτέφρωσης και τι προνοεί η απόφαση του Υπουργικού 
Συμβουλίου; 

4. Πόσοι τόνοι από ψόφια ζώα έχουν κατακαεί με τη μέθοδο της μεταποίησης/συναποτέφρωσης;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.068, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχουν 
εμπορευματοκιβώτια που περιέχουν φύλλα αμιάντου σε χώρους σχολείων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.069, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για τα σχέδια ιδιωτικής εταιρείας της Κωνσταντινούπολης για κατασκευή στον 
κόλπο της Μόρφου διυλιστηρίου και μεγάλων δεξαμενών πετρελαιοειδών.  Το θέμα της επαναλειτουργίας του 
λιμενικού χώρου στο Καραβοστάσι αποτελεί μία μόνιμη τουρκική απειλή.  Η περιοχή δεν έχει ακόμη επουλώσει 
τις πληγές στο φυσικό περιβάλλον από τις δεκαετίες της ληστρικής εκμετάλλευσης από τις ξένες μεταλλευτικές 
εταιρείες. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν είναι ενήμερος για 
την πρόθεση του ψευδοκράτους να προβεί σε κατασκευή διυλιστηρίου και μεγάλων δεξαμενών πετρελαιοειδών 
στον κόλπο της Μόρφου.  Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τον τρόπο που προτίθεται να χειριστεί την κατάσταση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.070, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχουν όροι 
και κανονισμοί για το ψάρεμα με καλάμι που να αφορούν τον αριθμό, το είδος και το μέγεθος των ψαριών που 
επιτρέπεται να αλιεύονται από τους ερασιτέχνες ψαράδες που χρησιμοποιούν ως αλιευτικό εργαλείο το 
καλάμι.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.071, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σε απάντηση του Υπουργού Υγείας κ. Χρίστου Πατσαλίδη σε προηγούμενες ερωτήσεις μου με 
αριθμούς 23.06.009.03.067 (16/07/2009) και 23.06.009.04.045 (17/09/2008) πληροφορήθηκα για τα 
αποτελέσματα των αναλύσεων από δείγματα που λήφθηκαν από φρούτα και λαχανικά που βρίσκονταν 
εκτεθειμένα σε φρουταρίες και άλλα καταστήματα πώλησης σε πολυσύχναστους δρόμους. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα αποτελέσματα 
για τα έτη 2009 και 2010 των αναλύσεων από δείγματα που λήφθηκαν από φρούτα και λαχανικά που 
βρίσκονταν εκτεθειμένα για πώληση σε χώρους με καυσαέρια.  Τέλος, παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να 
πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν οι αρμόδιες υπηρεσίες προτίθενται να απαγορεύσουν την 
πώληση φρούτων και λαχανικών σε χώρους που είναι εκτεθειμένοι στο καυσαέριο, δεδομένων των υψηλών 
ρυπαντικών ουσιών που φαίνεται να υπάρχουν στα φρούτα και λαχανικά που βρίσκονται εκτεθειμένα σε σημεία 
πώλησης με καυσαέριο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.072, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι με πρωτοβουλία των φαρμακοποιών της περιφέρειας Αττικής στην Ελλάδα 
ξεκίνησε πρόσφατα (8 Ιουνίου 2011), σε πιλοτική βάση, μία ολοκληρωμένη και συντονισμένη πρωτοβουλία για 
την περιβαλλοντικά ασφαλή διαχείριση των οικιακών φαρμάκων με την επωνυμία “χάπιend”.  Στόχος της 
ενημερωτικής εκστρατείας του προγράμματος “χαπιend” είναι η ευαισθητοποίηση των πολιτών γύρω από τον 
κίνδυνο που ενέχει η αλόγιστη απόρριψη των φαρμάκων στο περιβάλλον και η ενημέρωσή τους σχετικά με την 
περιβαλλοντικά ασφαλή διαχείριση των ληγμένων ή αχρησιμοποίητων φαρμάκων που διατηρούν στο σπίτι 
τους.  Ειδικοί κάδοι απόρριψης φαρμάκων έχουν τοποθετηθεί σε επιλεγμένα σημεία στην ευρύτερη περιοχή της 
Αττικής.  Το πρόγραμμα διεξάγεται πιλοτικά για το χρονικό διάστημα από 8 Ιουνίου έως 31η Δεκεμβρίου 2011. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχουν καταγραφεί 
οι ποσότητες των απόβλητων οικιακών φαρμάκων, κατά πόσο υπάρχει ανάλογο πρόγραμμα στην Κύπρο για 
την περιβαλλοντικά ασφαλή διαχείριση των οικιακών φαρμάκων και, εάν δεν υπάρχει τέτοιο πρόγραμμα στην 
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Κύπρο, αν υπάρχει σχεδιασμός να λειτουργήσει σύντομα πρόγραμμα για περιβαλλοντικά ασφαλή διαχείριση 
των οικιακών φαρμάκων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.073, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις ενέργειες της 
αστυνομίας σε σχέση με την πάταξη του φαινομένου των κλοπών μετάλλων (χαλκού, αλουμινίου κ.λπ.) από 
κατοικίες, αλλά και από ανεγειρόμενες οικοδομές. 

 Παρακαλώ επίσης όπως ενημερώσει αναφορικά με τις πληροφορίες ότι αλλοδαποί καίνε 
σκυβαλότοπους με σκοπό την αποκομιδή μετά την καύση των πιο πάνω μετάλλων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.074, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με τα 
αυξημένα κρούσματα κλοπών και διαρρήξεων που καταγράφονται στην πόλη της Λεμεσού τον τελευταίο καιρό.  
Παρακαλώ επίσης όπως ενημερώσει για το πού, κατά την εκτίμηση του υπουργείου, οφείλονται αυτά, ποιες 
είναι οι ενέργειες της αστυνομίας για πρόληψη και ποιος ο βαθμός εξιχνίασης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.075, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ όπως ο αρμόδιος υπουργός πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχει 
προοπτική ηλεκτρονικής ενοποίησης των νοσοκομείων (μηχανογράφηση δεδομένων), έστω και μερικής, ούτως 
ώστε οι γιατροί να έχουν πρόσβαση στα δεδομένα ασθενών και άλλων επαρχιών.  Μια τέτοια προοπτική θα 
διευκολύνει πιθανή περίθαλψη των ασθενών σε νοσοκομειακές μονάδες διαφορετικών επαρχιών και θα 
προστατεύει το νοσοκομειακό προσωπικό, σε περίπτωση που ασθενείς είναι φορείς οποιωνδήποτε 
μεταδοτικών νοσημάτων, αφού αυτά θα είναι καταγραμμένα στο φάκελό του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.076, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποια βάση 
γίνονται οι συνεργασίες με ξένα κέντρα/νοσοκομεία και πώς ρυθμίζεται η αποστολή ασθενών στο εξωτερικό.  
Θα θέλαμε ακόμη να ενημερωθεί η Βουλή ποιες ήταν οι σχετικές δαπάνες τα τελευταία δυο χρόνια 2009-2010.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.077, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
συνεχίζονται ή έχουν τερματιστεί οι επαφές με ξένους επενδυτές οι οποίοι ήταν έτοιμοι να προχωρήσουν στη 
δημιουργία κέντρου στηθικών νοσημάτων για παιδιά στην Κυπερούντα.  Αν η συμφωνία κατέληξε, παρακαλώ 
να μας ενημερώσετε ως προς την τελική μορφή της συμφωνίας.  Σε αντίθετη περίπτωση θα θέλαμε να 
γνωρίζουμε γιατί ναυάγησε.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.078, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Προγραμματίζεται διορισμός διευθυντή στο Νοσοκομείο Κυπερούντας, το οποίο καλύπτει τις ανάγκες 
της Σολιάς, της Μαραθάσας και της Πιτσιλιάς;  Η θέση παραμένει κενή μετά την αφυπηρέτηση της κ. 
Μαρίας Κωνσταντινίδου προ ενός έτους. 

2. Πώς προγραμματίζεται να καλυφθούν οι ανάγκες του Νοσοκομείου Κυπερούντας για ορθοπεδικό γιατρό;  
Θα μπορούσε να γίνει κάποια διευθέτηση για επισκέψεις σε εβδομαδιαία βάση;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.079, ημερομηνίας 1ης Σεπτεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό να μας πληροφορήσει κατά πόσο έχουν εισαχθεί διαγνωστικές 
εξετάσεις για τα παιδιά προδημοτικής ηλικίας ή κατά την εισδοχή στην α΄ τάξη, ούτως ώστε να γίνεται έγκαιρη 
διάγνωση μαθησιακών δυσκολιών. 

 Σε αντίθετη περίπτωση, παρακαλώ όπως μας ενημερώσετε για το πώς διαχειρίζεστε το συγκεκριμένο 
θέμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.080, ημερομηνίας 2 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
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 «Έχει παρατηρηθεί δυσμενής διάκριση μεταξύ πολιτών της Κυπριακής Δημοκρατίας οι οποίοι διαμένουν 
στις μη ελεγχόμενες από τη Δημοκρατία περιοχές με αυτούς που διαμένουν στις ελεύθερες περιοχές.  Η 
διάκριση αφορά το σχέδιο για παραχώρηση οικονομικής βοήθειας στους εγκλωβισμένους λόγω ειδικών 
δυσκολιών κατά τη γεωργική τους απασχόληση.  Ενώ για τους παραγωγούς στις ελεύθερες περιοχές δεν 
υπάρχει ποσοτικός περιορισμός καλλιέργειας, για τους παραγωγούς στις κατεχόμενες περιοχές έχει επιβληθεί 
περιορισμός στην έκταση της καλλιέργειας (πεντακόσιες σκάλες γης) και στην εκτροφή παραγωγικών ζώων 
(μέχρι εκατόν αιγοπρόβατα). 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
προτίθεται να άρει τη διάκριση αυτή και, εάν ναι, πότε.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.081, ημερομηνίας 2 Σεπτεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ να ενημερώσει ο αρμόδιος υπουργός τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Έχει ετοιμαστεί ο κώδικας δεοντολογίας για τους ψυχολόγους και, εάν ναι, πώς αυτός διαμορφώνεται; 

2. Με ποιο τρόπο προστατεύεται ο πελάτης-ασθενής σήμερα, σε περίπτωση παράβασης των διεθνώς 
αναγνωρισμένων ηθών που πρέπει να διέπουν την άσκηση του συγκεκριμένου επαγγέλματος; 

3. Πώς τυγχάνουν στο παρόν στάδιο διαχείρισης καταγγελίες παράβασης της επαγγελματικής 
δεοντολογίας, π.χ. περιπτώσεις διπλών σχέσεων ψυχολόγων με πελάτες τους;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.082, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

 «Τα τελευταία χρόνια παρατηρούνται στο νοσοκομείο Λάρνακας τρομερές ελλείψεις όσον αφορά τις 
κλίνες, τα εξωτερικά ιατρεία, τα γραφεία των ιατρών, τους αποθηκευτικούς χώρους κ.λπ., με αποτέλεσμα να 
μην μπορεί να ανταποκριθεί στις ανάγκες του σήμερα. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Πότε αναμένεται να υλοποιηθεί η απόφαση για επέκταση του νοσοκομείου Λάρνακας και δημιουργία 
νέας πτέρυγας; 

2. Τι θα περιλαμβάνει η όλη επέκταση (αρχιτεκτονική μελέτη); 

3. Πότε αναμένεται ότι θα αρχίσουν και πότε ότι θα τελειώσουν οι κατασκευαστικές εργασίες; 

4. Ποιο είναι το προβλεπόμενο κόστος του όλου έργου;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.083, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με την 
πρόοδο των εργασιών για την κατασκευή τεχνολογικού πάρκου στο Πεντάκωμο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.084, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με 
τον συνολικό εσωτερικό δανεισμό του κράτους (κυπριακές τράπεζες, συνεργατικά ιδρύματα, ταμεία κοινωνικών 
ασφαλίσεων, ημικρατικούς οργανισμούς κ.λπ.).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.085, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται το θέμα της λίμνης κατακράτησης ομβρίων υδάτων νότια της βύθισης του υπεραστικού δρόμου στον 
Άγιο Αθανάσιο. 

 Παρακαλείται επίσης να πληροφορήσει το σώμα αν έχουν ληφθεί όλα τα απαραίτητα μέτρα για την 
προστασία των υποστατικών στο κάτω μέρος του ρεύματος μέχρι και το ξενοδοχείο “Holiday Inn” από την 
εκτροπή του αργακίου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.086, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως καταθέσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων την αναμενόμενη 
κατάσταση ταμειακής ροής μέχρι και το Μάρτιο του 2012.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.087, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του τέως Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. Αντώνη Πασχαλίδη σε 
παλαιότερη ερώτησή μου, με αριθμό 23.06.009.05.01.363, πληροφορήθηκα ότι οι διεργασίες σε επίπεδο 
ομάδας εργασίας του Συμβουλίου της Ευρώπης και του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για την Οδηγία για τις 
καθυστερημένες πληρωμές έχουν ολοκληρωθεί και ότι σε πολιτικό επίπεδο η Οδηγία έχει ψηφιστεί. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η Οδηγία έχει 
δημοσιευτεί στην Επίσημη Εφημερίδα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αν το αρμόδιο υπουργείο έχει προχωρήσει σε 
διαβούλευση με όλες τις ενδιαφερόμενες υπηρεσίες και πότε αναμένεται να κατατεθεί στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικό νομοσχέδιο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.088, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Το Σεπτέμβριο του 2009 είχα απευθύνει μέσω της Βουλής των Αντιπροσώπων την ερώτηση με αρ. 
23.06.009.04.104 σχετικά με τις έρευνες που διεξάγει η Μονάδα Παρακολούθησης Υγείας του Υπουργείου 
Υγείας σε σχέση με το ενδεχόμενο ύπαρξης αυξημένων περιστατικών καρκίνου σε διάφορες περιοχές της 
Κύπρου.  Στην απάντηση του Υπουργού Υγείας, ημερομηνίας 2 Φεβρουαρίου 2010, αναφέρεται ότι είχαν 
διερευνηθεί έντεκα περιοχές όπου “διαφάνηκε ότι τα περιστατικά καρκίνου που εμφανίστηκαν στους κατοίκους 
των περιοχών/κοινοτήτων για τις οποίες έγινε έρευνα ήταν διάφορα και συνήθη είδη καρκίνου που δεν 
σχετίζονται με συγκεκριμένους περιβαλλοντικούς παράγοντες και ότι δεν συντρέχουν λόγοι διενέργειας 
περαιτέρω επιδημιολογικών μελετών”.  Για τις έντεκα αυτές περιοχές αναφέρθηκε στην απάντηση του 
Υπουργού Υγείας ότι “η Μονάδα Παρακολούθησης Υγείας θα συνεχίσει να επιτηρεί τα περιστατικά καρκίνου 
που θα εμφανισθούν στις περιοχές αυτές κατά τα επόμενα χρόνια και θα ενεργήσει ανάλογα με τα ευρήματα”.  
Σημειώνεται ότι στην ίδια απάντηση ο Υπουργός Υγείας πληροφόρησε τη Βουλή των Αντιπροσώπων ότι 
βρίσκονται υπό διερεύνηση από τη Μονάδα Παρακολούθησης Υγείας άλλα δώδεκα αιτήματα για ισάριθμες 
περιοχές της Κύπρου. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Η Μονάδα Παρακολούθησης Υγείας ολοκλήρωσε τη διερεύνηση των δώδεκα αιτημάτων που ήταν υπό 
διερεύνηση το Φεβρουάριο του 2010 και, εάν ναι, ποια ήταν τα αποτελέσματα; 

2. Η Μονάδα Παρακολούθησης Υγείας συνέχισε να επιτηρεί τα περιστατικά καρκίνου στις έντεκα περιοχές 
τις οποίες είχε εξετάσει μέχρι το Φεβρουάριο του 2010 και ιδιαίτερα την περίπτωση του χωριού 
Αυγόρου, όπου, σύμφωνα με τον Υπουργό Υγείας, διαπιστώθηκε στατιστικά σημαντική αύξηση στα 
περιστατικά καρκίνου του βρόγχου; 

3. Γιατί δεν έχει ακόμη θεσπιστεί μία διαδικασία συνεχούς ενημέρωσης της Βουλής των Αντιπροσώπων και 
των τοπικών αρχών για το θέμα των αποτελεσμάτων της προκαταρκτικής εξέτασης των αιτημάτων για 
επιδημιολογικές έρευνες για τον καρκίνο από τη Μονάδα Παρακολούθησης Υγείας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.089, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του Υπουργού Εξωτερικών σε παλαιότερη ερώτησή μου, με αριθμό 23.06.009.04.862, 
πληροφορήθηκα ότι η δημιουργία ψηφιακής τράπεζας δεδομένων σχετικά με την ιστορία των απόδημων 
Κυπρίων θα πραγματοποιηθεί, όταν οι συνθήκες το επιτρέψουν. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων ποιες είναι οι 
συνθήκες που δεν επιτρέπουν στο Υπουργείο Εξωτερικών τη δημιουργία ψηφιακής τράπεζας δεδομένων 
σχετικά με την ιστορία των απόδημων Κυπρίων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.090, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Κατά την πρόσφατη συζήτηση της δέσμης των οικονομικών μέτρων στη Βουλή των Αντιπροσώπων 
αναφέρθηκε από το διευθυντή του Τμήματος Εσωτερικών Προσόδων ότι ο αριθμός φυσικών προσώπων που 
δηλώνουν φορολογητέο εισόδημα πέραν των €60.000 το χρόνο είναι γύρω στις 6 000.  Δε δόθηκαν ακριβή 
στοιχεία σε σχέση με το είδος της επαγγελματικής δραστηριότητας αυτών των περιπτώσεων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχουν 
περιπτώσεις όπου δηλώνεται φορολογητέο εισόδημα πέραν των €80.000, πόσες είναι αυτές οι περιπτώσεις και 
ποιο το είδος της επαγγελματικής τους ενασχόλησης.  Το ίδιο παρακαλώ να γίνει με ακρίβεια και με όσους 
δηλώνουν εισόδημα πέραν των €60.000 το χρόνο.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.091, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από παλαιότερη απάντηση του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Αντρέα Δημητρίου σε ερώτησή 
μου με αριθμό 23.06.009.04.1053 πληροφορήθηκα ότι ο Κυπριακός Οργανισμός Αθλητισμού δε γνωρίζει τα 
κριτήρια με τα οποία επιλέχθηκε δασική γη για τη μετακίνηση των γηπέδων αντισφαίρισης του Ομίλου 
Αντισφαίρισης Λάρνακας.  Μάλιστα ο υπουργός συστήνει “προς τούτο ίσως να πρέπει να ερωτηθεί το Τμήμα 
Δασών”. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων με ποια κριτήρια 
επιλέχθηκε δασική γη για τη δημιουργία νέων γηπέδων αντισφαίρισης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.092, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το ποδηλατικό δίκτυο που έχει παραδοθεί για χρήση στη Λεμεσό, για 
εξυπηρέτηση των φοιτητών του ΤΕΠΑΚ, δε λειτουργεί στην πράξη κυρίως λόγω της παράνομης στάθμευσης 
αυτοκινήτων επί των ποδηλατολωρίδων. 

 Παρακαλώ όπως ο αρμόδιος υπουργός ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το ποιες σκέψεις 
έχει κάνει για αντιμετώπιση του συγκεκριμένου προβλήματος (π.χ. μετατροπή τους σε ποδηλατόδρομο ή 
τοποθέτηση πασσάλων).  Παράλληλα, παρακαλώ όπως ενημερωθούμε για τον αριθμό εξωδίκων για 
παράνομη στάθμευση που έχουν εκδοθεί από την Αστυνομία Λεμεσού και τους οικείους δήμους για παραβίαση 
της ποδηλατολωρίδας στους συγκεκριμένους δρόμους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.093, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι έχουν προκύψει κάποια προβλήματα με τα πέντε νέα ελικόπτερα της Εθνικής 
Φρουράς και της αστυνομίας.  Συγκεκριμένα, όσον αφορά τα δύο ελικόπτερα της αστυνομίας, αποκαλύφθηκε 
ότι κάποια εξαρτήματα των ολοκαίνουριων ελικοπτέρων ήταν μεταχειρισμένα.  Όσον αφορά τα τρία ελικόπτερα 
που αγοράστηκαν για την Εθνική Φρουρά από την ίδια εταιρεία, παρά τις διαβεβαιώσεις που είχαν δοθεί στη 
Βουλή των Αντιπροσώπων περί του αντιθέτου, διαφάνηκε εν τέλει ότι δεν μπορούν να μεταφέρουν κάδο με δύο 
τόνους νερό, για να χρησιμοποιηθεί για σκοπούς δασοπυρόσβεσης.  Μάλιστα είχε λεχθεί ότι θα διευθετείτο 
εκπαίδευση του προσωπικού που θα διαχειριζόταν τα ελικόπτερα στη δασοπυρόσβεση, αλλά μέχρι σήμερα 
δεν έχει γίνει κάτι τέτοιο. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Για πόσα χρόνια ισχύει η εγγύηση που έχει παραχωρηθεί από την ιταλική εταιρεία “Agusta Westland” για 
τα πέντε ελικόπτερα που αγόρασε η Κυπριακή Δημοκρατία; 

2. Για πόσα χρόνια έχει δεσμευτεί για τεχνοεφοδιαστική υποστήριξη η συγκεκριμένη εταιρεία με την 
Κυπριακή Δημοκρατία; 

3. Υπάρχει δέσμευση βάσει συμβολαίου να τύχουν εκπαίδευσης στη δασοπυρόσβεση οι χειριστές των 
ελικοπτέρων; 

4. Υπάρχει δέσμευση βάσει συμβολαίου ότι θα υπάρχει μόνιμος τεχνικός της εταιρείας στην Κύπρο, για να 
ανταποκρίνεται στις ανάγκες; 

5. Τα πέντε ελικόπτερα έχουν όντως προδιαγραφές, για να χρησιμοποιηθούν για σκοπούς 
δασοπυρόσβεσης; 

6. Υπάρχει δέσμευση  βάσει συμβολαίου ότι θα έχουν τη δυνατότητα τα ελικόπτερα να μεταφέρουν κάδο 
χωρητικότητας δύο τόνων νερού για σκοπούς δασοπυρόσβεσης; 

7. Ποιες οι δυνατότητες απαίτησης αποζημιώσεων ή/και αντικατάστασης των ελικοπτέρων αυτών, εφόσον 
δεν πληρούν τις προδιαγραφές των συμβολαίων που υπογράφτηκαν;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.094, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι ο Κυπριακός Οργανισμός Αθλητισμού έχει ανακοινώσει την παραχώρηση 
περίπου €21 εκατομ. σε ποδοσφαιρικά σωματεία της Λεμεσού, για να ανεγείρουν ιδιόκτητα ποδοσφαιρικά 
γήπεδα.  Εξ όσων αντιλαμβάνομαι από τις δημοσιεύσεις σε διάφορες εφημερίδες και τις φωτογραφίες από τα 
αρχιτεκτονικά σχέδια και την τρισδιάστατη απεικόνιση των γηπέδων, δεν περιλαμβάνεται η εγκατάσταση 
φωτοβολταϊκών πλαισίων στην οροφή τους για παραγωγή ηλεκτρισμού κατά το πρότυπο πολλών παρόμοιων 
ποδοσφαιρικών γηπέδων της Γερμανίας, της Αυστρίας και της Ελβετίας.  Μου προκαλεί ιδιαίτερη απορία και 
προβληματισμό πώς γίνεται στις κατά κανόνα συννεφιασμένες αυτές χώρες να αξιοποιείται η ηλιακή 
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τεχνολογία, ενώ στην Κύπρο, που πνίγεται στον ήλιο, να μη λαμβάνεται υπόψη στο σχεδιασμό τέτοιων 
εγκαταστάσεων η δυνατότητα παραγωγής ηλεκτρισμού από τον ήλιο. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν θα επιτρέψει να 
δοθεί αυτή η χορηγία προς τα τρία ποδοσφαιρικά σωματεία της Λεμεσού, χωρίς να τεθεί ως όρος η 
εγκατάσταση φωτοβολταϊκής στέγης για παραγωγή ηλεκτρικής ενέργειας από τον ήλιο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.095, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
προτίθεται να προχωρήσει σε διαχωρισμό οικοπέδων για άπορες οικογένειες στην κοινότητα Καλού Χωριού 
στη Λάρνακα και, εάν ναι, πότε υπολογίζεται να γίνει ο εν λόγω διαχωρισμός.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.096, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Στην έκθεσή της ημερομηνίας 26 Αυγούστου 2011, με αρ. Α/Π 420/2011, η Επίτροπος Διοικήσεως 
κατέληξε στο συμπέρασμα ότι οι εμπλεκόμενες υπηρεσίες των Υπουργείων Εσωτερικών και Παιδείας και 
Πολιτισμού ενδέχεται να παρερμηνεύουν την εναρμονιστική νομοθεσία σύμφωνα με την οποία όλες οι νομίμως 
εγγεγραμμένες σχολές στο μητρώο του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού είναι και αυτόματα 
αναγνωρισμένες από το κράτος.  Ως εκ τούτου, δε δικαιολογείται καμία διάκριση μεταξύ σχολών που έχουν 
αξιολογημένους κλάδους και σχολών που δεν έχουν αξιολογημένους κλάδους. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων το συντομότερο σε 
σχέση με το θέμα της διαδικασίας θεώρησης/έκδοσης άδειας εισόδου σε φοιτητές από τρίτες χώρες για 
φοίτηση σε ιδιωτικές σχολές τριτοβάθμιας εκπαίδευσης που δεν έχουν αξιολογημένα προγράμματα σπουδών, 
αλλά είναι νομίμως εγγεγραμμένες στο μητρώο του Υπουργείου Παιδείας και επιθεωρούνται τακτικά από αυτό, 
πληρώνοντας τέλη επιθεωρήσεως. 

 Επισυνάπτεται σχετική επιστολή και παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να τοποθετηθεί και να 
απαντήσει σε όλα τα σημεία.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.097, ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με το 
ύψος των υποχρεώσεων καταβολής αποζημιώσεων για απαλλοτριώσεις. 

 Παρακαλείται επίσης να ενημερώσει ποιο ποσό αναμένει ότι θα πληρωθεί για αποζημιώσεις το 2011.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.098, ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες 
θα προβεί το αρμόδιο υπουργείο σε σχέση με τα αιτήματα παρεκκλίσεων των συνδέσμων γονέων του 
Δημοτικού Σχολείου Κάτω Πύργου και του Δημοτικού Σχολείου Φαρμακά.  Επισυνάπτονται σχετικές 
επιστολές.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.099, ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Τμήμα Οδικών Μεταφορών κατέχει τρεις μονάδες για επιθεώρηση των 
οχημάτων στους δρόμους.  Οι δύο κινητές μονάδες αφορούν στον έλεγχο μικρών οχημάτων και η άλλη στον 
έλεγχο φορτηγών, λεωφορείων κτλ. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Πότε αγοράστηκαν οι τρεις κινητές μονάδες και πόσο κόστισαν; 

2. Χρησιμοποιήθηκαν μέχρι σήμερα και σε ποιο βαθμό; 

3. Ποιος είναι ο ακριβής αριθμός των αυτοκινήτων που ελέγχθηκαν κατά κατηγορία και χρονική περίοδο;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.100, ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
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 «Μετά τη λειτουργία του νέου συστήματος δημόσιων επιβατικών μεταφορών έχει ακινητοποιηθεί και 
περιέλθει στην ιδιοκτησία του κράτους αριθμός λεωφορείων που απώλεσαν την άδεια οδικής χρήσης και οι 
ιδιοκτήτες τους έχουν αποζημιωθεί ή θα αποζημιωθούν σύμφωνα με τις διαδικασίες και τα χρονοδιαγράμματα 
που έχουν καθοριστεί. 

 Ως εκ τούτου, καλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα 
ακόλουθα: 

1. Ποιος είναι ο συνολικός αριθμός των λεωφορείων που απώλεσαν την άδεια οδικής χρήσης και ποιο το 
συνολικό κόστος που θα καταβάλει ως αποζημίωση το κράτος στους ιδιοκτήτες των λεωφορείων αυτών; 

2. Σε ποιο μέρος και κάτω από ποιες συνθήκες φυλάττονται τα λεωφορεία αυτά και πώς το αρμόδιο 
υπουργείο προγραμματίζει να αξιοποιήσει το στόλο αυτό; 

3. Έχει ξεκαθαρίσει οριστικά ποιος θα αποζημιώσει την Εταιρεία Αστικών Λεωφορείων Λευκωσίας για την 
απόσυρση και ακινητοποίηση των λεωφορείων -το κράτος ή ο ΟΣΕΛ- και ποιο θα είναι το συνολικό 
κόστος;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.101, ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Έχω διαπιστώσει σημαντική καθυστέρηση στην έκδοση και κυκλοφορία του νέου εκσυγχρονισμένου 
Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας, ο οποίος θα συμβάλει σημαντικά στην οδική ασφάλεια. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων γιατί δεν έχει 
εκδοθεί και κυκλοφορήσει ο νέος Κώδικας Οδικής Κυκλοφορίας, αν υπάρχουν συγκεκριμένες δυσκολίες και 
προβλήματα και σε τι ενέργειες προβαίνει το υπουργείο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.102, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με την 
αδειοδότηση βιομηχανιών στις βιομηχανικές περιοχές και για το αν υπάρχει σαφής διαχωρισμός μεταξύ 
βιομηχανικών μονάδων σε σχέση με τη ρύπανση που προκαλούν. 

 Έχω πληροφορίες ότι στη νέα βιομηχανική περιοχή Ύψωνα (Άγιος Σύλας) βιομηχανία καταστροφής 
παλαιών ελαστικών συνορεύει με βιομηχανικές μονάδες παραγωγής έτοιμων φαγητών, καθώς και με άλλες 
μονάδες, δημιουργώντας σωρεία προβλημάτων από τη σκόνη που παράγεται.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.103, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με έκθεση του Διεθνούς Πτηνολογικού Συνδέσμου η οποία κυκλοφόρησε πρόσφατα, οι 
πληθυσμοί αρκετών γνωστών ειδών πουλιών που συχνάζουν σε γεωργικές περιοχές έχουν μειωθεί κατά το 
ήμισυ σε όλη την Ευρώπη από το 1980 μέχρι το 2009.  Η ανάλυση των προκαταρκτικών στοιχείων 
παρακολούθησης για την περίοδο 2006-2009 για την Κύπρο δείχνει σημαντική πτώση για κοινά είδη όπως το 
χελιδόνι, η καρακάξα και η καρδερίνα (γνωστή ως “σγαρτίλι”).  Όπως αναφέρεται σε ανακοίνωση του 
Πτηνολογικού Συνδέσμου Κύπρου, η πτώση των αριθμών των πουλιών ενδεχομένως να συνδέεται με την 
εντατικοποίηση της γεωργίας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχουν 
επίσημα στοιχεία που να επιβεβαιώνουν τις πληροφορίες αυτές και αν γίνονται προσπάθειες, ούτως ώστε να 
αντιστραφεί η κατάσταση της πτωτικής πορείας του αριθμού των πληθυσμών αυτών των πουλιών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.104, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Το κοινοτικό συμβούλιο Ζυγίου ζητά ως αντιστάθμισμα στο γεγονός ότι θεωρείται πληγείσα περιοχή 
από την έκρηξη στο Μαρί και στην ύπαρξη των στρατοπέδων και του πεδίου βολής στο Ζύγι όπως ο χώρος 
του στρατοπέδου που είναι άδειος και ανήκει στην Ελληνική Μεταλλευτική Εταιρεία (Ε.Μ.Ε.) επιστραφεί και 
ανταλλαγεί με χαλίτικη γη για διαχωρισμό οικοπέδων για πρόσφυγες.  Αλλιώς, ζητούν όπως απαλλοτριωθεί 
άλλος χώρος από την κυβέρνηση για το σκοπό αυτό, καθότι κυβερνητικά οικόπεδα για πρόσφυγες δεν 
υπάρχουν πλέον και τα νεαρά ζευγάρια θα αναγκάζονται να ξαναγίνουν πρόσφυγες. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
εξετάσει και να ικανοποιήσει το αίτημα του κοινοτικού συμβουλίου Ζυγίου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.105, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί ότι είναι θεσμική ευθύνη της Κυπριακής Δημοκρατίας προς την Ευρωπαϊκή Ένωση 
όπως δώσει συγκεκριμένα και σε ποσοστά στοιχεία για τα αποτελέσματα της λειτουργίας των εγκαταστάσεων 
του ΧΥΤΥ στην Κόση.  Υπάρχουν επίσης έγκυρες πληροφορίες που αναφέρουν ότι γίνεται απευθείας ταφή 
εισερχόμενων μικτών απορριμμάτων στο κύτταρο του ΧΥΤΥ, χωρίς να τύχουν οποιασδήποτε διαχείρισης.  Αν 
κάτι τέτοιο ισχύει, τότε οι τοπικές αρχές δε θα έπρεπε να χρεώνονται πάνω από 25 ευρώ τον τόνο, όσο 
περίπου κοστίζει στην Πάφο η ταφή των απορριμμάτων στο ΧΥΤΑ. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων εάν έχουν ετοιμαστεί 
στοιχεία για τα αποτελέσματα της λειτουργίας του ΧΥΤΥ στην Κόση, τι έχει πετύχει ο ΧΥΤΥ τον τελευταίο χρόνο 
από πλευράς ανάκτησης των ανακυκλώσιμων υλικών, και πόσοι τόνοι έχουν θαφτεί σε σχέση με τους αρχικούς 
υπολογισμούς.  Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν 
ισχύουν οι πληροφορίες για την απευθείας ταφή εισερχόμενων μικτών απορριμμάτων στο κύτταρο του ΧΥΤΥ, 
καθώς επίσης και αν έχει ετοιμαστεί και σταλεί στην Ευρωπαϊκή Ένωση η ετήσια έκθεση με τα αποτελέσματα 
της λειτουργίας του ΧΥΤΥ στη Κόση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.106, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για ποιους λόγους 
δεν καταβάλλονται έγκαιρα τα οφειλόμενα ποσά από την Κυπριακή Δημοκρατία ως απαλλοτριούσα αρχή στους 
ιδιοκτήτες των ακίνητων που τα ακίνητά τους απαλλοτριώνονται (υπάρχουν καθυστερήσεις όσον αφορά την 
καταβολή οφειλόμενων ποσών) και με ποια κριτήρια ορισμένοι δικαιούχοι εισπράττουν έγκαιρα την 
αποζημίωσή τους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.107, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

 «Στην περιοχή Ψεματισμένου έχει γίνει απαλλοτρίωση γης για τις ανάγκες της Εθνικής Φρουράς.  
Υπάρχουν ισχυρισμοί ότι έχει δαπανηθεί από την απαλλοτριούσα αρχή δυσανάλογο ποσό της πραγματικής 
αξίας του ακινήτου. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ποιο είναι το πραγματικό ποσό που έχει δαπανηθεί για την απαλλοτρίωση; 

2. Πότε έγινε και με ποια κριτήρια δόθηκε αυτό το ποσό; 

3. Πέραν της χρηματικής αποζημιώσεως έχει δοθεί και χαλίτικη γη ως αντιστάθμισμα στην εταιρεία 
MAXIMOS HOLDINGS και, εάν ναι, ποια είναι η εκτιμημένη αξία της χαλίτικης γης;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.108, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Αδάμου Αδάμου 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η ΑΗΚ έχει ανεγείρει υποσταθμό στη Γεροσκήπου σε πολύ κοντινή απόσταση 
από οικία (έξι μέτρα), μέσα σε χώρο πρασίνου και παρά την αντίθετη εισήγηση της Επιτρόπου Διοικήσεως, 
ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2006 (Αρ. Φακ.: Α/Π 2448/2007), που καλούσε σε επανεξέταση του θέματος. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις ενέργειες 
που προτίθεται να προβεί για συμμόρφωση της ΑΗΚ με την εισήγηση της Επιτρόπου Διοικήσεως.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.109, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
για τους οποίους, ενώ έχει διευθετηθεί να γίνονται οι πληρωμές για τον ελλιμενισμό σκαφών μέσω τραπεζικού 
εμβάσματος, στις περιπτώσεις κατά τις οποίες ένα άτομο έχει να πληρώσει για πέραν του ενός σκάφους, η 
πληρωμή δεν μπορεί να γίνει μέσω εμβάσματος, αλλά με επίσκεψη στα γραφεία του Τμήματος Αλιείας και 
Θαλασσίων Ερευνών.  Προτίθεται το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών να λάβει μέτρα, με σκοπό η εν 
λόγω πληρωμή να γίνεται μέσω εμβάσματος σε όλες τις πιο πάνω περιπτώσεις, ώστε να περιοριστεί η 
αχρείαστη γραφειοκρατία;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.110, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
για τους οποίους το σύστημα ηλεκτρονικής παρακολούθησης σκαφών (“blue box”) έχει τεθεί εκτός λειτουργίας, 
καθώς και για το πώς προτίθεται να αναπληρώσει το ρόλο του.  Επίσης, παρακαλείται όπως μας 
πληροφορήσει πόσο έχει κοστίσει και τι θα γίνει στο μέλλον, δηλαδή κατά πόσο θα επανατεθεί σε λειτουργία ή 
όχι και, εάν θα επαναλειτουργήσει, ποιο θα είναι το χρονοδιάγραμμα επαναλειτουργίας του.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.111, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να μας πληροφορήσει αν τελικά θα προχωρήσει και πότε η 
κατασκευή του δρόμου Πάφου-Πόλης Χρυσοχούς, εκτός αν υπάρχει οποιαδήποτε απόφαση για αναβολή ή 
ματαίωση του έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.112, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό να μας απαντήσει κατά πόσο το υπουργείο του προωθεί 
κανονισμούς, για να ρυθμίσει τον τομέα των ψυχοθεραπευτών και κατά πόσο οι κανονισμοί αυτοί 
ανταποκρίνονται στις κατευθυντήριες γραμμές που καταγράφει η EFPA, με τις οποίες διασφαλίζεται η υψηλού 
επιπέδου παροχή υπηρεσιών σε θέματα ψυχικής υγείας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.113, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Ο εκσυγχρονισμός των μεθόδων αξιολόγησης των ατόμων με αναπηρία στην Κύπρο, καθώς και η 
διερεύνηση των δυνατοτήτων τους σε ένα ανταγωνιστικό εργασιακό περιβάλλον είναι σήμερα αναγκαιότητα.  
Μέσα σ’ αυτά τα πλαίσια εγκρίθηκε το έργο “Εισαγωγή Νέου Συστήματος Αξιολόγησης της Αναπηρίας και 
Λειτουργικότητας”, το οποίο θα υλοποιηθεί από το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για την πορεία του 
εν λόγω έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.114, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Το Συμβούλιο Αποφυλάκισης Κρατουμένων Επ’ Αδεία λειτουργεί από το Φεβρουάριο του 2010. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για: 

1. τη μέχρι σήμερα πορεία των εργασιών του συμβουλίου, 

2. τις αδυναμίες που έχουν -αν έχουν- παρατηρηθεί σε ό,τι αφορά τη σχετική νομοθεσία και 

3. για τυχόν προτάσεις του υπουργείου ή/και του συμβουλίου για μέτρα τα οποία θα ενισχύσουν την 
κοινωνική ενσωμάτωση των κρατουμένων μετά την αποφυλάκισή τους από το συμβούλιο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.115, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι, σύμφωνα με απόφαση του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου, ορισμένα προϊόντα 
όπως το μέλι και τα συμπληρώματα διατροφής τα οποία περιέχουν γύρη που προέρχεται από ποικιλία γενετικά 
τροποποιημένου αραβόσιτου αποτελούν τρόφιμα που περιέχουν συστατικά παραγόμενα από γενετικά 
τροποποιημένους οργανισμούς.  Συναφώς, το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο διαπίστωσε ότι η επίμαχη γύρη 
παράγεται από γενετικά τροποποιημένους οργανισμούς και συνιστά συστατικό του μελιού και των 
συμπληρωμάτων διατροφής με βάση τη γύρη. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν γίνονται χημικές 
αναλύσεις του μελιού που κυκλοφορεί στην Κύπρο με σκοπό να διαπιστωθεί αν περιέχει γενετικά 
τροποποιημένους οργανισμούς.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.116, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Όπως έχω πληροφορηθεί, σε επιστολή της διευθύντριας του Γενικού Χημείου του Κράτους κ. Πόπης 
Κανάρη, ημερομηνίας 12 Αυγούστου 2010, προς το γενικό διευθυντή του Υπουργείου Υγείας αναφέρονται τα 
εξής:  “Οι λάμπες εξοικονόμησης ενέργειας περιέχουν μικρές ποσότητες υδραργύρου και διέπονται από τους 
περί Στερεών και Επικίνδυνων Αποβλήτων (Απόβλητα Ηλεκτρικού και Ηλεκτρονικού Εξοπλισμού) 
Κανονισμούς του 2004 (Κ.Δ.Π. 668/2004), καθώς επίσης και τις σχετικές ευρωπαϊκές Οδηγίες 2002/95/ΕΚ και 
2002/96/ΕΚ σχετικά με τον περιορισμό της χρήσης ορισμένων επικίνδυνων ουσιών σε είδη ηλεκτρικού και 
ηλεκτρονικού εξοπλισμού.  Οι αρνητικές επιπτώσεις του υδραργύρου στον άνθρωπο, τα ζώα και το 
οικοσύστημα είναι γνωστές [...].  Κατά το σπάσιμο της λάμπας, ο υδράργυρος ελευθερώνεται στο περιβάλλον 
με πιθανότητα έκθεσης του καταναλωτή σε αυτόν είτε με την εισπνοή είτε με την επαφή ή με την κατάποση [...]  
Όταν μία λάμπα εξοικονόμησης ενέργειας σπάσει ενδείκνυται να ακολουθείται μία διαδικασία μείωσης της 
έκθεσης του ατόμου με τον υδράργυρο και καθαρισμού του περιβάλλοντος και των υλικών με τα οποία ο 
υδράργυρος ήρθε σε επαφή.  Η EPA US (Environmental Protection Agency) και το Health Protection Agency 
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της Αγγλίας έχουν εκδώσει τέτοιες οδηγίες καθαρισμού οι οποίες περιλαμβάνουν όλες τις ενέργειες για 
καθαρισμό της ατμόσφαιρας και των αντικειμένων με τα οποία ήρθε σε επαφή ο υδράργυρος”. 

 Η επιστολή αναφέρει επίσης “επειδή ο στόχος του Υπουργείου Υγείας είναι η προστασία της υγείας του 
καταναλωτή από την έκθεσή του σε οποιαδήποτε επίπεδα τοξικής/απαγορευμένης ουσίας, εισηγούμαστε όπως 
για σκοπούς πρόληψης γίνει μία ανακοίνωση του Υπουργείου Υγείας, πιθανόν σε συνεργασία με το Τμήμα 
Περιβάλλοντος, η οποία είναι η αρμόδια Αρχή σχετικά με τη διαχείριση αποβλήτων ειδών ηλεκτρικού και 
ηλεκτρονικού εξοπλισμού, ενημερώνοντας τους καταναλωτές για το χειρισμό τέτοιων προϊόντων και αποφυγή 
έκθεσης στον υδράργυρο, χωρίς όμως η ανακοίνωση να δημιουργήσει οποιαδήποτε αναστάτωση ή πανικό”. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν το υπουργείο 
προτίθεται να εκδώσει ανακοίνωση σε συνεργασία με το Τμήμα Περιβάλλοντος σχετικά με τη διαχείριση 
αποβλήτων ειδών ηλεκτρικού και ηλεκτρονικού εξοπλισμού, ενημερώνοντας τους καταναλωτές για το χειρισμό 
τέτοιων προϊόντων και την αποφυγή έκθεσης στον υδράργυρο, όπως εισηγήθηκε η διευθύντρια του Γενικού 
Χημείου του Κράτους πριν από δώδεκα μήνες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.117, ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Η λεωφόρος Οδυσσέα Γεωργίου στο Τραχώνι Λεμεσού δεν αποτυπώνεται σε τοπογραφικό διάγραμμα 
που εκδόθηκε στις 8 Σεπτεμβρίου 2010. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
για τους οποίους δεν έχει εγγραφεί ακόμα η εν λόγω λεωφόρος στο Κτηματολόγιο, καθώς και το πότε 
υπολογίζεται να εγγραφεί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.118, ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 «Το νέο αναλυτικό πρόγραμμα των μαθηματικών της Β΄ Γυμνασίου, το οποίο θα εφαρμοστεί με την 
έναρξη της φετινής σχολικής χρονιάς, έχει σχεδιαστεί στη βάση τεσσάρων διδακτικών περιόδων.  Ωστόσο, το 
φετινό ωρολόγιο πρόγραμμα για το μάθημα των μαθηματικών για την Β΄ Γυμνασίου περιλαμβάνει τρεις 
διδακτικές περιόδους. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πώς προτίθεται να 
εφαρμόσει το αναλυτικό πρόγραμμα των μαθηματικών της Β΄ Γυμνασίου τη στιγμή που οι διδακτικές ώρες που 
προσφέρονται είναι λιγότερες από αυτές που απαιτούνται.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.119, ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

Σημείωση: Η ερώτηση της βουλευτού είναι εμπιστευτικής φύσεως. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.120, ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Έχουμε πληροφορηθεί ότι έχει εκδοθεί κατά παρέκκλιση πολεοδομική άδεια για ανέγερση πρατηρίου 
βενζίνης στο τεμ. 79, Φ./Σχ. LVIII. 24, στην είσοδο της κοινότητας Τραχωνίου, μέρος του οποίου βρίσκεται στις 
βρετανικές βάσεις και μέρος του εντός της Κυπριακής Δημοκρατίας. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με τα 
ακόλουθα: 

1. Κατά πόσο έχει γίνει μελέτη για τη συγκεκριμένη τοποθεσία που να αφορά τα οδικά δυστυχήματα, λόγω 
της στροφής και των πολλών εξόδων που υπάρχουν, καθώς επίσης αν λήφθηκαν υπόψη τα παλιά 
δυστυχήματα που έγιναν στην περιοχή αυτή. 

2. Κατά πόσο έχει δώσει τη συγκατάθεσή της η Τεχνική Επιτροπή του Κεντρικού Φορέα Επίλυσης 
Κυκλοφοριακών Προβλημάτων στη συγκεκριμένη αδειοδότηση. 

3. Πού έχει στηριχθεί το Συμβούλιο Μελέτης Παρεκκλίσεων για την απόφασή του από τη στιγμή που 
υπάρχει ήδη κοντά αδειοδοτούμενο πρατήριο. 

4. Κατά πόσο έχουν συναινέσει ο Σύνδεσμος Πρατηριούχων, ο διευθυντής του Τμήματος Πολεοδομίας και 
Οικήσεως, ο διευθυντής του Τμήματος Δημοσίων Έργων και ο Αρχηγός Αστυνομίας. 

5. Κατά πόσο έχουν ζητηθεί οι απόψεις του δήμου Πολεμιδιών και ποιες είναι αυτές.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.121, ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σωτήρη Σαμψών 
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Σημείωση:  Η ερώτηση του βουλευτή είναι εμπιστευτικής φύσεως. 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων) 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.585, ημερομηνίας 1ης Δεκεμβρίου 2009, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.585 που υποβλήθηκε από τον βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας 
ημερομηνίας 1ης Δεκεμβρίου 2009, η οποία εκ παραδρομής δεν έχει απαντηθεί μέχρι σήμερα και επιθυμώ να 
σας πληροφορήσω ότι η πιο πάνω περιοχή έχει καθαρισθεί και διατηρείται καθαρή. 

2. Συναφώς, αναφέρεται ότι μετά τη λήψη της υπό αναφορά επιστολής, επιθεωρητές του Υπουργείου 
Εσωτερικών σε συνεργασία με το Δήμο Λακατάμιας μετά από επιτόπου επίσκεψη έχουν προχωρήσει στον 
καθαρισμό και στην επιτήρηση της περιοχής. 

3. Άμβλυνση του προβλήματος αναμένεται να σημειωθεί με την κατασκευή των πράσινων σημείων τα 
οποία προγραμματίζεται να κατασκευαστούν σε συνεργασία με τους δήμους και τις κοινότητες. Όπως 
γνωρίζετε, η κατασκευή των πράσινων σημείων αποσκοπεί στη συλλογή και ανακύκλωση ειδικών ρευμάτων 
υλικών τα οποία δε θα δέχονται οι εγκαταστάσεις ολοκληρωμένης διαχείρισης και τα οποία οι πολίτες 
δυστυχώς συνηθίζουν είτε να τα τοποθετούν στους κάδους με τα υπόλοιπα οικιακά απόβλητα είτε να 
εναποθέτουν παράνομα στην ύπαιθρο. 

4. Η κατασκευή των πράσινων σημείων αναμένεται να ολοκληρωθεί μέχρι το τέλος 2013 και η ετοιμασία 
των αναγκαίων μελετών και η κατασκευή των έργων προωθείται για συγχρηματοδότηση από το Ταμείο 
Συνοχής της Ευρωπαϊκής Ένωσης κατά την προγραμματική περίοδο 2007-2013.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.587, ημερομηνίας 2 Δεκεμβρίου 2009, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.587 που υποβλήθηκε από το βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας 
με ημερομηνία 2 Δεκεμβρίου 2009, η οποία εκ παραδρομής δεν έχει απαντηθεί μέχρι σήμερα, και επιθυμώ να 
σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

α. Η σύμβαση του έργου «Μελέτη, Κατασκευή και Λειτουργία Εγκαταστάσεων Επεξεργασίας και Διάθεσης 
Απορριμμάτων Επαρχιών Λάρνακας-Αμμοχώστου» προνοούσε όπως ολόκληρη η απαλλοτριωμένη 
έκταση που εξασφαλίστηκε για τους σκοπούς του πιο πάνω έργου περιφραχθεί, ώστε να εξασφαλίζεται 
η ασφάλεια ολόκληρου του χώρου, να παρεμποδίζεται η είσοδος ανθρώπων ή και ζώων προς το χώρο 
και να αποτρέπεται η διασπορά οποιωνδήποτε υπολειμμάτων εκτός του χώρου. Ο ανάδοχος του έργου, 
ενεργώντας σύμφωνα με τις συμβατικές του υποχρεώσεις, ανήγειρε περίφραξη περιμετρικά ολόκληρου 
του απαλλοτριωμένου χώρου. 

β. Κατά μήκος της περίφραξης έχει γίνει δεντροφύτευση σύμφωνα με τις υποδείξεις του Τμήματος Δασών. 
Επιπρόσθετα, το Υπουργείο Εσωτερικών, αντίκρισε θετικά αίτημα της κοινότητας για αποκατάσταση και 
δεντροφύτευση της περιοχής των δεξαμενών λυμάτων, οι οποίες βρίσκονται δυτικά του αρχικού χώρου 
του ΧΥΤΥ. 

γ. Οι απαραίτητες χωματουργικές εργασίες για διαμόρφωση του χώρου των δεξαμενών έχουν 
ολοκληρωθεί με συμπληρωματική συμφωνία που συνήψε το Υπουργείο Εσωτερικών με τον ανάδοχο 
του έργου. Η περαιτέρω αποκατάσταση και τοπιοτέχνηση του εν λόγω χώρου εξετάζεται σε συνεργασία 
με το Τμήμα Δασών και η δεντροφύτευσή του θα υλοποιηθεί αναλόγως των διαθέσιμων ποσοτήτων 
επεξεργασμένου νερού, ούτως ώστε να διασφαλιστεί η βιωσιμότητά της.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.874, ημερομηνίας 22 Φεβρουαρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.874 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 1/03/10 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα, όσον αφορά το θέμα της δεντροφύτευσης τμήματος της 
Λεωφόρου Λάρνακας, στο Δήμο Αγλαντζιάς, από το Γ' δημοτικό Σχολείο Αγλαντζιάς μέχρι τη συμβολή της με 
τη Λεωφόρο Αμμοχώστου: 
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(α) Η Λεωφόρος Λάρνακας, αποτελεί σημαντικό συνδετήριο άξονα της πόλης της Λευκωσίας, διέρχεται από 
τα όρια των Δήμων Λευκωσίας και Αγλαντζιάς και στο αναφερόμενο μήκος της ισχύουν τα εξής: 

 (i) Τμήμα από το Γ' Δημοτικό Σχολείο Αγλαντζιάς μέχρι τη συμβολή της με τη Λεωφόρο 
Αγλαντζιάς 

  Στο Τοπικό Σχέδιο Λευκωσίας, καθορίζεται ως άξονας εμπορικής δραστηριότητας κατηγορίας I. 
Το αναφερόμενο τμήμα έχει βελτιωθεί παλαιότερα, ως Πολεοδομικό Οδικό Έργο, και στη διατομή 
του διαλαμβάνονται τέσσερεις λωρίδες κυκλοφορίας και πεζοδρόμια. Στο παρόν στάδιο, βρίσκεται 
σε εξέλιξη η ετοιμασία Ρυθμιστικού Σχεδίου για το τμήμα της Λεωφόρου Λάρνακας, στα όρια του 
Δήμου Λευκωσίας, στη διατομή του οποίου προβλέπεται να ενταχθεί λεωφοριολωρίδα, χώροι 
στάθμευσης κατά μήκος του οδοστρώματος και ποδηλατόδρομος. Με αφορμή αυτό, το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως, εισηγήθηκε στο Δήμο Αγλαντζιάς την ετοιμασία τοπογραφικής 
αποτύπωσης της υφιστάμενης κατάστασης, κατά μήκος του πιο πάνω τμήματος του δρόμου, 
ώστε οι πιο πάνω διευθετήσεις να επεκταθούν και στα όρια του Δήμου Αγλαντζιάς. 

 (ii) Τμήμα από τη συμβολή της με τη λεωφόρο Ανλαντζιάς, μέχρι τη συμβολή της με τη 
Λεωφόρο Αμμοχώστου 

  Στο Τοπικό Σχέδιο Λευκωσίας, το τμήμα αυτό της Λεωφόρου, καθορίζεται ως Δρόμος 
Πρωταρχικής Σημασίας και ως άξονας εμπορικής δραστηριότητας κατηγορίας I. Το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως, ετοίμασε Ρυθμιστικό Σχέδιο για τη διεύρυνση / βελτίωση του 
τμήματος του δρόμου αυτού και η κατασκευή του προγραμματίζεται να αρχίσει περί τα τέλη του 
2012. Η διατομή του διαλαμβάνει τέσσερις λωρίδες κυκλοφορίας, κεντρική κτιστή νησίδα, 
πεζοδρόμια εκατέρωθεν του οδοστρώματος, ποδηλατόδρομο, κόλπους στάθμευσης οχημάτων 
κατά μήκος του οδοστρώματος (on street parking) για στήριξη των εμπορικών αναπτύξεων, 
διαβάσεις πεζών, κόλπους στάθμευσης λεωφορείων, κυκλοφοριακές διευθετήσεις στις σημαντικές 
συμβολές κλπ. 

2. Σημειώνεται ότι το Υπουργείο Εσωτερικών, μέσω του αρμόδιου Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως, 
ευνοεί και προωθεί, στο πλαίσιο των αρμοδιοτήτων του, τη δεντροφύτευση κατά μήκος των οδικών αξόνων. Για 
την επίτευξη του σκοπού αυτού, εφαρμόζει μεταξύ άλλων και τις αποφάσεις που λήφθηκαν σε σειρά 
συσκέψεων που πραγματοποιήθηκαν στο Τμήμα Δασών με θέμα τη φύτευση δέντρων στα πεζοδρόμια, στις 
οποίες συμμετείχαν όλα τα εμπλεκόμενα Τμήματα, Τοπικές Αρχές και Υπηρεσίες. Στις συσκέψεις αυτές, 
αποφασίσθηκε ότι στους υπό δημιουργία δρόμους, που έχουν πλάτος πεζοδρομίου ίσο ή μεγαλύτερο από 2,0 
μ., θα δημιουργούνται λεκάνες και θα φυτεύονται δέντρα. Σημειώνεται επίσης, ότι για το σκοπό αυτό, 
ετοιμάστηκε προκαταρκτικό εγχειρίδιο, στο οποίο περιλήφθηκαν οι πιο πάνω αποφάσεις, καθώς και το είδος 
των δέντρων που είναι καταλληλότερα να φυτευτούν. 

3. Στο πλαίσιο της πιο πάνω πολιτικής, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως θα εισηγηθεί και θα 
προωθήσει τη δεντροφύτευση των πεζοδρομίων της πιο πάνω Λεωφόρου, νοουμένου ότι θα συμφωνήσουν 
τόσο ο Δήμος Αγλαντζιάς, όσο και οι παρόδιοι καταστηματάρχες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.937, ημερομηνίας 9 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.937 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 15/3/2010 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Οι αρχές τοπικής αυτοδιοίκησης μπορούν να επιβάλουν εξώδικα πρόστιμα για αδικήματα που 
περιλαμβάνονται στους Πίνακες του περί Εξωδίκου Ρυθμίσεως Αδικημάτων Νόμου (Ν. 47(Ι)/1997). 
Επισημαίνεται όμως ότι υφίστανται περιορισμοί στις εξουσίες των αρμόδιων υπαλλήλων των Τοπικών 
Αρχών, με αποτέλεσμα να δυσχεραίνεται η διαδικασία εξώδικης ρύθμισης αδικημάτων σε ορισμένες 
περιπτώσεις. 

(β) Η κατάθεση των ποσών που εισπράττονται από την εξώδικη ρύθμιση των αδικημάτων που προνοούνται 
σε Νόμους (πρωτογενής νομοθεσία) γίνεται στο Πάγιο Ταμείο της Δημοκρατίας, ενώ ήδη σε ορισμένους 
Κανονισμούς (δευτερογενής νομοθεσία) προνοείται ότι τα ποσά που καταβάλλονται ως εξώδικα 
πρόστιμα κατατίθενται στα Ταμεία των Δήμων ή Κοινοτήτων, όταν τα αδικήματα διαπράττονται εντός 
των ορίων τους. Τέτοιοι Κανονισμοί είναι οι περί Δήμων Κανονισμοί, οι περί Κοινοτήτων Κανονισμοί και 
οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως Κανονισμοί. Τα ποσά που εισπράττονται για 
τα οποία δε γίνεται ρητή πρόβλεψη ως ανωτέρω, κατατίθενται στο Πάγιο Ταμείο της Δημοκρατίας. 

(γ) Με πρόσφατη τροποποίηση των περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως Κανονισμών, 
ορίζεται επίσης ότι σε περίπτωση παράβασης των Κανονισμών αυτών, η οποία καταγράφεται από 
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συσκευή φωτοεπισήμανσης, το χρηματικό πρόστιμο που εισπράττεται θα κατατίθεται κατά 80% στο 
Ταμείο της οικείας Τοπικής Αρχής και το υπόλοιπο 20% στο Πάγιο Ταμείο της Δημοκρατίας. 

2. Το Υπουργείο Εσωτερικών δεν προτίθεται να υποβάλει νομοσχέδιο για την τροποποίηση του ισχύοντος 
νομικού πλαισίου που διέπει των επιβολή εξώδικων προστίμων, γιατί δεν συμμερίζεται την άποψη πως η 
παροχή δελεαστικότερων οικονομικών κινήτρων για συχνότερη άσκηση δοσμένης ήδη εξουσίας σε Τοπικές 
Αρχές, αποτελεί πολιτική που προάγει τη χρηστή διοίκηση. Εξάλλου, σύμφωνα με τις σχετικές θέσεις της 
Ένωσης Δήμων Κύπρου, συχνά διατυπώνονται ιδιαίτερα αρνητικά σχόλια από πολίτες και τα Μέσα Μαζικής 
Ενημέρωσης για τη μεγάλη συχνότητα επιβολής τέτοιων προστίμων από Τοπικές Αρχές. Κατά συνέπεια, οι 
εκτιμήσεις σε σχέση με τη συχνότητα επιβολής εξώδικων προστίμων ποικίλουν και δεν μπορεί να αποτελέσουν 
ασφαλές κριτήριο για την πιθανή τροποποίηση της νομοθεσίας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.009.04.977, ημερομηνίας 19 Μαρτίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 

Γιώργου Περδίκη 

 «Σε σχέση με την Ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.977 ημερομηνίας 19 Μαρτίου 2010 του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη, η οποία δεν είχε αρχικά απαντηθεί και για την οποία 
εστάλη σχετική υπενθύμιση από το Γενικό Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων στις 28 Ιουνίου 2011, 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Στις 26 Νοεμβρίου 2010 υπεγράφη συμφωνία μεταξύ του Κυπριακού Ιδρύματος Ερευνών για τη Μυϊκή 
Δυστροφία από τη μια και του Υπουργού Υγείας και του Γενικού Διευθυντή του Υπουργείου Υγείας, εκ 
μέρους της Κυβέρνησης της Κυπριακής Δημοκρατίας. 

(β) Με τη συμφωνία η Κυπριακή Δημοκρατία αναγνωρίζει ότι η αποστολή του Ινστιτούτου Νευρολογίας και 
Γενετικής είναι να λειτουργεί ως Εθνικό Κέντρο Αριστείας στη χώρα μας με αποστολή την παροχή 
υπηρεσιών, έρευνας και εκπαίδευσης και θεσμοθετείται η χρηματοδότηση του Προϋπολογισμού του από 
την Κυπριακή Δημοκρατία. 

(γ) Όπως συγκεκριμένα αναφέρεται στη συμφωνία, ο προϋπολογισμός του θα περιλαμβάνει τις τακτικές 
δαπάνες καθώς και τα αναπτυξιακά προγράμματα του Ινστιτούτου (αναβάθμιση ή ανάπτυξη σε νέες 
δραστηριότητες και υποδομές στον τομέα των διαγνωστικών υπηρεσιών, της έρευνας και της 
εκπαίδευσης). 

 Η συμφωνία, όπως φαίνεται πιο πάνω, διασφαλίζει τον εκσυγχρονισμό και την ανάπτυξη του Ινστιτούτου 
Νευρολογίας και Γενετικής Κύπρου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.051, ημερομηνίας 5 Αυγούστου 2010, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.051 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας 
κ. Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 17/08/10 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Ο ιδιοκτήτης του εστιατορίου LAVA, το οποίο στεγαζόταν στη Λεωφόρο Αγαπήνωρος 31 στην Πάφο, 
στο ισόγειο του οικοδομικού συγκροτήματος Andri Court, προέβηκε, αφού προηγουμένως εξασφάλισε 
σχετική άδεια χρήσης δημόσιου χώρου από το Δήμο Πάφου, στα πλαίσια της πολιτικής του Δήμου για 
παροχή διευκολύνσεων προς εξυπηρέτηση των ιδιαίτερων αναγκών της κάθε περιοχής και της 
ενθάρρυνσης επαγγελματιών να αναλαμβάνουν τον καθαρισμό, αναβάθμιση και συντήρηση των 
γειτνιαζόντων χώρων πρασίνου, στην επέκταση του εστιατορίου του κατά 85 τ.μ. σε γειτονικό χώρο 
πρασίνου που φέρει την επωνυμία “Πάρκο Ηνωμένων Εθνών”. Όπως διαπιστώθηκε στη συνέχεια, η εν 
λόγω επέμβαση, είχε επεκταθεί και σε γειτονικό Τ/Κ τεμάχιο (αρ. 13, Φ/Σχ. 51/10,3,4) έκτασης 63 τ.μ. 

(β) Μετά από σχετική διερεύνηση του θέματος από τον Έπαρχο Πάφου, διαπιστώθηκε ότι η πιο πάνω 
απόφαση του Δήμου Πάφου ήταν παράνομη, αφού η Τοπική Αρχή δεν ήταν ο ιδιοκτήτης του χώρου. 
Παράνομες κρίθηκαν επίσης και οι από μέρους του ιδιοκτήτη προσθήκες, επεκτάσεις, καθώς και η 
αλλαγή χρήσης του χώρου. 

(γ)  Προς αποκατάσταση των παρανομιών, αλλά και προς ικανοποίηση των παραπόνων που εκφράστηκαν 
από κατοίκους της περιοχής για οχληρία που προκαλείτο από τις πιο πάνω επεμβάσεις στους 
παρακείμενους χώρους, ο Δήμος Πάφου προέβηκε σε αφαίρεση του ξύλινου πατώματος που είχε 
κατασκευαστεί στο δημόσιο χώρο από τον ιδιοκτήτη του εστιατορίου και έχει αναλάβει εξ ολοκλήρου την 
καθαριότητα, τη συντήρηση και την αναβάθμισή του με καλλωπιστικά δέντρα. Περαιτέρω, με πρόσφατη 
επιστολή του ο Δήμαρχος Πάφου ενημέρωσε το Υπουργείο Εσωτερικών ότι ο ιδιοκτήτης του εν λόγω 
εστιατορίου διέκοψε τη λειτουργία της επιχείρησης και έχει εγκαταλείψει τόσο το υποστατικό όσο και τον 
παρακείμενο δημόσιο χώρο πρασίνου (Πάρκο Ηνωμένων Εθνών).» 
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Απάντηση ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.236, ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2010, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Μη ιονίζουσα ακτινοβολία του ραδιοσταθμού στο Ζύγι 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

1. Έχει επέλθει συμφωνία με τους Βρετανούς για το σταθμό του BBC στο Ζύγι και έχουν εφαρμοστεί 
αποτελεσματικά μέτρα μείωσης της μη ιονίζουσας ακτινοβολίας; 

 Το Τμήμα Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών, μετά τις μετρήσεις που διενήργησε και οι οποίες κατέδειξαν ότι 
μπροστά από τις εγκαταστάσεις του ραδιοσταθμού BEMRS (British East Mediterranean Relay System) 
με κατεύθυνση τη θάλασσα, μέσα σε ιδιωτικό κομμάτι γης το οποίο χρησιμοποιείται ως γεωργική γη, ο 
συντελεστής έκθεσης υπερβαίνει τα επίπεδα αναφοράς που καθορίζονται στη Σύσταση της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης 1999/519/EC και των προτύπων της Διεθνούς Επιτροπής Προστασίας από μη-Ιονίζουσα 
Ακτινοβολία (ICNIRP) και τα οποία έχουν καθορισθεί ως Εθνικά Όρια Έκθεσης στην Κύπρο, 
πραγματοποίησε συνάντηση, στις 2.2.2010, με εκπροσώπους του BEMRS και του οργανισμού BBC 
World Service, για συζήτηση και εξεύρεση αποδεκτών λύσεων σε σχέση με τα αποτελέσματα των εν 
λόγων μετρήσεων ηλεκτρομαγνητικών πεδίων. Στη συνάντηση έγινε μια πρώτη ανταλλαγή απόψεων και 
συζητήθηκαν πιθανές λύσεις του προβλήματος, όπως η εισήγηση του BEMRS για να καταβάλει 
προσπάθειες για αγορά του τεμαχίου γης μπροστά από το σταθμό, στο οποίο παρουσιάζονται οι υψηλές 
μετρήσεις ηλεκτρομαγνητικών πεδίων, ώστε να περιφραχτεί και να μην μπορεί να είναι προσβάσιμο 
προς το κοινό. Επίσης, κατά τη διάρκεια της συνάντησης οι εκπρόσωποι του BEMRS δεσμεύτηκαν ότι 
σε χρονικό διάστημα 12-24 μηνών θα προχωρούσαν σε επίλυση του προβλήματος. 

 Ακολούθησε ανταλλαγή επιστολών μεταξύ του Τμήματος Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και του BEMRS 
και τελικά στις 28.7.2011 πραγματοποιήθηκε νέα συνάντηση, μετά από αίτημα του Υπουργείου 
Συγκοινωνιών και Έργων, αφού οι Βρετανοί στο χρονικό διάστημα που πέρασε δεν είχαν προχωρήσει 
στη λήψη οποιοδήποτε μέτρων για λύση του προβλήματος. Η νέα συνάντηση πραγματοποιήθηκε στην 
παρουσία λειτουργών του Υπουργείου Εξωτερικών, του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, του 
Τμήματος Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και του BEMRS και κατά τη διάρκειά της οι εκπρόσωποι του 
BEMRS εξήγησαν ότι από τις αρχές του 2010 μέχρι σήμερα το BBC World βρισκόταν σε διαδικασία 
επαναξιολόγησης της στρατηγικής του και του κύκλου εργασιών του και, ως εκ τούτου, δεν μπορούσαν 
να ληφθούν οποιεσδήποτε οριστικές αποφάσεις για αντιμετώπιση του προβλήματος των ψηλών 
επιπέδων ακτινοβολίας. Η επαναξιολόγηση ολοκληρώθηκε τον Ιούλιο του 2011 και αποφασίστηκε όπως 
οι εγκαταστάσεις του σταθμού μετακινηθούν προς τα ενδότερα του τεμαχίου, που κατέχει το BEMRS στο 
Ζύγι, και παράλληλα να μειωθούν οι εκπομπές ώστε να συνάδουν με τα Εθνικά Όρια Έκθεσης που 
έχουν καθοριστεί από την Κυπριακή Δημοκρατία. Οι εργασίες μετακίνησης του σταθμού θα αρχίσουν το 
συντομότερο δυνατό και αναμένεται να ολοκληρωθούν το αργότερο σε δύο χρόνια. Επίσης, από το 
Μάρτιο του 2012 ο ραδιοσταθμός θα εκπέμπει μόνο 13 ώρες την ημέρα, στα πλαίσια της απόφασης που 
λήφθηκε για μείωση των προγραμμάτων του BBC World ανά το παγκόσμιο, λόγω της οικονομικής 
κρίσης. 

 Για άμεση αντιμετώπιση του προβλήματος, οι Βρετανοί έχουν ήδη μειώσει στο μισό την ενέργεια του 
σταθμού και σύντομα προγραμματίζουν να διενεργήσουν τις δικές τους μετρήσεις στην περιοχή. Επίσης, 
έχουν προχωρήσει σε σήμανση της περιοχής σχετικά με τα υψηλά επίπεδα ακτινοβολίας που ισχύουν 
μπροστά από το σταθμό στο Ζύγι, για προστασία του κοινού. 

 Το Τμήμα Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών παρακολουθεί στενά το θέμα και ζήτησε όπως λάβει από τους 
εκπροσώπους του BEMRS το αναλυτικό πρόγραμμα εργασιών, για μετακίνηση των εγκαταστάσεων του 
σταθμού στο Ζύγι, το αργότερο μέχρι τον ερχόμενο Οκτώβριο. 

2. Συνεχίζεται η παρακολούθηση και οι μετρήσεις της μη ιονίζουσας ακτινοβολίας από το Τμήμα 
Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών στη συγκεκριμένη εγκατάσταση, αλλά και σε άλλες εγκαταστάσεις; 

 Το Τμήμα Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών διενεργεί περιοδικούς ελέγχους για καταγραφή των επιπέδων 
ηλεκτρομαγνητικών πεδίων σε περιοχές που καταγράφηκε υψηλός δείκτης συντελεστής έκθεσης σε όλη 
την Κύπρο. 

3. Γιατί η λειτουργία των εν λόγω εγκαταστάσεων στο Ζύγι δε διέπεται από τους περί Ραδιοεπικοινωνιών 
Νόμους του 2002 μέχρι 2006; 

 Η λειτουργία των εν λόγω εγκαταστάσεων του βρετανικού ραδιοσταθμού στο Ζύγι δε διέπεται από τους 
περί Ραδιοεπικοινωνιών Νόμους του 2002 μέχρι 2006, γιατί το έδαφος στο οποίο ευρίσκονται, σύμφωνα 
με τη Συνθήκη Εγκαθίδρυσης, αφορά περιοχή διακατοχής στο έδαφος της Κυπριακής Δημοκρατίας 
πάνω στο οποίο οι Βρετανικές Βάσεις απολαμβάνουν αυξημένα δικαιώματα. 
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 Το θέμα είχε απασχολήσει πρόσφατα την πρώην Υπουργό Συγκοινωνιών και Έργων και θα αποτελέσει 
το αντικείμενο ευρείας σύσκεψης που θα πραγματοποιηθεί στο Υπουργείο εντός του Φθινοπώρου, με τη 
συμμετοχή και του Υπουργείου Εξωτερικών και της Νομικής Υπηρεσίας. 

 Ενόψει των πιο πάνω, το Υπουργείο θα τηρεί ενήμερη τη Βουλή των Αντιπροσώπων για την υλοποίηση 
των πιο πάνω δεσμεύσεων του BEMRS, για τις σχετικές μετρήσεις ηλεκτρομαγνητικών πεδίων που θα 
διενεργεί κατά το διάστημα αυτό το Τμήμα Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών, καθώς και για τα θέματα αδειοδότησης 
του ραδιοσταθμού του BEMRS στο Ζύγι.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.536, ημερομηνίας 14 Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.536 και ημερομηνία 14.1.2011, που υποβλήθηκε 
από το Βουλευτή Λάρνακας κ. Τάσο Μητσόπουλο και αποστάληκε στα Υπουργεία Εσωτερικών και Γεωργίας, 
Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, με την επιστολή σας ημερομηνίας 28.1.2011 και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α)  Σύμφωνα με το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων το πρόβλημα των πλημμυρών, καθώς και η απώλεια 
μεγάλων ποσοτήτων νερού στη θάλασσα, είναι γεγονότα που έχουν αποδείξει την αναγκαιότητα 
προώθησης της αειφόρου διαχείρισης των ομβρίων, η οποία αφενός αποσκοπεί στη διαχείριση του 
κινδύνου πρόκλησης πλημμυρών σε αστικές περιοχές, και αφετέρου ρυθμίζει τη συγκομιδή των όμβριων 
υδάτων, που σημαίνει τη συλλογή, αποθήκευση και επαναχρησιμοποίηση του βρόχινου νερού. Το 
θεσμικό πλαίσιο της Κύπρου δεν είναι ευνοϊκό για τη διαχείριση και αξιοποίηση των όμβριων υδάτων, 
εφόσον για τη συλλογή και την απορροή τους υπάρχει κατακερματισμός αρμοδιοτήτων. 

(β)  Για την αξιοποίηση των όμβριων υδάτων, το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων ανέθεσε σε Συμβούλους τη 
διεξαγωγή Μελέτης για τη Διερεύνηση Χρήσης των Όμβριων Υδάτων, της οποίας άμεσοι στόχοι ήταν η 
αξιοποίηση των ομβρίων σε επίπεδο των ευρύτερων αστικών περιοχών των Επαρχιών της Κύπρου, 
καθώς και η αξιοποίησή τους σε επίπεδο οικίας/κτιρίου. Στην τελική μελέτη που υπέβαλαν οι Σύμβουλοι 
περιέχονται εισηγήσεις για αειφόρο διαχείριση των όμβριων υδάτων, καθώς και δράσεις διαχείρισης των 
ομβρίων σε επίπεδο οικοδομής (Συνημμένο 1).  Το πόρισμα της εν λόγω Μελέτης είναι ότι η αξιοποίηση 
των ομβρίων είναι πιο αποδοτική στο χώρο όπου πέφτει η βροχή και όπου πρέπει να αποθηκεύεται, 
ενώ σε επίπεδο αστικής περιοχής μπορούν να εφαρμοστούν μέτρα μείωσης της επικινδυνότητας 
πλημμύρας με Αειφόρα Συστήματα Αποχέτευσης Ομβρίων ΑΣΑΟ (SUDS - Sustainable Urban Drainage 
Systems). Συμπερασματικά, η Έκθεση έχει αποδείξει ότι για την αξιοποίηση των όμβριων υδάτων σε 
αστικές περιοχές πρέπει να ληφθούν μέτρα σε επίπεδο κατοικίας και ότι κύριος άξονας της νέας 
πολιτικής πρέπει να είναι η ελαχιστοποίηση της ποσότητας των νερών που καταλήγουν στη θάλασσα. 

(γ)  Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων είχε διαβουλεύσεις με τις αρμόδιες υπηρεσίες και τους ενδιαφερόμενους 
φορείς (Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, Επάρχους, Συμβούλια Αποχετεύσεων), αναφορικά με την 
αειφόρο διαχείριση και αξιοποίηση των όμβριων υδάτων και αναμένεται η υποβολή και καταγραφή των 
εισηγήσεων και τελικών απόψεών τους, ώστε στη συνέχεια να ληφθούν αποφάσεις για τις αναγκαίες 
ενέργειες. Περαιτέρω πληροφορίες και απόψεις επί του θέματος μπορούν να δοθούν από το Υπουργείο 
Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, ως το αρμόδιο Υπουργείο. 

(δ)  Πέραν των ανωτέρω, αξίζει να σημειωθεί ότι το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λεμεσού-Αμαθούντας, σε 
συνεργασία με τους πέντε Δήμους της Μείζονος Λεμεσού, έχει εκπονήσει Σχέδιο για συντονισμό και 
συνεργασία των Δημοτικών Αρχών της Μείζονος Λεμεσού και του Συμβουλίου (Συνημμένο 2), με σκοπό 
την προώθηση κοινής μακροπρόθεσμης πολιτικής για αντιμετώπιση των πλημμυρών και την προώθηση 
του συστήματος αειφόρου ανάπτυξης έργων αποχέτευσης ομβρίων υδάτων (SUDS). Μέσα σ’ αυτά τα 
πλαίσια, περιλαμβάνεται και η προώθηση κοινής και ενιαίας πολιτικής σε ό,τι αφορά την επιβολή όρων 
στις άδειες, που εκδίδονται για νέες αναπτύξεις και οικοδομές, με την εφαρμογή πρότυπων όρων και 
προδιαγραφών για χρήση από τις αρμόδιες Τοπικές Αρχές. 

(ε)  Επίσης, σύμφωνα με το Διευθυντή του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως, οι αρμόδιες 
Πολεοδομικές/Οικοδομικές Αρχές, στηριζόμενες σε πρόνοιες των αντίστοιχων Σχεδίων Ανάπτυξης 
(Τοπικά Σχέδια, Δήλωση Πολιτικής), αλλά και σε άλλες πληροφορίες από διαβουλεύσεις με το Τμήμα 
Αναπτύξεως Υδάτων και τα Συμβούλια Αποχετεύσεων ή το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας, 
ενημερώνονται για τους κινδύνους που σχετίζονται με την απορροή ομβρίων σε παραποτάμιες ή άλλες 
περιοχές και με βάση τα διαθέσιμα στοιχεία, ενδείξεις και πληροφορίες θέτουν σχετικούς όρους σε 
άδειες που εκδίδουν.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 
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Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2011 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.657, ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2011, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερ. 11 Μαρτίου, 2011 που αφορά στην πιο πάνω ερώτηση του 
Βουλευτή κ. Τ. Μητσόπουλου και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Με την ένταξη της Κύπρου στην Ε.Ε., τον Μάιο του 2004, το Τμήμα Πολιτικής Αεροπορίας έχει 
προχωρήσει σε όλες τις αναγκαίες ενέργειες για πλήρη εναρμόνισή του με τις απαιτήσεις της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης. Έχει αναθεωρηθεί ο περί Πολιτικής Αεροπορίας Νόμος, ώστε να είναι πλήρως εναρμονισμένος με το 
Ευρωπαϊκό κεκτημένο στο συγκεκριμένο τομέα και παρακολουθούνται σε συνεχή βάση οι νομοθετικές εξελίξεις 
στην Ε.Ε. ώστε να ενσωματώνονται άμεσα οι νέες Οδηγίες και Κανονισμοί. 

 Το Τμήμα Πολιτικής Αεροπορίας, ακολουθώντας και τις συστάσεις του Ευρωπαϊκού Οργανισμού για την 
Ασφάλεια της Αεροναυτιλίας (Eurocontrol) και του Ευρωπαϊκού Οργανισμού Ασφάλειας Αεροπορίας (EASA) 
καθώς και πρόνοιες των ευρωπαϊκών κανονισμών, εφάρμοσε σχέδιο αναδιάρθρωσης της δομής του. 
Συγκεκριμένα, για ικανοποίηση των υποχρεώσεών μας έναντι της Ευρωπαϊκής Επιτροπής: 

(α) Έχει συσταθεί, με Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου του 2005, η Εθνική Εποπτική Αρχή, με 
αρμοδιότητες τη πιστοποίηση και εποπτεία των παροχέων Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας. 

(β) Έχουν διαχωριστεί οι Υπηρεσίες Παροχής Ελέγχου Εναέριας Κυκλοφορίας από αυτές της Εθνικής 
Εποπτικής Αρχής. 

(γ) Έχει δημιουργηθεί η Μονάδα Ασφάλειας Πτήσεων, κάτω από την οποία λειτουργούν τρείς τομείς: 
Πτητικών Επιχειρήσεων, Αεροπλοϊμότητας και Αδειοδοτήσεως. 

(δ) Έχει δημιουργηθεί η Μονάδα Ασφάλειας Πολιτικής Αεροπορίας, με αρμοδιότητες το σχεδιασμό, 
ανάπτυξη και παρακολούθηση της εφαρμογής του Εθνικού Προγράμματος Ασφάλειας Πολιτικής 
Αεροπορίας, το συντονισμό όλων των ενεργειών των εμπλεκομένων στην ασφάλεια της πολιτικής 
αεροπορίας φορέων, το σχεδιασμό των μέτρων ασφάλειας στα αεροδρόμια μας και την οργάνωση και 
καθορισμό των απαιτήσεων εκπαίδευσης όλου του προσωπικού. 

 Παρά τις πιο πάνω διαρθρωτικές αλλαγές εντός του Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας, το θέμα της 
δημιουργίας ανεξάρτητης αρχής πολιτικής αεροπορίας παραμένει ως στόχος και βρίσκεται ακόμη υπό μελέτη 
δεδομένης της πολυπλοκότητας του θέματος, που άπτεται, μεταξύ άλλων, και του καθεστώτος εργοδότησης 
του προσωπικού του Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας. Ενημερωτικά, αναφέρεται ότι σχετικό νομοσχέδιο είχε 
κατατεθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων το 2009, υπήρξαν έντονες αντιδράσεις εκ μέρους της ΠΑΣΥΔΥ, 
ακολούθησαν διαβουλεύσεις και ενώπιον της ΜΕΠ αλλά κατά τη συζήτηση του θέματος, η ΠΑΣΥΔΥ 
αποχώρησε λόγω ακριβώς της διαφοροποίησης του καθεστώτος εργοδότησης του προσωπικού του Τμήματος. 

 Ανεξάρτητα των πιο πάνω, θα ήθελα να σας διαβεβαιώσω ότι το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων, 
λαμβάνει όλα τα αναγκαία μέτρα ώστε το Τμήμα Πολιτικής Αεροπορίας να μπορεί να ανταποκρίνεται στις 
υποχρεώσεις που έχουμε τόσο ως μέλη της Ε.Ε. αλλά και ως μέλη διεθνών οργανισμών, όπως του Διεθνούς 
Οργανισμού Πολιτικής Αεροπορίας (ICAO) και δεν θα διστάσει να προωθήσει διαφοροποίηση των δομών που 
σήμερα λειτουργούν, αν τούτο απαιτηθεί ή κριθεί αναγκαίο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.673, ημερομηνίας 4 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.673 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή 
Αμμοχώστου, κ. Κυριάκο Χατζηγιάννη και στάληκε στο Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων με επιστολή σας 
με ημερ. 22.03.2011, το οποίο και τη διαβίβασε στο Υπουργείο Εσωτερικών λόγω αρμοδιότητας, και επιθυμώ 
να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Κοινότητα Φρενάρους 

 Στην κοινότητα Φρενάρους προωθείται το Πολεοδομικό Έργο της ανάπλασης της κεντρικής πλατείας. Η 
μελέτη και τα κατασκευαστικά σχέδια του έργου έχουν ολοκληρωθεί και στο παρόν στάδιο τα έγγραφα 
προσφορών, που έχουν ετοιμαστεί από ιδιώτες Συμβούλους, βρίσκονται στο Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως για τον τελικό έλεγχο. Ακολούθως το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως θα προβεί στην 
προκήρυξη προσφορών για τα κατασκευαστικά έργα, τα οποία αναμένεται να ξεκινήσουν εντός του 
τέταρτου τριμήνου του 2011. Το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του έργου είναι 24 μήνες και η σχετική 
δαπάνη θα καλυφθεί με αναλογία 2/3 και 1/3 κυβερνητική και κοινοτική συνεισφορά, αντίστοιχα. 

(β) Κοινότητα Σωτήρας 
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 Η τοπιοτέχνηση της κεντρικής πλατείας της κοινότητας Σωτήρας θα εκτελεστεί ως Πολεοδομικό Έργο. 
Στο παρόν στάδιο η Επιτροπή που συστάθηκε για την ετοιμασία της σχετικής μελέτης, μετά από 
επιτόπιες επισκέψεις βρίσκεται στη διαδικασία ετοιμασίας των σχετικών εγγράφων για προκήρυξη 
προσφορών τον Οκτώβριο 2011 για την ετοιμασία της απαραίτητης μελέτης από ομάδα συμβούλων/ 
μελετητών. Το χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσης της σχετικής μελέτης και των κατασκευαστικών σχεδίων 
είναι 24 μήνες. Η προκήρυξη προσφορών για την κατασκευή του έργου, το κόστος του οποίου 
υπολογίζεται στα €3 εκ., αναμένεται να γίνει το πρώτο εξάμηνο 2013. 

(γ) Κοινότητα Αυγόρου 

 Το Κοινοτικό Συμβούλιο Αυγόρου προτίθεται να αποταθεί στο Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως ώστε η 
τοπιοτέχνηση της κεντρικής πλατείας της κοινότητας να εγκριθεί και να εκτελεστεί ως Πολεοδομικό 
Έργο. 

(δ) Κοινότητα Λιοπετρίου 

 Η τοπιοτέχνηση μέρους της κεντρικής πλατείας στην κοινότητα Λιοπετρίου έχει ολοκληρωθεί πρόσφατα. 
Στο παρόν στάδιο βρίσκεται σε εξέλιξη η κατασκευή αμφιθεάτρου και η τοπιοτέχνηση του γύρω χώρου 
της πλατείας. Τα έργα εκτελούνται από τον Κρατικό Προϋπολογισμό και με την ανάλογη κοινοτική 
συνεισφορά. 

(ε) Κοινότητα Αχερίτου 

 Στο Συνοικισμό Αυτοστέγασης της κοινότητας έχει ολοκληρωθεί η Α΄ Φάση της τοπιοτέχνησης της 
κεντρικής πλατείας, ενώ στην παρούσα φάση βρίσκονται σε εξέλιξη οι εργασίες για τη Β΄ Φάση. Η 
δαπάνη για τα έργα αυτά καλύπτεται από τον Κρατικό Προϋπολογισμό, με συνεισφορά της κοινότητας 
σε ποσοστό 10% της αναγκαίας δαπάνης. 

(στ) Κοινότητα Άχνας 

 Δεν υπάρχει οποιοδήποτε αίτημα όσον αφορά την κοινότητα Άχνας. Στο συνοικισμό Αυτοστέγασης 
έχουν τοπιοτεχνηθεί/διαμορφωθεί σχεδόν όλοι οι κοινόχρηστοι χώροι που αφορούν μικρές πλατείες, 
δημόσιους χώρους πρασίνου, χώρους στάθμευσης, πάρκα, γήπεδα αθλοπαιδιών κ.λπ. 

 Η τοπιοτέχνηση κεντρικών πλατειών σε Δήμους εμπίπτει στις αρμοδιότητες των ίδιων των Δήμων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.682, ημερομηνίας 11 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.682 και ημερομηνία 11.3.2011, που υποβλήθηκε 
από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στα Υπουργεία Εσωτερικών και Γεωργίας, 
Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, με την επιστολή σας ημερομηνίας 21.3.2011 και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α)  Για τη σωστή διαχείριση των οικιακών και βιομηχανικών αποβλήτων έχει κατασκευαστεί από το 1998 και 
λειτουργεί ο Σταθμός Επεξεργασίας Οικιακών και Βιομηχανικών Αποβλήτων στη Βαθιά Γωνιά, τον οποίο 
διαχειρίζεται το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων. Ο εν λόγω Σταθμός εξυπηρετεί τις Επαρχίες Λευκωσίας και 
Λάρνακας σε σχέση με οικιακά βοθρολύματα και βιομηχανικά απόβλητα, τα οποία κατατάσσονται σε 
κατηγορίες, αφού προηγουμένως τύχουν των αναγκαίων αναλύσεων. 

(β)  Στην περιοχή του Δήμου Αθηένου παρέχουν υπηρεσίες εκκένωσης σηπτικών λάκκων δύο πρόσωπα, 
κάτοχοι δύο βυτιοφόρων οχημάτων. Σύμφωνα με το Δήμαρχο Αθηένου, κατά καιρούς γίνονται 
προφορικές καταγγελίες στο Δήμο για ανεξέλεγκτη απόρριψη βοθρολυμάτων και στις περιπτώσεις όπου 
εξασφαλίσθηκε μαρτυρία, ο Δήμος Αθηένου προχώρησε άμεσα σε εξώδικη ρύθμιση και προειδοποιητική 
σύσταση. Συνήθως, λόγω έλλειψης υγειονομικού υπαλλήλου στο Δήμο, ζητείται η βοήθεια της 
Επαρχιακής Υγειονομικής Υπηρεσίας, η οποία ανταποκρίνεται άμεσα. 

(γ)  Το πρόβλημα της ανεξέλεγκτης απόρριψης βοθρολυμάτων σε διάφορες περιοχές της Αθηένου, που 
γειτνιάζουν με τις Οικιστικές Ζώνες, απασχόλησε και το Δημοτικό Συμβούλιο. Σε κατ’ ιδίαν συνάντηση 
που είχε με τους δύο εμπλεκόμενους ο Δήμαρχος ζήτησε να σταματήσουν άμεσα οι ανεπίτρεπτες 
πράξεις τους, διαφορετικά η επόμενη καταγγελία θα οδηγηθεί στο δικαστήριο. Και οι δύο, παρόλο που 
απέρριψαν τον ισχυρισμό ότι το φαινόμενο είναι επαναλαμβανόμενο σε συχνά διαστήματα, 
υποσχέθηκαν ότι θα συμμορφωθούν και το όλο θέμα παρακολουθείται από το Δήμο Αθηένου. 

(δ) Σε ό,τι αφορά τις ενέργειες που προώθησε το Τμήμα Περιβάλλοντος, ως το αρμόδιο Τμήμα για τον 
έλεγχο και την προστασία των νερών και του εδάφους από τη ρύπανση, σχετική είναι η απάντηση του 
Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος.» 



 

104 

 

 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Αυγούστου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.721, ημερομηνίας 7 

Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 15 
Ιουνίου 2011, σχετικά με την ερώτηση του βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι το Σχέδιο Προώθησης της Κατανάλωσης Φρούτων και Λαχανικών στα 
Σχολεία, εφαρμόστηκε πιλοτικά κατά το σχολικό έτος 2009-2010, στα δημόσια Δημοτικά Σχολεία των 
Επαρχιών Λάρνακας και Πάφου, με προϋπολογισμό €450.000 (εκ των οποίων το ποσό των €175.000 
αποτελούσε τη μέγιστη συνεισφορά της Ε.Ε.). Ακολούθως, για το σχολικό έτος 2010-2011, το εν λόγω Σχέδιο, 
εφαρμόστηκε σε Παγκύπρια βάση, σε όλα τα δημόσια και ιδιωτικά Δημοτικά Σχολεία. Ο Προϋπολογισμός του 
Σχεδίου για το σχολικό έτος 2010-2011 ανήλθε στις €870.000 (εκ των οποίων το ποσό των €384.476 
αποτελούσε τη μέγιστη συνεισφορά της Ε.Ε.). 

 Αναφορικά με τους λόγους για τους οποίους δεν περιλήφθηκε στους όρους του διαγωνισμού σχετική 
πρόνοια, ώστε ένα ποσοστό των φρούτων ή των λαχανικών που διανέμονταν δωρεάν στα παιδιά των 
Δημοτικών Σχολείων να είναι βιολογικά, σημειώνεται ότι λόγω των μεγάλων ποσοτήτων που απαιτούνταν για 
την κάθε παράδοση (πέραν των 6 τόνων εβδομαδιαίως), θα ήταν αδύνατο η εγχώρια βιολογική παραγωγή να 
καλύψει τις απαιτούμενες ποσότητες. Επιπρόσθετα, τυχόν μερική κάλυψη των απαιτούμενων ποσοτήτων με 
βιολογικά προϊόντα, με τη δωρεάν κατανομή τους σε ορισμένους από τους 55.000 μαθητές, θα αποτελούσε 
δυσμενή διάκριση. 

 Ωστόσο, το Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος θέλοντας να προωθήσει τις αρχές 
της βιολογικής καλλιέργειας στους μαθητές των Δημοτικών Σχολείων, μέσα από τα συνοδευτικά μέτρα του 
Σχεδίου που στόχο έχουν την αύξηση της αποτελεσματικότητάς του, κατέβαλε προσπάθεια ώστε να εμφυτευτεί 
στους μαθητές η οικολογική συνείδηση, με τη δημιουργία σχολικών λαχανόκηπων, όπου εφαρμόζονται μόνο οι 
αρχές της βιολογικής γεωργίας, καθώς και με τη λειτουργία των μονάδων κομποστοποίησης φυτικών 
υπολειμμάτων για τις ανάγκες των σχολικών κήπων. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.736, ημερομηνίας 20 Απριλίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι στις 22 Μαρτίου 2011 
κατά τη διάρκεια εκσκαφών για την κατασκευή αποχετευτικού δικτύου στην Ξυλοτύμπου, ανακαλύφθηκε 
αρχαίος τάφος στην οδό Πετράκη Γιάλλουρου και συνεργείο του Τμήματος Αρχαιοτήτων πραγματοποίησε 
άμεσα ανασκαφή του. 

 Ο τάφος βρέθηκε ασύλητος, όμως τα κινητά ευρήματα δεν ήταν πολλά. Ο τάφος ήταν θαλαμοειδής, 
λαξευμένος στο φυσικό βράχο. Αποτελείτο από ένα μακρύ κεντρικό διάδρομο, κατά μήκος του οποίου 
αναπτύσσονταν τέσσερις τετράγωνες στην κάτοψη θήκες, δύο σε κάθε πλευρά. Στο βάθος του διαδρόμου 
υπήρχε και πέμπτη θήκη. Τα κινητά ευρήματα χρονολογούν τον τάφο στην ελληνιστική περίοδο. 

 Σημειώνεται ότι στην περιοχή της Ξυλοτύμπου κατά τους μήνες Μάιο με Ιούλιο, λόγω των έργων για το 
αποχετευτικό δίκτυο, εντοπίστηκαν και άλλοι αρχαίοι τάφοι, οι οποίοι ερευνήθηκαν ανασκαφικά από το Τμήμα 
Αρχαιοτήτων. Κάποιοι από αυτούς βρέθηκαν συλημένοι και κάποιοι ασύλητοι και χρονολογούνται στην 
αρχαϊκή, κλασική και ελληνιστική περίοδο. 

 Τα νέα αυτά ευρήματα έρχονται να προστεθούν σε παλαιότερα ευρήματα από την Ξυλοτύμπου, τα 
οποία εμπλουτίζουν τη γνώση για την ιστορία της περιοχής κατά την αρχαιότητα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Άμυνας κ. Δημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.009.05.01.742, ημερομηνίας 20 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σε συνέχεια της επιστολής σας προς το Υπουργείο Άμυνας, 
ημερομηνίας 04 Μαΐου 2011, σας πληροφορώ, τα ακόλουθα: 

α.  Ο Καταδρομέας Μαντράλης Κωνσταντίνος του Πέτρου ΑΣΜ 7371/72, της 33 ΜΚ ήταν αγνοούμενος από 
τις 24 Ιουλίου 1974. Το 1999 τα οστά του εκτάφηκαν από το κοιμητήριο Λακατάμιας, ταυτοποιήθηκαν με 
τη μέθοδο DNA και τάφηκαν στον Τύμβο Μακεδονίτισσας. 

β.  Στις αφίσες με τις φωτογραφίες των πεσόντων και αγνοουμένων Ε/Κ Αξιωματικών και Οπλιτών, που 
εκδόθηκαν από την ΔΙΕΦ/ΓΕΕΦ το 2006 και αποστάληκαν σε όλες τις Μονάδες της Εθνικής Φρουράς, 
διαπιστώθηκε, ότι πάνω από το όνομα του ανωτέρω Ήρωα, είχε τοποθετηθεί λανθασμένη φωτογραφία. 
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Μετά από επανέλεγχο των αφισών, η φωτογραφία του πεσόντα Καταδρομέα Μαντράλη Κωνσταντίνου, 
έχει αντικατασταθεί και τοποθετηθεί η ορθή. 

2.  Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω πληροφορίες ή διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.002, ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι, οι εργασίες συντήρησης 
της εκκλησίας της Παναγίας Χρυσοκουρδαλιώτισσας έχουν ολοκληρωθεί στις 15 Μαρτίου 2011. 

 Η διαδικασία κήρυξης του γεφυριού στο χωριό Κούρδαλι σε Αρχαίο Μνημείο Α' Πίνακα βρίσκεται σε 
εξέλιξη και αναμένεται να ολοκληρωθεί τους προσεχείς μήνες. Επίσης, η συντήρησή του αναμένεται να αρχίσει 
το συντομότερο δυνατό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.004, ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι, το Τμήμα Αρχαιοτήτων 
προωθεί την κήρυξη του γεφυριού και του παρακείμενου νερόμυλου σε Αρχαία Μνημεία. Αναμένεται από το 
Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας, η επαλήθευση των τοπογραφικών στοιχείων των πιο πάνω και στην 
συνέχεια το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων θα δημοσιεύσει στην Επίσημη Εφημερίδα της Δημοκρατίας 
την γνωστοποίηση της κήρυξής τους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.024, ημερομηνίας 16 

Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 27 
Ιουνίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω Ερώτηση του κ. Περδίκη, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Βάσει του ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΥ (ΕΚ) 2244/2003, το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών έχει εγκαταστήσει 
Συσκευές Δορυφορικού Εντοπισμού (ΣΔΕ) σε όλα τα αλιευτικά σκάφη ολικού μήκους άνω των δεκαπέντε (15) 
μέτρων, τα οποία ασχολούνται με δραστηριότητες που εμπίπτουν στο πεδίο εφαρμογής της Κοινής Αλιευτικής 
Πολιτικής. Τονίζεται ότι η διαβίβαση δεδομένων από τις ΣΔΕ (τύπου ΤΤ-3026Μ) που έχουν εγκατασταθεί στα 
εν λόγω αλιευτικά σκάφη, πραγματοποιείται κάθε εξήντα (60) λεπτά - προκαθορισμένη συχνότητα. 
Επισυνάπτεται σχετικό έγγραφο με τα τεχνικά χαρακτηριστικά των ΣΔΕ ως Παράρτημα 1. 

2. Λαμβάνοντας υπόψη ότι ποσοστό της τάξεως του 97% του Κυπριακού αλιευτικού στόλου αποτελείται 
από αλιευτικά σκάφη κάτω από 15 μέτρα, ο Διευθυντής του Τμήματος Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών 
αποφάσισε το 2007 να εγκαταστήσει ΣΔΕ σε όλα τα επαγγελματικά αλιευτικά σκάφη κάτω από δεκαπέντε (15) 
μέτρα, για σκοπούς παρακολούθησης και ελέγχου των αλιευτικών δραστηριοτήτων. Οι ΣΔΕ που έχουν 
εγκατασταθεί στα εν λόγω σκάφη είναι τύπου ΜΤ-3300 (επισυνάπτεται το Πιστοποιητικό Συμμόρφωσης και οι 
τεχνικές προδιαγραφές των ΣΔΕ ως Παράρτημα 2). Τονίζεται ότι η συχνότητα διαβίβασης πληροφοριών από 
τις εν λόγω ΣΔΕ είναι επίσης στα εξήντα (60) λεπτά. 

3. Με βάση τα πιο πάνω καθώς και τα επισυναπτόμενα έγγραφα, επισημαίνεται ότι οι ΣΔΕ τύπου ΤΤ-
3026Μ που έχουν εγκατασταθεί στα αλιευτικά σκάφη συνολικού μήκους πάνω από δεκαπέντε (15) μέτρα, 
έχουν πολύ μεγαλύτερη ισχύ από τις ΣΔΕ τύπου ΜΤ- 3300 που έχουν εγκατασταθεί στα αλιευτικά σκάφη 
συνολικού μήκους κάτω από δεκαπέντε (15) μέτρα. Συγκεκριμένα οι ΣΔΕ τύπου ΤΤ-3026Μ έχουν ισχύ 23W, 
ενώ οι ΣΔΕ τύπου ΜΤ-3300 έχουν ισχύ 10W. Σύμφωνα με τον κατασκευαστή των ΣΔΕ τύπου TT-3026M, στο 
άρθρο Microwave Radiation Hazards αναφέρει ξεκάθαρα ότι η απόσταση ασφαλείας από την Συσκευή κατά 
την διάρκεια εκπομπής είναι τριάντα (30) εκατοστά. Επομένως, η απόσταση ασφαλείας για τις ΣΔΕ τύπου ΜΤ-
3300 είναι ακόμα μικρότερη. Αξίζει να αναφερθεί ότι και οι ΣΔΕ τύπου ΤΤ-3026Μ και ΜΤ-3300 εκπέμπουν 
πληροφορίες μόνο κάθε εξήντα (60) λεπτά για δύο (2) δευτερόλεπτα και το υπόλοιπο διάστημα απλά δέχονται 
πληροφορίες. Επομένως, οι ΣΔΕ σε καμία περίπτωση δεν εκπέμπουν πληροφορίες, εκτός από τον 
προκαθορισμένο χρόνο. Σημειώνεται ότι οι ασύρματοι που υποχρεούνται να φέρουν τα αλιευτικά σκάφη έχουν 
ισχύ 25W. 

4. Σύμφωνα με την μελέτη των Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών Υγείας του Υπουργείου Υγείας, 
φαίνεται ξεκάθαρα ότι οι ΣΔΕ (ΜΤ-3300) δεν προκαλούν οποιαδήποτε επίδραση στην υγεία. Σας επισυνάπτεται 
η σχετική επιστολή της Διευθύντριας των Ιατρικών Υπηρεσιών ως Παράρτημα 3. Περαιτέρω το Τμήμα 
Επιθεώρησης Εργασίας, το οποίο είναι αρμόδιο για την ασφάλεια και την υγεία των εργαζομένων τόσο στον 
Ιδιωτικό όσο και στον Δημόσιο τομέα, επιβεβαίωσε ότι η ακτινοβολία των μικροκυμάτων από τις ΣΔΕ τύπου 
ΜΤ-3300 δεν επηρεάζουν την υγεία των ψαράδων, σύμφωνα με τις συστάσεις της Ε.Ε. 
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5. Επίσης, η Βουλή των Αντιπροσώπων μελέτησε και ενέκρινε την εγκατάσταση των εν λόγω ΣΔΕ στα 
αλιευτικά σκάφη συνολικού μήκους κάτω των δεκαπέντε (15) μέτρων, στις 5 Νοεμβρίου 2009. Πέραν αυτού, η 
Ε.Ε. με βάσει τον Κανονισμό (ΕΚ) 1224/2009, υποχρεώνει όλα τα Κράτη Μέλη να εγκαταστήσουν ΣΔΕ σε όλα 
τα αλιευτικά σκάφη συνολικού μήκους άνω των δώδεκα (12) μέτρων μέχρι την 1ην Ιανουαρίου 2012. Το Τμήμα 
Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών, έχει ήδη αντικαταστήσει σε οκτώ (8) από τα δεκατέσσερα (14) σκάφη 
(συνολικού μήκους μεταξύ 12-15 μέτρων) τις ΣΔΕ τύπου ΜΤ- 3300 με ΣΔΕ τύπου ΤΤ-3026Μ, για λειτουργικούς 
λόγους. 

 Τέλος, προς ενημέρωσή σας για τεχνικούς λόγους το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών έχει 
αφαιρέσει σχεδόν όλες τις ΣΔΕ τύπου ΜΤ-3300 από τα αλιευτικά σκάφη.. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.026, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερ. 27 Ιουνίου, 2011 που αφορά στην πιο πάνω ερώτηση του 
Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη και επισυνάπτω αντίγραφο επιστολής της προκατόχου μου κας Μαρκουλλή η 
οποία σας είχε σταλεί με αφορμή την ερώτηση με Αρ. 23.06.009.05.02.060, του Βουλευτή κ. Κ. Χατζηγιάννη και 
απαντά και στην ερώτηση του κ. Περδίκη. 

 Σημειώνεται ότι η διαδικασία πλυσίματος του στρατιωτικού εξοπλισμού και των αρμάτων που λαμβάνει 
χώρα στο λιμάνι Λάρνακας, τυγχάνει διαχείρισης από το Τμήμα Περιβάλλοντος, μέχρι την επανεξαγωγή του.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.031, ημερομηνίας 23 

Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 
11.07.2011, με την οποία διαβιβάζεται η πιο πάνω Ερώτηση του Βουλευτή κ. Περδίκη, και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

 Το Υπουργικό Συμβούλιο, με απόφασή του ημερομηνίας 26.11.2008, ενέκρινε την επέκταση του 
προγράμματος διαχείρισης αποβλήτων συσκευασίας του συλλογικού συστήματος διαχείρισης Green Dot 
Cyprus και στις επαρχίες Πάφου, Αμμοχώστου και Λάρνακας. Ενέκρινε επίσης την οικονομική ενίσχυση της 
ενημερωτικής εκστρατείας της Green Dot Cyprus, με ποσό €1.537.741 για τρία χρόνια. 

 Όσον αφορά το θέμα χρηματοδότησης του συστήματος από την τοπική αυτοδιοίκηση, πληροφορείστε 
ότι σύμφωνα με τους περί Συσκευασιών και Αποβλήτων Συσκευασιών (Ευθύνη Οικονομικών Παραγόντων) 
Κανονισμούς του 2003, οι αρχές τοπικής αυτοδιοίκησης έχουν την ευθύνη να διαχειρίζονται τα απόβλητα 
συσκευασίας που βρίσκονται στο δημοτικό ρεύμα αποβλήτων. 

 Το πρώτο συλλογικό σύστημα διαχείρισης εγκρίθηκε το 2006 και σε αυτό συμμετέχει μεγάλος αριθμός 
κυπριακών εταιρειών που τοποθετούν συσκευασμένα προϊόντα στην Κυπριακή αγορά. Σύμφωνα με στοιχεία 
της Green Dot Cyprus, το σύστημα καλύπτει το 80-85% των εταιρειών της Κυπριακής αγοράς. 

 Σύμφωνα με τη νομοθεσία, υπάρχει υποχρέωση για εγγραφή σε συλλογικό σύστημα διαχείρισης 
αποβλήτων ή δημιουργία ατομικού συστήματος, σε περίπτωση που η εταιρεία τοποθετεί στην Κυπριακή αγορά 
συσκευασίες πάνω από 5 τόνους/έτος. Οι περισσότερες εταιρείες που δεν είναι εγγεγραμμένες στην Green Dot 
Cyprus δεν ξεπερνούν το όριο των 5 τόνων/έτος. 

 Το Τμήμα Περιβάλλοντος του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος προωθεί 
διάφορες δράσεις για την αποτελεσματική εφαρμογή της νομοθεσίας, οι οποίες περιγράφονται πιο κάτω: 

(α)  Κάθε χρόνο συλλέγονται στοιχεία αναφορικά με τις συσκευασίες που τοποθετούνται στην Κυπριακή 
αγορά και ενημερώνονται οι εταιρείες σχετικά με τη συμμετοχή τους σε συλλογικό ή ατομικό σύστημα. 

(β)  Στις προσφορές του δημοσίου έχει ενσωματωθεί πρόνοια που απαιτεί την προσκόμιση πιστοποιητικού 
συμμετοχής σε συλλογικό σύστημα ή βεβαίωση από το Τμήμα Περιβάλλοντος ότι οι ποσότητες των 
συσκευασιών δεν υπερβαίνουν το όριο των 5 τόνων/έτος. 

(γ)  Έχει αυξηθεί ο αριθμός των επιθεωρήσεων, έτσι ώστε οι εταιρείες να συμμορφώνονται με τη νομοθεσία. 
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(δ)  Ετοιμάστηκε Νομοσχέδιο για τροποποίηση του υφιστάμενου Νόμου με το οποίο προβλέπονται 
αυστηρότεροι ποσοτικοί στόχοι ανάκτησης/ανακύκλωσης μέχρι το 2012 αλλά και πρόνοια για 
αποτελεσματικότερη εφαρμογή του με την επιβολή άμεσων ποινών μέσω εξώδικης ρύθμισης. Το 
προσχέδιο Νόμου βρίσκεται στη Νομική Υπηρεσία για νομοτεχνικό έλεγχο. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.031, ημερομηνίας 23 Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.031 που υποβλήθηκε από τον βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας 
με ημερομηνία 30 Ιουνίου 2011 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι το θέμα δεν αφορά το Υπουργείο 
Εσωτερικών.  Η κατά Νόμο Αρμόδια Αρχή σε σχέση με τα επιμέρους ερωτήματα είναι το Τμήμα Περιβάλλοντος 
του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, στο οποίο αποστέλλεται η σχετική ερώτηση για 
απευθείας χειρισμό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.037, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.037 που υποβλήθηκε από τον βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργο Περδίκη και αποστάλθηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας 
με ημερομηνία 4 Ιουλίου 2011 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι τα τέλη απόρριψης αποβλήτων 
καθορίζονται από την αρμόδια Διαχειριστική Επιτροπή της κάθε ελεγχόμενης χωματερής (π.χ. του Κοτσιάτη) 
και όχι από το Υπουργείο Εσωτερικών. 

1. Η εισήγηση για επιβολή αυξημένων τελών σε ανακυκλώσιμα υλικά είναι δύσκολο να εφαρμοστεί γιατί 
προϋποθέτει το διαχωρισμό των υλικών, που δεν γίνεται σήμερα. Σημειώνεται ότι σήμερα η μεταφορά των 
αποβλήτων είναι ως επί το πλείστον σε σύμμεικτη μορφή και άρα θα προκύπτει αμφισβήτηση στην 
κατηγοριοποίησή τους. Επιπρόσθετα, η αύξηση των τελών εγκυμονεί κινδύνους ώθησης του κοινού στην 
ανεξέλεγκτη απόρριψη αποβλήτων στην ύπαιθρο. 

2. Από έρευνα που έγινε στις δύο μεγάλες χωματερές, στο Βατί Λεμεσού και στον Κοτσιάτη Λευκωσίας, 
έχει διαπιστωθεί ότι οι φύλακες δεν αποδέχονται την απόρριψη υλικών τα οποία είναι βέβαιοι ότι είναι 
ανακυκλώσιμα, όπως χαρτόνι συσκευασίας, ξύλα, αλουμίνια, κ.ά. και τα κατευθύνουν σε εγκεκριμένους 
ανακυκλωτές. 

3. Το Υπουργείο Εσωτερικών πιστεύει ότι οριστική λύση στο συγκεκριμένο ζήτημα θα δοθεί με την 
κατασκευή των πράσινων σημείων τα οποία προγραμματίζεται να κατασκευαστούν σε συνεργασία με τους 
Δήμους και τις Κοινότητες. Όπως είναι γνωστό, η κατασκευή των πράσινων σημείων αποσκοπεί στη συλλογή 
και ανακύκλωση ειδικών ρευμάτων υλικών, τα οποία δεν θα δέχονται οι εγκαταστάσεις ολοκληρωμένης 
διαχείρισης και τα οποία οι πολίτες δυστυχώς συνηθίζουν είτε να τα τοποθετούν στους κάδους με τα υπόλοιπα 
οικιακά απόβλητα είτε να εναποθέτουν παράνομα στην ύπαιθρο. 

4. Η κατασκευή των πράσινων σημείων αναμένεται να ολοκληρωθεί περί το τέλος του 2013 και η ετοιμασία 
των αναγκαίων μελετών και η κατασκευή των έργων προωθείται για συγχρηματοδότηση από το Ταμείο 
Συνοχής της Ευρωπαϊκής Ένωσης κατά την προγραμματική περίοδο 2007-2013.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.048, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αριθμό 23.06.009.05.02.048 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσο Μητσόπουλο και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την 
επιστολή σας με ημερομηνία 11/07/2011 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Η κατασκευή της Μονάδας Ολοκληρωμένων Εγκαταστάσεων Διαχείρισης Αποβλήτων (ΟΕΔΑ) 
Λάρνακας-Αμμοχώστου έγινε με βάση συμβόλαιο τύπου “Μελέτη-Κατασκευή- Λειτουργία” (Design-Build-
Operate) και η κατασκευάστρια κοινοπραξία έχει την ευθύνη της λειτουργίας των εγκαταστάσεων για 10 
χρόνια. Το κόστος κατασκευής έχει αναληφθεί εξ ολοκλήρου από το κράτος, ενώ το κόστος λειτουργίας 
της Μονάδας είναι καθορισμένο με βάση το συμβόλαιο και αναλαμβάνεται από την Τοπική 
Αυτοδιοίκηση. Συγκεκριμένα, για τη διαχείριση και παρακολούθηση του συμβολαίου κατά την περίοδο 
λειτουργίας, εκ μέρους όλων των Δήμων και Κοινοτήτων των Επαρχιών Λάρνακας και Αμμοχώστου, 
διορίστηκε Συμβούλιο (4 Δήμαρχοι, 4 Κοινοτάρχες των Επαρχιών Λάρνακας-Αμμοχώστου και ένας 
εκπρόσωπος του Υπουργείου Εσωτερικών), σύμφωνα με τον περί των Συμβουλίων Εκμετάλλευσης 
Χώρων Διάθεσης ή Αξιοποίησης Οικιακών Απορριμμάτων Νόμο 85(Ι)/2005. Το Συμβούλιο, μεταξύ 
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άλλων, έχει και την ευθύνη για τον επιμερισμό των χρεώσεων των Δήμων και Κοινοτήτων που 
εξυπηρετούνται από τη Μονάδα, ανάλογα με τις ποσότητες των οικιακών αποβλήτων που μεταφέρουν 
στη Μονάδα. 

(β) Το κόστος λειτουργίας της Μονάδας ήταν προκαθορισμένο και γνωστό τόσο στην Ένωση Δήμων 
Κύπρου, όσο και στην Ένωση Κοινοτήτων Κύπρου. Αναμενόμενη, επίσης, ήταν η αύξηση του κόστους 
διαχείρισης των οικιακών αποβλήτων και των τελών συλλογής σκυβάλων γιατί μέχρι πρότινος δεν 
υπήρχε διαχείριση, αλλά αποκομιδή και απόρριψη σε χωματερές. 

 Το Υπουργείο Εσωτερικών μαζί με το Συμβούλιο Διαχείρισης εξετάζουν τη δυνατότητα μείωσης των 
χρεώσεων προς τους Δήμους και Κοινότητες και συγκράτησης των αυξήσεων των τελών συλλογής 
σκυβάλων. Από τα μέτρα αυτά θα επωφεληθούν όλοι οι πολίτες, περιλαμβανομένων και πολιτών με 
χαμηλά εισοδήματα. 

(γ) Ο πιο ορθολογικός και δίκαιος τρόπος επιβολής των τελών συλλογής και διαχείρισης σκυβάλων στους 
πολίτες είναι η σύνδεσή τους με τον όγκο των αποβλήτων που παράγει κάθε νοικοκυριό. Μια τέτοια 
πολιτική θα αποτελέσει και οικονομικό κίνητρο προς τους πολίτες για να μειώσουν τον όγκο των 
αποβλήτων που παράγουν και οδηγούνται στις Μονάδες και ταυτόχρονα να συμμορφωθούν με τους 
κανόνες των συστημάτων διαλογής στην πηγή. Για να εφαρμοστεί και να επιτύχει ένα τέτοιο μέτρο 
απαιτούνται σημαντικές μεταρρυθμίσεις στον τρόπο που η Τοπική Αυτοδιοίκηση ενεργεί μέχρι σήμερα 
για τη συλλογή των οικιακών αποβλήτων. 

(δ) Δυστυχώς, ο όγκος των οικιακών αποβλήτων εξακολουθεί να αυξάνεται, σε αναλογία με την οικονομική 
ανάπτυξη της Κύπρου και αν δε διαφοροποιηθεί ο τρόπος ζωής και σκέψης των πολιτών, είναι αμφίβολο 
κατά πόσο ο όγκος αυτός θα μειωθεί. Η μείωση της παραγωγής των αποβλήτων στην πηγή πρέπει να 
εμπεδωθεί στους πολίτες και να γίνει τρόπος ζωής, ώστε να επιτευχθεί η μείωση της μέσης κατά 
κεφαλήν ετήσιας παραγωγής αποβλήτων που ανέρχεται σήμερα σε 750 κιλά.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.049, ημερομηνίας 1ης 

Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 11 
Ιουλίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω Ερώτηση του κ. Μητσόπουλου και σας πληροφορώ ότι ο Διευθυντής 
του Τμήματος Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών μετά από πρόσφατη σχετική Γνωμάτευση του Γενικού 
Εισαγγελέα ημερομηνίας 6 Ιουλίου 2011, έχει ήδη άρει την υπόδειξη/απαγόρευση αλιείας με τη χρήση του 
καλαμιού εντός του καταφυγίου Ζυγίου. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.053, ημερομηνίας 1ης 

Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 11 
Ιουλίου 2011 σε σχέση με την ερώτηση του βουλευτή κ. Τάσου Μητσόπουλου, και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

 Το Δίκτυο Natura 2000 αποτελεί τη βασική ευρωπαϊκή πολιτική για την προστασία του περιβάλλοντος, 
που έχει ως απώτερο στόχο τη διατήρηση της βιοποικιλότητας, λαμβάνοντας υπόψη οικονομικούς, 
κοινωνικούς και πολιτιστικούς παράγοντες. 

 Τα όρια όλων των περιοχών του Δικτύου Natura 2000 έχουν καθοριστεί με επιστημονικά κριτήρια και 
έχουν εγκριθεί από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

 Μέρος της κοινότητας Αγίου Θεοδώρου εμπίπτει στη Ζώνη Ειδικής Προστασίας για τα Πουλιά «Ποταμός 
Πεντάσχοινος», για την οποία αρμόδια υπηρεσία είναι το Ταμείο Θήρας του Υπουργείου Εσωτερικών. 

 Η ένταξη μιας περιοχής στο Δίκτυο Natura 2000 δεν συνεπάγεται μηδενική ανάπτυξη και δεν 
απαγορεύονται όλες οι δραστηριότητες. Αντ' αυτού, τα προτεινόμενα έργα ή σχέδια υποβάλλονται σε μελέτη 
έτσι ώστε να προσδιοριστεί αν μπορούν να υλοποιηθούν. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2011 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.054, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. ερ. 23.06.009.05.02.054 και ημερ. 14.7.2011 σχετικά με 
την πιο πάνω ερώτηση για τα αίτια πρόκλησης πυρκαγιών και συγκεκριμένα τον αριθμό των καταγγελιών που 
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δέχθηκε η αστυνομία αναφορικά με την απόρριψη αναμμένων σπίρτων ή τσιγάρων και σας πληροφορώ ότι τα 
μόνα στατιστικά στοιχεία που τηρούνται στα πλαίσια εφαρμογής των περί Προλήψεως Πυρκαϊών Νόμων του 
1988 έως 2010 είναι ο αριθμός καταγγελιών που δέχθηκε η αστυνομία και πόσες από αυτές εξιχνιάστηκαν. 

2.  Με βάση τα στοιχεία που τηρούνται για το σκοπό αυτό, το 2010 έγιναν 39 καταγγελίες, εκ των οποίων οι 
15 εξιχνιάστηκαν, ενώ μέχρι τις 30/06/2011 καταγγέλθηκαν 19 περιπτώσεις, εκ των οποίων οι 17 
εξιχνιάστηκαν.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.059, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

Σημείωση: Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτικής φύσεως. 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.066, ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντώνη Αντωνίου 

 «Αναφέρομαι στην σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας ημερομηνίας 22 Ιουλίου 2011 και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Τα θέματα που αφορούν στην επέκταση του σχολικού ωραρίου των ειδικών σχολείων και στη λειτουργία 
τους την περίοδο του καλοκαιριού μελετήθηκαν από υποεπιτροπή που συστάθηκε το Φεβρουάριο 2011, 
μετά από απόφαση του Συμβουλίου Ειδικής Αγωγής και Εκπαίδευσης, στις 8/12/2010. Η συγκεκριμένη 
υποεπιτροπή απαρτιζόταν από εκπροσώπους τριών Υπουργείων, Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, Υγείας, καθώς επίσης και από δυο (2) εκπρόσωπους των 
οργανωμένων γονιών παιδιών με ειδικές ανάγκες. 

(β) Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού για ικανοποίηση του αιτήματος των οργανωμένων γονιών για 
επέκταση του ωραρίου λειτουργίας των Ειδικών Σχολείων, προώθησε ενέργειες ώστε να ενισχυθούν τα 
προγράμματα του προαιρετικού ολοήμερου σχολείου, στα πλαίσια του οποίου είναι ενταγμένα τα Ειδικά 
Σχολεία. Στόχος θα είναι η επέκταση του πρωινού προγράμματος των Ειδικών Σχολείων κατά τις 
απογευματινές ώρες, αφού ληφθούν υπόψη οι ιδιαιτερότητες και οι ανάγκες των παιδιών της κάθε 
σχολικής μονάδας. Ετοιμάστηκαν εισηγήσεις από τους Διευθυντές και το προσωπικό των Ειδικών 
Σχολείων, σε συνεργασία με τους ΕΔΕ Ειδικής Εκπαίδευσης κάθε επαρχίας, ώστε τα προγράμματα του 
προαιρετικού ολοήμερου, την επόμενη σχολική χρονιά (2011-12), να ανταποκρίνονται πλήρως στις 
ανάγκες των παιδιών κάθε σχολείου. 

 Το πρόγραμμα του προαιρετικού ολοήμερου στα ειδικά σχολεία θα είναι ευέλικτο, όσον αφορά το 
χαρακτήρα του και θα περιλαμβάνει σε γενικές γραμμές, τα ακόλουθα: 

• Ψυχαγωγικές δραστηριότητες (π.χ. Μουσική, θεατρικό παιχνίδι κουκλοθέατρο, χορό, επιτραπέζια 
παιχνίδια κτλ). 

• Δημιουργικές/πρακτικές εργασίες (π.χ. ηλεκτρονικοί υπολογιστές, κολλητική, ξυλουργική, 
ζωγραφική, κεραμική, κηπουρική, μαγειρική, ζαχαροπλαστική κτλ). 

• Ειδική Γυμναστική / Special Olympics. 

• Κοινωνικές επισκέψεις με στόχο την ανάπτυξη κοινωνικών και άλλων δεξιοτήτων, καθώς επίσης 
και την πρακτική εφαρμογή και επέκταση των εκπαιδευτικών στόχων του πρωινού προγράμματος 
(επισκέψεις σε υπεραγορές, καταστήματα, εκκλησίες, καφετερίες, βιοτεχνίες, περπάτημα στην 
πόλη, χρήση των μέσων συγκοινωνίας κτλ). 

• Εναλλακτικές θεραπευτικές παρεμβάσεις ομαδικού ή/και ατομικού, όπου χρειάζεται, χαρακτήρα 
[π.χ. μουσικοθεραπεία, υδροθεραπεία, εικαστική ψυχοθεραπεία (Art Therapy), εργοθεραπεία, 
κινησιοθεραπεία κτλ]. 

 Σημειώνεται ότι, οι εναλλακτικές θεραπευτικές παρεμβάσεις που προτείνονται, θα έχουν κυρίως ομαδικό 
χαρακτήρα, αφού συνεχώς καταβάλλεται προσπάθεια από το ΥΠΠ ώστε, οι ανάγκες όλων των παιδιών 
για θεραπευτικές παρεμβάσεις, να καλύπτονται κατά την πρωινή υποχρεωτική φοίτηση. 

(γ) Μέσα στο πλαίσιο του θεσμού του «Ανοικτού Σχολείου», λειτούργησαν την περίοδο 20 Ιουνίου 2011 
μέχρι το τέλος Ιουλίου, προγράμματα καλοκαιρινής απασχόλησης, για τα παιδιά που φοιτούν στα Ειδικά 
Σχολεία. Το ΥΠΠ παραχώρησε τις εγκαταστάσεις των Ειδικών Σχολείων και τα κυβερνητικά οχήματα, 
όπου υπήρχαν, ώστε να λειτουργήσουν τα προγράμματα αυτά, υπό την επίβλεψη και ευθύνη των 
Δημοτικών Αρχών. 
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 Τα προγράμματα λειτούργησαν σε όλα τα Ειδικά Σχολεία της Κύπρου, εκτός από το Ειδικό Σχολείο 
“Θεοσκέπαστη” στην Πάφο, λόγω μειωμένης εκδήλωσης ενδιαφέροντος. 

 Θα προγραμματιστεί σύσκεψη με τους οργανωμένους γονείς και τις Δημοτικές Αρχές για αξιολόγηση της 
λειτουργίας των συγκεκριμένων προγραμμάτων ώστε να διαπιστωθεί κατά πόσο αυτά θα συνεχιστούν 
ή/και θα επεκταθούν. 

 Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε άλλη πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.070, ημερομηνίας 12 

Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 1η 
Αυγούστου 2011, σχετικά με την ερώτηση του βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας, κ. Γιώργου 
Περδίκη και σας πληροφορώ ότι σχετικά με τη λήψη εκτάκτων μέτρων, τα οποία εφαρμόζονται στους σπόρους 
μοσχόσιτου (τριγωνέλλας) και σε ορισμένους σπόρους και κουκιά που εισάγονται από την Αίγυπτο, την ευθύνη 
ελέγχου έχουν οι Υγειονομικές Υπηρεσίες. Τα προϊόντα αυτά χρησιμοποιούνται για την παραγωγή φύτρων και 
ως εκ τούτου θεωρούνται τρόφιμα. 

 Το Τμήμα Γεωργίας, σε συνεννόηση με τις Υγειονομικές Υπηρεσίες, απέστειλε εγκύκλιο στα γραφεία του 
που βρίσκονται στα Σημεία Εισόδου της Δημοκρατίας μέσω της οποίας ζητείται όπως σε περίπτωση 
ειδοποίησής τους για πρόθεση εισαγωγής από την Αίγυπτο, προϊόντων που αναφέρονται στην Εκτελεστική 
Απόφαση της Επιτροπής 2011/402/ΕΕ της 6ης Ιουλίου 2011, να ενημερώνουν αμέσως το Τμήμα Τελωνείων 
και τις Υγειονομικές Υπηρεσίες για τη λήψη περαιτέρω μέτρων. 

 Τέλος, πληροφορείστε ότι σύμφωνα με τα στοιχεία του Τμήματος Γεωργίας τα οποία βασίζονται σε 
ενημέρωση από τα επίσημα Σημεία Εισόδου της Δημοκρατίας από το 2007 μέχρι σήμερα δεν υπήρξαν 
οποιεσδήποτε εισαγωγές από την Αίγυπτο, σπόρων προς σπορά λαχανικών και γεωργικών ειδών, που 
καλύπτονται από την περί Σπόρων Νομοθεσία και πωλούνται από αδειούχους πωλητές σπόρων. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.074, ημερομηνίας 12 

Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 
2.8.2011, σε σχέση με την Ερώτηση του Βουλευτή κ. Περδίκη, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Αναφορικά με την πρόταση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου για την τροποποίηση της 
Οδηγίας 2001/18/ΕΚ, σε σχέση με τη δυνατότητα που παρέχεται στα κράτη μέλη να περιορίζουν ή να 
απαγορεύουν την καλλιέργεια Γενετικά Τροποποιημένων Οργανισμών (ΓΤΟ) στην επικράτειά τους, 
σημειώνεται ότι την 5η Ιουλίου 2011, το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ενέκρινε την πρόταση στα πλαίσια της 
Πρώτης Ανάγνωσης με 548 ψήφους υπέρ, 84 κατά και 31 αποχές. 

 Η πρόταση για την τροποποίηση της Οδηγίας μετά την πρώτη ανάγνωση θα επανέλθει για συζήτηση 
στο Συμβούλιο, όπου τα κράτη μέλη θα διαπραγματευτούν με την Επιτροπή, βασιζόμενοι στο νέο έγγραφο 
εισηγήσεων του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και την πρόταση της Επιτροπής. Στόχος της νέας αυτής σειράς 
συζητήσεων και διαπραγματεύσεων είναι να επιτευχθεί συμφωνία στο κείμενο της νέας νομοθεσίας, ώστε να 
επιτραπεί στα κράτη μέλη η απαγόρευση ή ο περιορισμός της καλλιέργειας ΓΤΟ, εφόσον το επιθυμούν. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Αυγούστου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.083, ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.083 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας 
κ. Γ. Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας με ημερ. 2.8.2011, και σας 
ενημερώνω ότι σχετική με την Ερώτηση είναι η ταυτάριθμη επιστολή του γενικού διευθυντή του Υπουργείου 
Εσωτερικών προς τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παρακολουθήσεως Σχεδίων Ανάπτυξης και 
Ελέγχου Δημοσίων Δαπανών, με ημερομηνία 19.8.2011, η οποία σας διαβιβάζεται: 

 “Αναφέρομαι στην επιστολή μας με αρ. φακ. 23.07.013.001 και ημερ. 27.7.2011 και επιθυμώ να σας 
ενημερώσω για τα ακόλουθα σε σχέση με το θέμα που προτίθεσθε να εξετάσετε αυτεπάγγελτα, κατόπιν 
σχετικής πρότασης του Βουλευτή Λευκωσίας κ. Γ. Περδίκη: 

(α)  Ο Έπαρχος Πάφου, ενεργώντας ως αρμόδια Οικοδομική Αρχή, με βάση τις πρόνοιες του Νόμου περί 
Ρύθμισης Οδών και Οικοδομών, μελέτησε την αίτηση της Εταιρείας D.K. Windsupply Ltd, για την 
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ανέγερση αιολικού πάρκου στα Κούκλια (και άλλες γειτονικές κοινότητες) και ενημέρωσε στις 27.7.2009 
τους αιτητές για την πρόθεσή του να εκδώσει άδεια οικοδομής νοουμένου ότι οι αιτητές θα κατέβαλλαν 
ποσό ύψους €1,023 εκ. περίπου. Οι αιτητές κατέβαλαν το ποσό στις 22.10.2009, επιφυλάσσοντας τα 
δικαιώματά τους και στη συνέχεια προσέφυγαν στο Ανώτατο Δικαστήριο αμφισβητώντας κατά πόσο η 
ανεμογεννήτρια εμπίπτει στον ορισμό του όρου “οικοδομή”, με βάση τη νομοθεσία περί Ρύθμισης Οδών 
και Οικοδομών. 

(β) Στις 4.10.2010, δηλαδή ένα χρόνο μετά την καταβολή του ανωτέρου ποσού από τους αιτητές, το 
Υπουργείο Εσωτερικών απευθύνθηκε στις Οικοδομικές Αρχές και συνέστησε συγκεκριμένο τρόπο 
υπολογισμού των δικαιωμάτων που επιβάλλονται κατά την έκδοση αδειών οικοδομής για ένα ευρύ 
φάσμα οικοδομών, όπως περιγράφεται στην παράγραφο 2 της αναφερόμενης επιστολής μου. Κατά 
συνέπεια, είναι προφανές ότι ο τίτλος του θέματος που έχει εγγραφεί προς εξέταση στην Επιτροπή σας 
δεν είναι ακριβής, γιατί λανθασμένα περιορίζει το περιεχόμενο της επιστολής μου στα αιολικά πάρκα. Η 
ανακρίβεια προκύπτει προφανώς από τη σχετική επιστολή του εισηγητή Βουλευτή. 

(γ)  Η αναφερόμενη επιστολή μου στάληκε ένα χρόνο περίπου μετά την καταβολή των δικαιωμάτων που 
απαίτησε η Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου για την έκδοση της αναφερόμενης άδειας οικοδομής στην 
Εταιρεία DK Windsupply Ltd. Κατά συνέπεια, λανθασμένα αναφέρεται στην επιστολή του εισηγητή 
Βουλευτή πως ο Έπαρχος Πάφου «αρνήθηκε να συμμορφωθεί με εγκύκλιο επιστολή...». 

(δ)  Στην αναφερόμενη επιστολή μου δεν τέθηκε με οποιοδήποτε τρόπο το ερώτημα κατά πόσο η 
ανεμογεννήτρια αποτελεί οικοδομή ή όχι. Αντίθετα, η προσφυγή της DK Windsupply κατά της απόφασης 
του Επάρχου Πάφου στηρίχθηκε στο συγκεκριμένο ερώτημα και το Ανώτατο Δικαστήριο αποφάσισε 
πως η ανεμογεννήτρια θεωρείται οικοδομή. Το Υπουργείο Εσωτερικών ουδέποτε διατύπωσε 
οποιαδήποτε διαφορετική άποψη, και για το λόγο αυτό δεν είναι δικαιολογημένο, κατά την άποψή μου, 
να θεωρείται ότι η απόφαση του Δικαστηρίου βρίσκεται με αντίθεση με το περιεχόμενο της επιστολής 
του Υπουργείου Εσωτερικών. 

(ε)  Το Υπουργείο Εσωτερικών θεωρεί ότι το Ανώτατο Δικαστήριο δεν ασχολήθηκε με την ουσία της 
προσέγγισης που περιγράφεται στην επιστολή μου, δεδομένου ότι κανείς από τους διαδίκους στην 
υπόθεση το έθεσε, η οποία επικεντρώνεται στα ακόλουθα: 

 (i)  Τα δικαιώματα που ορίζονται στους περί Ρύθμισης Οδών και Οικοδομών (Τροποποιητικούς) 
Κανονισμούς του 2003 αναφορικά με την έκδοση άδειας οικοδομής δεν αποτελούν φορολογία, 
ούτε τρόπο αύξησης των εσόδων του δημοσίου. Αποτελούν ανταποδοτική επιβάρυνση σε 
αιτητές ενόψει του κόστους μελέτης αιτήσεων που υποβάλλονται για την έκδοση οικοδομικής 
άδειας. Το ύψος της ανταποδοτικής επιβάρυνσης συναρτάται ουσιαστικά και αποκλειστικά με το 
κόστος παροχής της υπηρεσίας άσκησης οικοδομικού ελέγχου από την Οικοδομική Αρχή προς 
τον αιτούντα. 

 (ii)  Με βάση το ανωτέρω σκεπτικό, το οποίο το Υπουργείο Εσωτερικών έχει επανειλημμένα 
διατυπώσει ενώπιον Κοινοβουλευτικών Επιτροπών (συνήθως ενώπιον της Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής Εσωτερικών) όταν συζητούνται νομοσχέδια για την αναπροσαρμογή των 
δικαιωμάτων ώστε να ανταποκρίνονται στο πραγματικό κόστος παροχής της υπηρεσίας, τα 
δικαιώματα συναρτώνται με και αφορούν το κόστος της υπηρεσίας που παρέχεται από την 
αρμόδια Αρχή. Σε περίπτωση, συνεπώς, που η οικοδομή έχει τη μορφή τυπικής κατασκευής που 
επαναλαμβάνεται και σε σχέση με την οποία η Οικοδομική Αρχή δεν ασκεί οικοδομικό ή στατικό 
έλεγχο (τα στατικά χαρακτηριστικά της “οικοδομής”-μονάδας καθορίζονται από τον 
κατασκευαστή της), τότε η αξία αυτής της “οικοδομής” δε δικαιολογείται να προσμετράται και 
συνυπολογίζεται στο ύψος των καταβαλλόμενων δικαιωμάτων. Έστω και σε περίπτωση που η 
Οικοδομική Αρχή ασκούσε οικοδομικό έλεγχο της ίδιας της ανεμογεννήτριας (ή άλλης 
κατασκευής στην οποία αναφέρεται η αναφερόμενη επιστολή μου), τότε θα ήταν ορθό τα 
δικαιώματα να υπολογίζονται ως ποσοστό στην αξία της μιας τυπικής ανεμογεννήτριας, και όχι 
στο άθροισμα της αξίας απροσδιόριστου αριθμού επαναλαμβανόμενων τυπικών μονάδων. 

2. Πέραν των ανωτέρω που επεξηγούν την προσέγγιση στην οποία στηρίζεται η θέση του Υπουργείου 
Εσωτερικών επί του θέματος, θεωρώ χρήσιμο να αναφέρω τα ακόλουθα: 

 (α) Το γεγονός πως η ανεμογεννήτρια ή το φωτοβολταϊκό κάτοπτρο ή ο πύργος της κεραίας κινητής 
τηλεφωνίας ή η τυπική διαφημιστική πινακίδα αποτελεί οικοδομή, με βάση τις πρόνοιες του 
Νόμου περί Ρύθμισης Οδών και Οικοδομών, ουδέποτε αμφισβητήθηκε από το Υπουργείο 
Εσωτερικών. Κατά συνέπεια, η απόφαση του Ανωτάτου Δικαστηρίου δε σχετίζεται άμεσα, ούτε 
είναι αντίθετη, με τις συστάσεις του Υπουργείου Εσωτερικών προς τις Οικοδομικές Αρχές, όπως 
καταγράφονται στην αναφερόμενη επιστολή μου. 
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 (β) Τα δικαιώματα που καταβάλλονται για την έκδοση άδειας οικοδομής πρέπει να συναρτώνται με 
το κόστος των υπηρεσιών που παρέχονται από τις αρμόδιες Αρχές. Στο βαθμό που δεν ασκείται 
οποιοσδήποτε οικοδομικός έλεγχος σε τμήματα της οικοδομής, δε δικαιολογείται η καταβολή 
δικαιωμάτων ως ποσοστό επί της αξίας των τμημάτων αυτών. 

3. Επιπρόσθετα από τα ανωτέρω, το Υπουργείο Εσωτερικών θεωρεί ότι η αύξηση των εσόδων του 
δημοσίου από δικαιώματα που επιβάλλονται με βάση τους περί Ρύθμισης Οδών και Οικοδομών 
(Δικαιώματα για έκδοση άδειας οικοδομής) Κανονισμούς δεν αποτελεί αυτοσκοπό. Για το Υπουργείο 
Εσωτερικών, κεντρικής σημασίας στόχος πρέπει να είναι η δίκαιη επιβάρυνση οποιουδήποτε αιτητή, η 
οποία πρέπει να είναι ανάλογη με το κόστος των πραγματικά παρεχόμενων υπηρεσιών. Κατά 
συνέπεια, η αναφορά στην επιστολή του εισηγητή βουλευτή σε εξυπηρέτηση επιχειρηματιών από το 
περιεχόμενο της αναφερόμενης επιστολής μου «σε βάρος του δημόσιου συμφέροντος» είναι άδικη και 
λανθασμένη. 

4. Σημειώνεται ότι ο τρόπος υπολογισμού των δικαιωμάτων που επιβάλλονται σε αιτητές από τις 
Οικοδομικές Αρχές δεν επηρεάζει μόνο τις επιχειρήσεις παραγωγής ενέργειας μέσω ανεμογεννητριών 
αλλά και επιχειρήσεις παραγωγής ενέργειας μέσω φωτοβολταϊκών πάρκων. Υπενθυμίζεται πως και για 
τους δύο αυτούς τύπους οικοδομών, το δημόσιο παρέχει ουσιαστικά οικονομικά κίνητρα προς 
ενθάρρυνση των αναγκαίων επενδύσεων. Είναι, συνεπώς, αντιφατικό να εφαρμόζονται πολιτικές 
παροχής οικονομικών κινήτρων και ταυτόχρονα να υιοθετούνται μέθοδοι υπολογισμού επιβαρύνσεων 
που είναι αντικειμενικά αδικαιολόγητες, με την επίκληση της ύπαρξης δημόσιου συμφέροντος. 

5. Με την ευκαιρία αυτή, επιθυμώ να σας ενημερώσω πως το Υπουργείο Εσωτερικών έχει ολοκληρώσει 
την επεξεργασία νομοσχεδίου για τον εκσυγχρονισμό και εξορθολογισμό των περί Ρύθμισης Οδών και 
Οικοδομών (Δικαιώματα για έκδοση άδειας οικοδομής) Κανονισμών, ώστε το περιεχόμενό τους να 
προσαρμοσθεί στα δεδομένα και τα θέματα που απασχολούν σήμερα τον τομέα της ανάπτυξης και της 
οικονομίας. Αναμένεται ότι οι προτάσεις που θα κατατεθούν στη Βουλή των Αντιπροσώπων σύντομα, οι 
οποίες θα διασφαλίζουν την ουσιαστική σύνδεση του ύψους των επιβαλλόμενων δικαιωμάτων με το 
πραγματικό κόστος των παρεχόμενων υπηρεσιών, θα υποστηριχθούν και ψηφισθούν ώστε να 
διασφαλισθεί πράγματι το δημόσιο συμφέρον, το οποίο επηρεάσθηκε αρνητικά από τη μη υιοθέτηση των 
προτάσεων του Υπουργείου Εσωτερικών που υποβλήθηκαν κατά το 2003 από τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων. 

6. Σε ό,τι αφορά στην εφαρμογή του περιεχομένου της αναφερόμενης επιστολής μου, επιθυμώ να σας 
ενημερώσω ότι το Υπουργείο Εσωτερικών δεν έχει ενημερωθεί για οποιαδήποτε περίπτωση υιοθέτησής 
του από αρμόδια Οικοδομική Αρχή, παρά τις έντονες παραστάσεις που υποβλήθηκαν κυρίως από 
αιτητές για αναπτύξεις φωτοβολταϊκών πάρκων. Σημειώνεται ότι, με βάση την περί Ρύθμισης Οδών και 
Οικοδομών νομοθεσία, το Υπουργείο Εσωτερικών δεν είναι προϊστάμενη Αρχή των Οικοδομικών Αρχών 
και, κατά συνέπεια, οι συστάσεις του Υπουργείου Εσωτερικών επί οποιουδήποτε θέματος σχετίζεται με 
την άσκηση των σχετικών αρμοδιοτήτων τους, δεν είναι υποχρεωτικές, αλλά έχουν συμβουλευτικό 
χαρακτήρα.”.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2011 της Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Πραξούλας Αντωνιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.093, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.009.05.02.093, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, σχετικά 
με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

i.  Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού τον Ιούλιο του 2002 ζήτησε διεθνείς προσφορές 
για την ανάπτυξης της μαρίνας Αγίας Νάπας με τη μέθοδο της αυτοχρηματοδότησης (D.B.F.O.T.). 
Υποβλήθηκε μόνο μια προσφορά η οποία κρίθηκε οικονομικά ασύμφορη. Στη συνέχεια, μετά των 
σχετικών αποφάσεων του Συμβουλίου Προσφορών, του Υπουργείου Εμπορίου Βιομηχανίας και 
Τουρισμού, του Υπουργικού Συμβουλίου και της Διαχειριστικής Επιτροπής για τις Μαρίνες προωθήθηκε 
το έργο με τη διαδικασία της διαπραγμάτευσης με τον προσφοροδότη, την εταιρεία Κοινοπραξία G. 
Caramondanis και Άλλοι. 

ii.  Στις 31 Μαρτίου του 2010 υποβλήθηκε η προσφορά με το σύστημα των δύο φακέλων (τεχνικό και 
οικονομικό μέρος). Στη συνέχεια ακολούθησε η αξιολόγησή της και συνεχίζεται η διαδικασία 
διαπραγμάτευσης με τον Προσφοροδότη (Κοινοπραξία G. Caramondanis και Άλλοι) με στόχο την 
ανάθεση του Έργου, το ταχύτερο δυνατό. 

iii.  Η Διαχειριστική Επιτροπή για τις Μαρίνες η οποία χειρίζεται το θέμα έδωσε κάθε προτεραιότητα στο 
Έργο και ελπίζει πολύ σύντομα να έχει αποτελέσματα. Πρέπει να ληφθεί υπόψη ότι λόγω της 
πολυπλοκότητας, της σοβαρότητας του έργου και των οικονομικών δεδομένων που επικρατούν τώρα 
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στην αγορά θα πρέπει να δοθεί ο αναγκαίος χρόνος και στα δύο μέρη (Προσφοροδότη και Διαχειριστική 
Επιτροπή) για της αναγκαίες μελέτες και την εξαγωγή των σωστών αποτελεσμάτων. 

iv.  Η Μαρίνα Αγίας Νάπας θα είναι δυναμικότητας 600 σκαφών περίπου και θα αναπτυχθεί στην περιοχή 
“Λούματα”. Το κόστος ανάπτυξης του εν λόγω έργου αναμένεται να ανέλθει γύρω στα €250 εκ. (διακόσια 
πενήντα εκατομμύρια ευρώ). Όλα τα λιμενικά και υποχρεωτικά έργα ανάπτυξης της Μαρίνας αναμένεται 
να ολοκληρωθούν μέσα σε τρία χρόνια από την υπογραφή της Σύμβασης Μίσθωσης. 

ν.  Η ανάπτυξη περιλαμβάνει έργα Απαραίτητης Χρήσης (υποχρεωτικά έργα) για τη λειτουργία της Μαρίνας 
της τάξης των 2.500 τ.μ. (όπως Κτίριο Διοίκησης της Μαρίνας, κοινόχρηστους χώρους υγιεινής, χώρους 
στάθμευσης αυτοκινήτων κ.λπ.) και έργα Συμπληρωματικών Χρήσεων για την προσέλκυση επενδυτών 
της τάξης των 30.000 τ.μ. (όπως οικιστικές αναπτύξεις, χώρους αναψυχής, εστιατόρια, καφετέριες, 
πολιτιστικό και αθλητικό κέντρο κ.λπ.). 

νi.  Οι εργασίες κατασκευής του οδικού δικτύου πρόσβασης στο χώρο της μαρίνας Αγίας Νάπας έχουν 
ολοκληρωθεί.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2011 της Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Πραξούλας Αντωνιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.097, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Ερ. 23.06.009.05.02.097, ημερομηνίας 4 Αυγούστου 2011, σχετικά 
με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

i.  Τo Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού τον Ιούλιο του 2002 ζήτησε διεθνείς προσφορές 
για την ανάπτυξη της Μαρίνας Παραλιμνίου με τη μέθοδο της αυτοχρηματοδότησης (D.B.F.O.T.). Δεν 
υποβλήθηκε όμως καμία Προσφορά. 

ii.  Στη συνέχεια το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού σε συνεργασία με Ιδιώτες 
Συμβούλους και διάφορα Κυβερνητικά Τμήματα/Υπηρεσίες ετοίμασε μελέτη βιωσιμότητας της 
προτεινόμενης μαρίνας Παραλιμνίου σύμφωνα με το κεφ. 26.2.9 «Κατασκευή μαρίνας στην περιοχή 
“Λούμα”» του Τοπικού Σχεδίου Παραλιμνίου 2007 για τον καθορισμό του συντελεστή δόμησης του 
ποσοστού κάλυψης, του αριθμού των ορόφων και του ύψους για την ανάπτυξη της προτεινόμενης 
Μαρίνας Παραλιμνίου. 

iii. Η προώθηση του έργου θα γίνει με τη μέθοδο της αυτοχρηματοδότησης και θα είναι τύπου D.B.F.O.T. 
(Σχεδιασμός, Κατασκευή, Χρηματοδότηση, Λειτουργία και Μεταβίβαση της προτεινόμενης μαρίνας. 

iv. Στις 11.1.2011 το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού απέστειλε σχετική επιστολή προς 
το Διευθυντή του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως με όλα τα αναγκαία έγγραφα (μελέτη 
βιωσιμότητας κ.λπ.) σύμφωνα με τις πρόνοιες του κεφ. 26.2.9 του Τοπικού Σχεδίου Παραλιμνίου 2007 
για μελέτη και ανάλογη προώθηση του θέματος για εξασφάλιση όλων των αναγκαίων εγκρίσεων. 
Αναμένεται σχετική απάντηση. Η εν λόγω επιστολή κοινοποιήθηκε μεταξύ άλλων και στο Δήμαρχο 
Παραλιμνίου. 

ν. Εφόσον εξασφαλιστούν όλες οι κατά νόμο αναγκαίες εγκρίσεις/συναινέσεις από τις Αρμόδιες 
Αρχές/Υπηρεσίες τότε το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού θα προωθήσει το θέμα 
ανάπτυξης της Μαρίνας Παραλιμνίου με διεθνή διαγωνισμό για την εξασφάλιση Στρατηγικού Επενδυτή 
σύμφωνα με τις νενομισμένες διαδικασίες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.103, ημερομηνίας 25 

Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

«Δημιουργία αμφιθεάτρου στο Κάβο Γκρέκο 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. φακ. Ερ. 
23.06.009.05.02.103 και ημερ. 4.08.2011, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το αίτημα για δημιουργία υπαίθριου θεάτρου στην περιοχή Κάβο Γκρέκο, υποβλήθηκε στο Υπουργείο 
Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος το 2005, αφού προηγουμένως είχε τεθεί ενώπιον του Υπουργού 
Εμπορίου και Βιομηχανίας, ως έργο τουριστικής υποδομής. Η ιδέα προήλθε από τον τότε Πρέσβη της Ιταλίας 
στην Κύπρο. Ο Δήμος Αγίας Νάπας υποστήριξε την ιδέα αυτή. 

 Εν τω μεταξύ όμως, η κρατική δασική γη στην περιοχή Κάβο Γκρέκο εντάχθηκε στο Δίκτυο Natura 2000, 
λόγω της σημαντικής της οικολογικής αξίας. 

 Τα αρμόδια Τμήματα του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος εξέφρασαν την 
επιφύλαξή τους για τη δημιουργία αμφιθεάτρου στη συγκεκριμένη περιοχή, θεωρώντας ότι οποιαδήποτε έργα 
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μεγάλης εμβέλειας δε συνάδουν με τους στόχους διατήρησης, αφού αναμένεται να επιφέρουν υποβάθμιση των 
οικοτόπων και ειδών στην περιοχή Natura “Κάβο Γκρέκο”. Για τους λόγους αυτούς, το Υπουργείο δεν προωθεί 
το συγκεκριμένο έργο εντός της περιοχής Natura “Κάβο Γκρέκο”. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2011 του Υπουργού Οικονομικών κ. Κίκη Καζαμία στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.114, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην επιστολή σας με αρ. ερ. 23.06.009.05.02.114 και ημερ. 11 Αυγούστου 
2011, στην οποία επισυνάπτεται ερώτηση του Βουλευτή κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη αναφορικά με τα νέα σχέδια 
παροχής κινήτρων για αύξηση της τουριστικής κίνησης που επεξεργάζεται η Hermes. 

 Η απάντησή μας στο πιο πάνω ερώτημα θα σας υποβληθεί μόλις το όλο θέμα ολοκληρωθεί. Είμαστε 
στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω διευκρινίσεις τυχόν χρειαστείτε.» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τέταρτο:  Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.  Σήμερα δε θα μπούμε, κυρίες και κύριοι 
συνάδελφοι, σ’ αυτό το κεφάλαιο.  Επιφυλασσόμαστε για την ερχόμενη Πέμπτη. 

 Ακριβώς σ’ αυτό το σημείο φτάνουμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. Η επόμενη 
συνεδρία ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 22 Σεπτεμβρίου 2011, στις 4.00 μ.μ., με την ακόλουθα ημερήσια 
διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία 

 1.  Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος 
του 2011.  
(Αναπομπή). 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.046-2011). 

 2.  Ο περί Αξιολόγησης Υποψηφίων για Διορισμό στη Δημόσια Υπηρεσία 
(Προσωρινές Διατάξεις) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.134-2011). 

 3.  Ο περί Προϋπολογισμού του 2011 (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.115-2011). 

 4.  Ο περί Ερευνητικών Επιτροπών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Πρόταση νόμου).  
(Αρ. Φακ. 23.02.052.048-2011). 

 5.  Ο περί Υγιεινής Παραγωγής Τροφίμων Ζωικής Προέλευσης και 
Διάθεσής τους στην Αγορά (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.126-2011). 

 6.  Ο περί Κτηνιατρικών Ελέγχων στο Ενδοκοινοτικό Εμπόριο και την 
Εισαγωγή από Τρίτες Χώρες Ζώων και Ζωικών Προϊόντων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011.  
(Αρ. Φακ. 23.01.052.127-2011). 

 7.  Ο περί της Ασκήσεως της Κτηνιατρικής και της Εγγραφής Κτηνιάτρων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.128-2011). 

 8.  Οι περί Επιβολής Ποιοτικού Ελέγχου των Γεωργικών Προϊόντων 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.065-2011). 

 9.  Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Αναγνώριση και Εξουσιοδότηση 
Οργανισμών) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.147-2011). 

 10.  Ο περί Προστασίας από Ιονίζουσες Ακτινοβολίες και Πυρηνικής 
Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.146-2011). 

 11.  Οι περί Λειτουργίας των Δημόσιων Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
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(Αρ. Φακ. 23.03.048.088-2011). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

 1. «Η μειωμένη συμμετοχή των γυναικών στα κέντρα λήψεως 
αποφάσεων και τρόποι αντιμετώπισης του φαινομένου». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση της βουλευτού  κ. Ρούλας Μαυρονικόλα 
εκ μέρους του Κ.Σ. ΕΔΕΚ). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.002-2011). 

 2. «Το δημογραφικό πρόβλημα στην Κύπρο και τρόποι αντιμετώπισής 
του». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή κ. Λευτέρη Χριστοφόρου 
εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Συναγερμού). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.003-2011). 

 3. «Εκσυγχρονισμός της δημόσιας υπηρεσίας». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή κ. Ανδρέα Κυπριανού εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.004-2011). 

 Πριν ολοκληρώσουμε, θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι ο συνάδελφος κ. Γιώργος Περδίκης ζητά την 
εγγραφή στο Κεφάλαιο Τέταρτο του θέματος «Η αντιμετώπιση της ενεργειακής κρίσης που προέκυψε μετά την 
τραγική έκρηξη στη ναυτική βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” και η επιτακτική ανάγκη για στροφή στις 
ανανεώσιμες πηγές ενέργειας». 

 Αν δεν υπάρχει ένσταση, θα θεωρήσω ότι το θέμα εγγράφεται. 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης:  4.35 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Μαυρίδης Μάριος 

Αντωνίου Αντώνης Μαυρονικόλα Ρούλα 

Βότσης Άγγελος Μέσης Χρίστος 

Γαβριήλ Γιαννάκης Μητσόπουλος Τάσος 

Γεωργιάδης Χάρης Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Γεωργίου Γεώργιος Νεοφύτου Αβέρωφ 

Γεωργίου Γιώργος Νικολαΐδης Νίκος 

Δαμιανού Άριστος Νικολάου Ιωνάς 

Δημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Παπαγεωργίου Πάμπος 

Δίπλαρος Ευθύμιος Παπαδόπουλος Νικόλας 

Ευαγόρου Σταύρος Περδίκης Γιώργος 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Καρογιάν Μάριος Προκοπίου Γεώργιος 

Κατσουρίδης Νίκος Σαμψών Σωτήρης 

Καυκαλιάς Αντρέας Σταυριανός Πανίκκος 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Στυλιανίδης Χρήστος 

Κουλίας Ζαχαρίας Συλλούρης Δημήτρης 

Κυριακίδου Αθηνά Τάσου Γεώργιος 
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Κυριακίδου Στέλλα Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κωνσταντίνου Κώστας Τορναρίτης Νίκος 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Φακοντής Αντρέας 

Κώστα Κώστας Φυττής Σοφοκλής 

Λαμάρης Γιάννος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Λουκαΐδης Γιώργος Χριστοφόρου Λευτέρης 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Μαχτεσιάν Βαρτκές  

Μαντοβάνη Μπενίτο 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Αναφορά του Προέδρου της Βουλής στη Διεθνή Ημέρα Δημοκρατίας. 

2. Ανακοίνωση από τον Πρόεδρο της Βουλής αλλαγής στη σύνθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Περιβάλλοντος. 

3. Έκθεση και συμπληρωματική έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Συνεργατικών Εταιρειών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο. 

4. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Νοσηλευτικής και Μαιευτικής (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και 
ψήφισή του σε νόμο. 

5. Έκθεση για τα νομοσχέδια «Ο περί Κτηματολογικού και Χωρομετρικού Τμήματος (Τέλη και Δικαιώματα) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και «Ο περί Μεταβιβάσεως και Υποθηκεύσεως Ακινήτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και ψήφισή τους σε νόμους. 

6. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

7. Συζήτηση (Δ. Συλλούρης, Ι. Νικολάου, Ν. Κατσουρίδης, Ν. Παπαδόπουλος, Χρ. Στυλιανίδης) για την 
παραπομπή του θέματος «Ο περί Στοιχημάτων Νόμος του 2011».  

8. Ερωτήσεις βουλευτών: 

Ο αριθμός των πρατηρίων πετρελαιοειδών στην Κύπρο - Έξαρση των κλοπών μεταλλικών αντικειμένων 
- Παράνομοι υπαίθριοι χώροι πώλησης μεταχειρισμένων αυτοκινήτων - Μελέτη για τα επίπεδα 
ρύπανσης στην περιοχή Βασιλικού-Μαρί και δημιουργία διαχειριστικής επιτροπής - Δομική ενίσχυση 
δημόσιων κτιρίων - Ερωτήματα για τις πετρελαιοδεξαμενές και τις αποθήκες καυσίμων της Κυπριακής 
Εταιρείας Αποθήκευσης Πετρελαιοειδών στη Λάρνακα - Λειτουργικό κόστος τοπικών γραφείων 
κοινωνικής ευημερίας - Αντιμετώπιση των επιθέσεων εναντίον λειτουργών του Γραφείου Ευημερίας από 
λήπτες δημόσιου βοηθήματος - Δημιουργία κλινικών για άτομα τρίτης ηλικίας - Αδιόριστοι καθηγητές 
μαθηματικών που παρακολούθησαν το πρόγραμμα προϋπηρεσιακής κατάρτισης τη σχολική χρονιά 
2009-2010 - Νομοθεσία για την καταγραφή πρακτικών των συνεδριάσεων στο δημόσιο - Λειτουργία 
παράνομου χοιροστασίου στην Κοκκινοτριμιθιά - Η λειτουργία του συστήματος συλλογής και διαχείρισης 
ψόφιων ζώων και ζωικών αποβλήτων - Ύπαρξη εμπορευματοκιβωτίων με φύλλα αμιάντου σε σχολικούς 
χώρους - Κατασκευή διυλιστηρίου και δεξαμενών πετρελαιοειδών από το ψευδοκράτος στον κόλπο της 
Μόρφου - Κανονισμοί για το ψάρεμα με καλάμι - Πώληση φρούτων και λαχανικών σε χώρους με 
καυσαέριο - Περιβαλλοντικά ασφαλής διαχείριση οικιακών φαρμάκων - Πάταξη του φαινομένου των 
κλοπών μετάλλων από κατοικίες και ανεγειρόμενες οικοδομές - Κρούσματα κλοπών και διαρρήξεων στη 
Λεμεσό - Ηλεκτρονική ενοποίηση νοσοκομείων - Οι συνεργασίες και οι δαπάνες για την αποστολή 
ασθενών στο εξωτερικό - Δημιουργία κέντρου στηθικών νοσημάτων για παιδιά στην Κυπερούντα - 
Ανάγκη για κάλυψη θέσεων στο Νοσοκομείο Κυπερούντας - Εξετάσεις για διάγνωση μαθησιακών 
δυσκολιών - Δυσμενής διάκριση μεταξύ παραγωγών στις κατεχόμενες περιοχές και παραγωγών στις 
ελεύθερες περιοχές - Κώδικας δεοντολογίας για τους ψυχολόγους και προστασία των πελατών-ασθενών 
- Επέκταση του νοσοκομείου Λάρνακας - Οι εργασίες κατασκευής τεχνολογικού πάρκου στο Πεντάκωμο 
- Εσωτερικός δανεισμός του κράτους - Κατακράτηση ομβρίων υδάτων στον Άγιο Αθανάσιο - 
Αναμενόμενη κατάσταση ταμειακής ροής μέχρι και το Μάρτιο του 2012 - Οδηγία της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης για τις καθυστερημένες πληρωμές - Επιδημιολογικές έρευνες σε διάφορες περιοχές της 
Κύπρου για τον καρκίνο από τη Μονάδα Παρακολούθησης Υγείας - Δημιουργία ψηφιακής τράπεζας 
δεδομένων για την ιστορία των απόδημων Κυπρίων - Στοιχεία για όσους δηλώνουν εισόδημα πέραν των 
€60.000 το χρόνο - Επιλογή δασικής γης για τη μετακίνηση γηπέδων - Συστηματική παραβίαση 
ποδηλατολωρίδων στη Λεμεσό - Προβλήματα με τα πέντε νέα ελικόπτερα της Εθνικής Φρουράς και της 
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αστυνομίας - Χορηγία σε ποδοσφαιρικά σωματεία της Λεμεσού για ανέγερση γηπέδων χωρίς 
εγκατάσταση φωτοβολταϊκών πλαισίων - Διαχωρισμός οικοπέδων για άπορες οικογένειες στην 
κοινότητα Καλού Χωριού Λάρνακας - Φοιτητές τρίτων χωρών ιδιωτικών σχολών εγγεγραμμένων στο 
μητρώο του Υπουργείου Παιδείας με μη αξιολογημένους κλάδους σπουδών - Υποχρεώσεις του κράτους 
για αποζημιώσεις σε απαλλοτριώσεις - Αιτήματα για παρεκκλίσεις στο Δημοτικό Σχολείο Κάτω Πύργου 
και το Δημοτικό Σχολείο Φαρμακά - Οι τρεις κινητές μονάδες για επιθεώρηση οχημάτων του Τμήματος 
Οδικών Μεταφορών - Απώλεια άδειας οδικής χρήσης και αποζημιώσεις λεωφορειούχων μετά τη 
λειτουργία του ΟΣΕΛ - Καθυστέρηση στην έκδοση και κυκλοφορία του νέου Κώδικα Οδικής 
Κυκλοφορίας - Διαχωρισμός βιομηχανικών μονάδων με βάση τη ρύπανση που προκαλούν - 
Πληροφορίες για μείωση του αριθμού των πληθυσμών γνωστών ειδών πουλιών και λήψη μέτρων - 
Αίτημα Ζυγίου για παραχώρηση χώρου για διαχωρισμό οικοπέδων σε πρόσφυγες - Αποτελέσματα της 
λειτουργίας του ΧΥΤΥ - Οι αποζημιώσεις προς δικαιούχους ακινήτων που έχουν απαλλοτριωθεί - 
Απαλλοτρίωση στον Ψεματισμένο για τις ανάγκες της Εθνικής Φρουράς - Συμμόρφωση της ΑΗΚ με την 
εισήγηση της Επιτρόπου Διοικήσεως σχετικά με την ανέγερση υποσταθμού στη Γεροσκήπου - Τρόπος 
πληρωμής για τον ελλιμενισμό σκαφών - Το σύστημα ηλεκτρονικής παρακολούθησης σκαφών “blue 
box” - Κατασκευή δρόμου Πάφου-Πόλης Χρυσοχούς - Κανονισμός για τον τομέα των ψυχοθεραπευτών - 
Το νέο σύστημα αξιολόγησης των ατόμων με αναπηρία στο εργασιακό περιβάλλον - Λειτουργία του 
Συμβουλίου Αποφυλάκισης Κρατουμένων Επ’ Αδεία - Χημικές αναλύσεις του μελιού που κυκλοφορεί 
στην Κύπρο για πιθανή περιεκτικότητα γενετικά τροποποιημένων οργανισμών - Διαχείριση αποβλήτων 
ηλεκτρικού και ηλεκτρονικού εξοπλισμού για αποφυγή έκθεσης στον υδράργυρο - Μη εγγραφή 
λεωφόρου στο Τραχώνι στο Κτηματολόγιο - Ερωτήματα για το μάθημα των μαθηματικών της Β΄ 
Γυμνασίου - Θέμα που άπτεται δεδομένων προσωπικού χαρακτήρα (εμπιστευτική ερώτηση) - Κατά 
παρέκκλιση έκδοση πολεοδομικής άδειας για ανέγερση πρατηρίου βενζίνης - Θέματα ασφάλειας της 
Δημοκρατίας (εμπιστευτική ερώτηση). 

9. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

 Σωροί σκουπιδιών πίσω από τα οικόπεδα ΣΤΕΛΜΕΚ - Παράβαση συμφωνίας κατά την κατασκευή του 
Χώρου Υγειονομικής Ταφής Υπολειμμάτων στην Κόση - Ανάγκη επανασχεδιασμού τμήματος της 
λεωφόρου Λάρνακος - Εξώδικα πρόστιμα από την τοπική αυτοδιοίκηση - Εκσυγχρονισμός και ανάπτυξη 
του Ινστιτούτου Νευρολογίας και Γενετικής - Καταπάτηση δημόσιου χώρου πρασίνου στην Πάφο - 
Μέτρα μείωσης της μη ιονίζουσας ακτινοβολίας στο Ζύγι - Ανάγκη διαχείρισης των ομβρίων υδάτων - 
Ανάγκη σύστασης ανεξάρτητης υπηρεσίας πολιτικής αεροπορίας - Τοπιοτέχνηση των κεντρικών 
πλατειών των κοινοτήτων και δήμων της επαρχίας Αμμοχώστου - Παράνομη απόρριψη λυμάτων στο 
δήμο Αθηένου - Ερωτήματα σχετικά με τη δωρεάν διανομή φρούτων και λαχανικών στα δημοτικά 
σχολεία - Αρχαίος τάφος στην Ξυλοτύμπου - Κατεστραμμένες φωτογραφίες του αγνοούμενου 
καταδρομέα Κωνσταντίνου Μανδράλη σε μονάδες της Εθνικής Φρουράς - Έργα συντήρησης γεφυριού 
και εκκλησίας στο Κούρδαλι από το Τμήμα Αρχαιοτήτων - Ανακήρυξη αρχαίου γεφυριού στην Κάτω 
Αρχιμανδρίτα σε Αρχαίο Μνημείο Α΄ Πίνακα - Οι επιπτώσεις στην υγεία του προσωπικού σκαφών από 
τη χρήση της συσκευής Globalwave MT3300 - Χρήση της Κύπρου ως διαμετακομιστικού σταθμού για 
μεταφορά στρατιωτικού υλικού από το Αφγανιστάν - Ερωτήματα για το πρόγραμμα ανακύκλωσης της 
“Green Dot” και την επέκτασή του - Επιβολή αυξημένων τελών για την απόρριψη αξιοποιήσιμων υλικών 
στις χωματερές - Το κόστος ανακύκλωσης των σκυβάλων για τα άτομα με χαμηλά εισοδήματα -  
Εγκύκλιος για απαγόρευση του ψαρέματος με καλάμι στο αλιευτικό καταφύγιο Ζυγίου - Η ένταξη 
τμήματος της κοινότητας Αγίου Θεοδώρου Λάρνακας στο σχέδιο “Φύση 2000” και η αναπτυξιακή της 
προοπτική - Οι καταγγελίες και οι καταδίκες για πρόκληση πυρκαγιάς μετά από απόρριψη αναμμένων 
σπίρτων ή τσιγάρων - Θέματα ασφάλειας της Δημοκρατίας (εμπιστευτική απάντηση) - Αξιοποίηση των 
δομών των ειδικών σχολείων - Εισαγωγές σπόρων μοσχοσίταρου και φασολιών από την Αίγυπτο που 
ενδεχομένως να περιέχουν το βακτήριο “E.coli” - Εθνικοί περιορισμοί στην καλλιέργεια γενετικά 
τροποποιημένων οργανισμών - Οι αιτήσεις για λειτουργία αιολικών πάρκων και τα κρατικά έσοδα από 
αυτές - Η συμφωνία και το χρονοδιάγραμμα για τη μαρίνα Αγίας Νάπας - Καθυστέρηση στην κατασκευή 
της μαρίνας στο Παραλίμνι - Ανέγερση αμφιθεάτρου στην περιοχή “Κάβο Γκρέκο” - Διάκριση σε βάρος 
του αεροδρομίου Λάρνακας. 

10. Εγγραφή στο Κεφάλαιο Τέταρτο του θέματος «Η αντιμετώπιση της ενεργειακής κρίσης που προέκυψε 
μετά την τραγική έκρηξη στη Ναυτική Βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” και η επιτακτική ανάγκη για στροφή 
στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας», έπειτα από εισήγηση του κ. Γιώργου Περδίκη. 


